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شهردار کرمان خبر داد

تونل ارتباطی فیبر نوری شهر کرمان
 احداث می شود
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کارزاری برای حفظ هویت یک خیابان

جلالی نماینده رفسنجان در واکنش به قرارگرفتن نامش در لیست تحریم های اروپا:

تحریم نماینده ای از یک شهر کوچک یعنی باقی تحریم ها هم آبکی است
حجت الاسـلام حسـین جلالی نماینده مردم رفسنجان و 
انار در مجلس در فهرسـت تحریم شـدگان جدید اتحادیه 

اروپا قـرار گرفت.

نماینده مردم رفسنجان و انار در مجلس شـورای اسلامی 
گفـت: اتحادیـه اروپـا و آمریکایی هـا از فضـای واقعـی به 
فضـای توهمـی کـوچ می کننـد و وقتـی انسـان در دنیـای 

واقعی بـه آرمـان خـود نرسـد، در خـواب سـعی می کند به 
آن چیـزی که می خواهد برسـد ولی 

شـتر در خـواب بیند پنبـه دانه.

واکنش ها به تصمیم شورای شهر کرمان درباره تغییر نام یک خیابان از »میرزا آقاخان کرمانی« به »میرزا کوچک خان جنگلی« ادامه دارد

 موافقان: میرزا آقاخان یک غرب گرا از فرقه بابیه است                                        مخالفان: میرزا آقاخان یک روشنفکر مهم کرمانی است

مدیرعامل سازمان مدیریت حمل و نقل بار و مسافر شهرداری کرمان خبر داد:

ارزیابی رانندگان تاکسی 
و اتوبوس برای افزایش 

بهره وری ممنوعیت به کارگیری 
اتباع بیگانه 

فاقد پروانه کار
 در رفسنجان

جشـن پسـماند ویژه دانش آموزان بـا هدف آمـوزش تفکیـک زباله از مبـدا در کرمـان در 
حال برگزاری اسـت. مصطفی عسـکری، مدیرعامل سازمان مدیریت پسـماند شهرداری 
کرمان گفت: جشـن پسـماند ویژه دانش آموزان با هدف آموزش فرهنـگ تفکیک زباله 
از مبدا، از ابتـدای دهه فجر، آغاز شـده اسـت و تا سـوم اسـفندماه ادامـه دارد. او افزود: 

محل برگزاری جشـن پسـماند، سـالن ایرج بسـطامی واقع در پارک مادر اسـت.  

برگزاری جشن پسماند 
در کرمان

مدیرعامل سـازمان مدیریت حمل و نقل بار و مسـافر شـهرداری 
کرمـان گفـت: بـرای اولیـن بـار در سـازمان مدیریـت حمل و نقل 

بار و مسـافر کرمان برای رانندگان تاکسـی و اتوبوس هـای خط واحد، شـاخص  ارزیابی 
گذاشـته می شـود.
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دبیر کارگروه مولدسازی املاک آموزش وپرورش:

املاک بلااستفاده 
آموزش وپرورش مشمول 

طرح مولدسازی می شود
معـاون وزیـر و دبیـر کارگـروه مولدسـازی امـلاک 
آموزش وپـرورش گفـت: نتایـج حاصـل از مولدسـازی 

امـلاک آموزش وپـرورش فقـط در مدرسه سـازی مورداسـتفاده قـرار خواهـد گرفـت.
بـه گـزارش ایسـنا، حمیدرضـا خـان محمـدی بـا تأکیـد بـر اسـتفاده نتایـج حاصـل از 
مولدسـازی امـلاک آموزش وپـرورش بـرای مدرسه سـازی اظهـار کـرد: اساسـاً ارتقـای 
ارزش دارایی هـای دولـت در شـرایط اقتصـادی فعلـی از هوشـمندانه ترین تصمیمـات 

مدیریتـی اسـت.

ادامه مطلب را در 
صفحه 4 بخوانید 

صفحه 8 را 
بخوانید

صفحه 2 را 
بخوانید
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روزنامه اقتصادی استان کرمان

سال پنجم      شماره پیاپی 1429      چهارشنبه 3  اسفندماه  1401      8 صفحه      قیمت 2000 تومان  

مدیرعامل آب منطقه ای کرمان مطرح کرد;

شـهردار کرمـان گفـت: بـا همـکاری اداره کل ارتباطات اسـتان و 
مشارکت شهرداری با بخش خصوصی، تونل ارتباطی فیبر نوری 
کرمـان احـداث می شـود. سـعید شـعرباف در جلسـه ای کـه بـه 
منظور انعقـاد تفاهم همکاری برقرار شـده بود گفـت: با احداث 
ایـن تونـل، زیرسـاخت پرسـرعت و پایـداری بـرای ارتباطـات 

اینترنـت و اینترانـت فراهـم خواهد شـد.
او افـزود: این قـرارداد با سـرعت و کیفیت منعقد شـد که اتفاق 
زیرسـاختی بزرگی اسـت و سـود اصلـی را مـردم کرمـان خواهند 
بـرد کـه از یـک زیرسـاخت پرسـرعت و پایـدار بـرای ارتباطـات 

اینترنـت و اینترانـت بهره منـد خواهنـد بـود.

آگهی تجدید مناقصه عمومی

روابط عمومی اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری استان کرمان شناسه 70918

اداره کل منابـع طبیعـی و آبخیـزداری اسـتان کرمـان در نظر دارد یـک مورد پـروژه ، بشـرح ذیل در  
سـال1401 را بـه صـورت  مناقصـه عمومـی یـک مرحلـه ای، بـا جزئیات منـدرج در اسـناد مناقصه و بـا بهره 

گیـری از سـامانه تـدارکات الکترونیکـی دولت)سـتاد( برگـزار نمایـد لـذا کلیـه متقاضیـان محتـرم مـی تواننـد جهـت اطـلاع از 
شـرایط و مشـخصات موضـوع مناقصـه بـه وبگاه سـامانه یاد شـده بـه نشـانی www.setadiran.ir مراجعه و نسـبت بـه ارائه 

پیشـنهاد خـود اقـدام نمایند.
- کلیـه مراحـل فراینـد مناقصـه از دریافـت اسـناد تـا ارائـه پیشـنهاد و بازگشـایی پاکتهـا از طریـق درگاه سـامانه تـدارکات 
الکترونیکـی دولـت )سـتاد( انجـام خواهـد شـد. لازم اسـت مناقصـه گـران در صـورت عـدم عضویـت قبلـی مراحل ثبـت نام در 

سـایت مذکـور و دریافـت گواهـی امضـای الکترونیکـی را جهـت شـرکت در مناقصـه محقـق سـازند
ضمنـا ارایـه  پروانـه اشـتغال صادره از سـازمان نظام مهندسـی کشـاورزی ومنابـع طبیعی در کنار سـایر مـدارک مربوطه هنگام 

عقـد قـرارداد بـرای برنـده مناقصه ضروری می باشـد.

موضوع  تجدید مناقصهردیف 

تکمیل بند سنگ و ملاتی کوه سالار حوزه لاله زار شهرستان بردسیر1

اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه : مرکز تماس : 1456 
 تاریخ انتشار مناقصه در سامانه --- روز چهارشنبه مورخ 1401/12/3  می باشد 

هزینه درج آگهی به عهده برنده مناقصه می باشد..

نوبت اول

»بیمه« خدمات مشاوره و روانشناسی 
برای ۱۴۰۲ برقرار می شود؟

رئیس سـازمان نظام روانشناسی و مشـاوره کشور، از تشـکیل کارگروهی 
در شـورای عالـی بیمـه سـلامت بـرای تحت پوشـش بیمـه قـرار گرفتن 

خدمات روانشناسـی و مشـاوره در سـال 1402 خبر داد.
دکتر محمـد حاتمـی در گفت وگو با ایسـنا، دربـاره وضع بیمه هـای پایه 
و تکمیلـی بـرای خدمـات روانشناسـی و مشـاوره در سـال 1402، اظهار 
کرد: شـورای عالـی بیمـه سـلامت کارگروهـی را بـرای وضـع بیمه های 
پایه خدمات روانشناسـی تشـکیل داده اسـت و این کارگـروه در حال کار 

بر روی ایـن امر هسـتند.
وی بـا بیـان اینکـه اسـتانداردهای لازم بـرای ایـن کار از سـوی کارگروه 
یاد شـده تعیین می شـود، ادامـه داد: گویـا این کارگـروه به نتایـج قطعی 
رسـیده  اسـت و پاسـخی به رییس جمهـوری داده اند که ان شـاءالله بیمه 
پایـه خدمات روانشناسـی و مشـاوره بـرای سـال 1402 وضع می شـوند. 
معـاون سـلامت بیمـه تامیـن اجتماعی حـدود یک مـاه پیش نامـه ای را 
به سـازمان فرسـتاد تـا اسـامی روانشناسـان و مشـاوران را به همـراه کد 
تخصصـی آنهـا اعلام کنیـم که مـا نیز اسـامی افـراد پروانـه داررا ارسـال 

کردیـم.
حاتمـی در پاسـخ بـه این سـوال کـه آیا بـه طـور قطعـی می تـوان گفت 
بیمـه پایـه خدمـات روانشناسـی و مشـاوره بـرای سـال 1402 وضـع 
می شـود؟، تصریـح کـرد: تسـریع در ایـن امـر بـه شـورای عالـی بیمـه 
سـلامت و سـازمان هـای بیمـه گـر مربـوط می شـود. از ایـن رو اگـر این 
اتفـاق در سـال 1402 رخ ندهـد علتـش مربـوط به شـورای عالـی بیمه 

سـلامت و سـازمان هـای بیمـه گر اسـت.

پرداخت »وام ضروری« ۳۰میلیونی به 
بازنشستگان کشوری در سال ۱۴۰۲

مدیرعامل صندوق بازنشسـتگی کشـوری با اشـاره به افزایش 100درصدی 
مبلـغ وام ضـروری بازنشسـتگان و وظیفه بگیـران این صنـدوق گفت: ثبت 
نـام اینترنتـی ایـن تسـهیلات از ششـم اسـفندماه 1401 آغـاز شـده و تـا 

28اسـفندماه ادامـه خواهـد یافت.
بـه گـزارش ایسـنا، نعمـت الله ترکـی بـا اعـلام ایـن خبـر اظهارکـرد: مبلغ 
وام ضـروری بازنشسـتگان کشـوری بـا هماهنگی بانـک عامل یعنـی بانک 
صـادرات ایران با افزایـش 100درصـدی از 15میلیون تومان بـه 30میلیون 

تومـان برای سـال آینـده افزایـش یافته اسـت.
ترکـی بـا تاکید بـر اینکـه بـرای ثبـت نـام ایـن تسـهیلات بازنشسـتگان و 
وظیفـه بگیـران تحـت پوشـش صنـدوق صرفـا بایـد بـه صـورت اینترنتی 
درخواسـت خود را ثبـت کنند، گفـت: به مناسـبت اعیـاد شـعبانیه، امکان 
ثبت درخواسـت اینترنتی بـرای متقاضیـان دریافت این تسـهیلات همانند 
گذشـته، در درگاه خدمـات الکترونیـک صندوق بازنشسـتگی کشـوری به 
نشـانی sabasrm.ir از روز شـنبه 6 اسـفندماه 1401 تـا روز یکشـنبه 
28اسـفندماه 1401 فراهـم خواهد بـود. مدیرعامـل صندوق بازنشسـتگی 
کشـوری همچنین اظهار داشـت: پس از اتمـام دوره حدودا یـک ماهه ثبت 
نام اینترنتی در اسـفندماه امسـال، فرآیند بررسـی تقاضای بازنشسـتگان و 
تعییـن واجدین شـرایط دریافت وام آغـاز خواهد شـد تا بـا هماهنگی بانک 
عامـل، پرداخت تسـهیلات 30میلیـون تومانـی ضـروری بازنشسـتگان در 
سـال 1402 عملیاتی شـود. به گـزارش اداره کل روابط عمومـی و امور بین 
الملل صنـدوق بازنشسـتگی کشـوری، بـه گفتـه وی، زمـان پرداخـت این 

تسـهیلات در سـال آینـده خواهـد بود.
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پیگیری مشکلات
2 واحد در جنوب کرمان

بـا حضـور مشـاور اسـتاندار، مشـکلات و 
موانـع دو واحـد مهـم در جنـوب کرمـان 

پیگیـری و مـورد بررسـی قـرار گرفـت.
 مدیـرکل صنعت، معـدن و تجـارت جنوب 
کرمـان بـه همـراه مشـاور اسـتاندار از 
رونـد تولیـد و صـادرات یـک واحـد تولیـد 
در شهرسـتان  محصـولات کشـاورزی 
جیرفـت و همچنیـن از رونـد فعال سـازی 
معـدن آهـک و احـداث کارخانـه آهـک و 
سیمان در شهرسـتان عنبرآباد بازدید کرد.
 مسـلم مروجـی فـرد، مدیـر کل صنعـت، 
معـدن و تجارت جنـوب کرمان در حاشـیه 
ایـن بازدیـد بـا اشـاره بـه نامگـذاری سـال 
1401 بـه عنـوان »سـال تولیـد، دانـش 
بنیـان و اشـتغال آفریـن« گفـت: از همـه 
ظرفیت هـای قانونی بـرای افزایـش تولید و 
اشـتغال در جنوب کرمان اسـتفاده خواهد 
شـد. او افـزود: اداره کل صنعـت، معـدن و 
تجـارت جنـوب کرمـان، از طـرق مختلفی 
نظیـر کارگروه سـتاد تسـهیل و رفـع موانع 
تولیـد، مشـکلات و موانـع سـد راه تولیـد 
و اشـتغال زایـی بسـیاری از واحد هـای 
تولیـدی، کشـاورزی، صنعتـی، خدماتـی، 
معدنـی و... را رفع کـرده اسـت؛ بنابراین به 
همین منظـور و با حضور مشـاور اسـتاندار، 
مشـکلات و موانع دو واحد مهـم در جنوب 
کرمان پیگیری و مورد بررسـی قرار گرفت.
 مدیـرکل صنعت، معـدن و تجـارت جنوب 
کرمان با قدردانی از حسـن توجه اسـتاندار 
به جنـوب کرمـان بیـان داشـت: بـا حضور 
مشاور اسـتاندار، ضمن بازدید از روند تولید 
و صـادرات یـک واحـد تولیـد محصـولات 
کشاورزی در شهرستان جیرفت، مشکلات 

ایـن واحد تولیـدی پیگیری شـد.
مروجـی فـرد افـزود: بازدیـد از رونـد فعال 
سـازی معدن آهک و روند احـداث کارخانه 
آهک و سـیمان در شهرسـتان عنبرآباد نیز 
یکـی دیگـر از واحد هایی بـود که بـا حضور 
مشـاور اسـتاندارد انجام شـد تا با پیگیری و 

برنامـه ریزی اجـرای آن تسـریع یابد.
مدیـر کل صنعت، معـدن و تجـارت جنوب 
کرمـان بـا اشـاره بـه برنامه هـای اداره کل 
صنعـت معـدن و تجـارت جنـوب کرمـان 
بـرای فعـال سـازی طرح هـا و واحد هـای 
تولیـدی، صنعتـی، کشـاورزی، خدماتـی، 
معدنـی و... در جنـوب کرمـان تصریح کرد: 
در دولـت مردمـی از همـه ظرفیت هـای 
قانونـی بـرای افزایـش تولیـد و اشـتغال 

اسـتفاده خواهـد شـد. 

در راستای ایجاد اشتغال پایدار برای 
سربازان صورت گرفت

امضای تفاهمنامه همکاری 
فی مابین ایمیدرو و 

استانداری کرمان
بـا هماهنگـی معـاون هماهنگـی امـور 
در  و  کرمـان  اسـتانداری  اقتصـادی 
راسـتای ایجـاد اشـتغال پایـدار از طریـق 
آموزش هـای مهارتـی در زمـان خدمـت 
سـربازی، تفاهمنامـه همـکاری فـی مابین 
جهاد دانشگاهی اسـتان، استانداری کرمان، 
اداره کل آمـوزش فنـی و حرفه ای اسـتان، 
ستاد کل نیروهای مسـلح و سازمان توسعه 
و نوسـازی معـادن و صنایـع معدنـی ایران 

)ایمیـدرو( منعقـد شـد.
در راسـتای همـکاری و ایفـای نقـش موثـر 
جهاد دانشـگاهی اسـتان کرمان و اداره کل 
آموزش فنـی و حرفـه ای اسـتان در فرآیند 
و برنامه هـای طـرح جامـع مهارت آمـوزی 
کارکنـان وظیفه و به منظـور ایجاد جذابیت 
و نگرش متعالی نسـبت بـه خدمت مقدس 
سربازی در سـطح جامعه، خوشایند نمودن 
خدمـت وظیفـه عمومـی و افزایش نشـاط 
کارکنان وظیفه، افزایش بهره وری کارکنان 
وظیفـه و اسـتفاده بهینـه از اوقـات فراغـت 
آنـان، اسـتفاده از ظرفیت هـای نیروهـای 
مسـلح در کمک به تحقق اقتصـاد مقاومتی 
بـه ویـژه از طریـق همـکاری نزدیک تـر بـا 
بخش هـای غیرنظامـی کشـور و فراهـم 
نمـودن فرصت هـای شـغلی از طریـق 
آموزش در محیـط کار و در راسـتای اجرای 
فرامین مقام معظم رهبـری )مدظله العالی( 
تفاهم نامه مهـارت آموزی کارکنـان وظیفه 
منعقـد شـد. از اهـداف ایـن تفاهم نامـه 
می تـوان بـه اجـرای منویـات مقـام معظم 
رهبـری در خصـوص توسـعه آموزش هـای 
مهارتی، اسـتفاده از ظرفیت های مشـترک 
طرفین و همچنین اعتبارات دولتی و سـایر 
ظرفیت هـای موجود در کشـور بـرای ایجاد 
شـرایط مناسـب، امکانـات و فرصت هـای 
جدید در زمینه طـرح مهارت آمـوزی قبل، 
حیـن و بعـد از خدمـت وظیفـه عمومـی، 
تقویت معنویـت و جذابیـت خدمت وظیفه 
عمومـی، تحقـق عینـی قوانیـن برنامه های 
توسـعه کشـور بـه ویـژه "مـاده 4بنـد ت" 
قانـون برنامـه پنج سـاله ششـم، کمـک به 
ایجـاد زیرسـاخت ها، فرایندهـا و برنامه هـا 
بـرای اجـرای هرچـه بهتـر طـرح مهـارت 
آموزی از جمله مراکـز کارآموزی، کارورزی، 
رویدادهـا و ...؛ اسـتفاده از توانمنـدی هـای 
علمـی، تخصصـی و اجرایـی و همچنیـن 
ظرفیت هـای سـخت افـزاری طرفیـن بـه 
منظـور توسـعه قابلیت هـای آموزشـی بـا 
تاکیـد بـر آموزش هـای مهـارت محـور 
اشتغال زا )اشـتغال پایدار( و توسعه فرهنگ 
کارآفرینـی در قالب حمایت هـای معنوی از 
طرح هـای کارآفرینانه و خلاقانه مشـمولان 
و کارکنان وظیفـه با رعایـت ضوابط مربوط 

در نیروهـای مسـلح اشـاره کرد.

جلالی نماینده رفسنجان در واکنش به قرارگرفتن نامش 
در لیست تحریم های اروپا:

تحریم نماینده ای از
یک شهر کوچک یعنی باقی 

تحریم ها هم آبکی است
حجت الاسـلام حسـین جلالـی نماینـده مـردم رفسـنجان و انـار 
در مجلـس در فهرسـت تحریم شـدگان جدیـد اتحادیـه اروپـا 

قـرار گرفـت.
نماینده مردم رفسـنجان و انار در مجلس شـورای اسـلامی گفت: 
اتحادیـه اروپـا و آمریکایی هـا از فضـای واقعـی به فضـای توهمی 
کـوچ می کننـد و وقتـی انسـان در دنیـای واقعی بـه آرمـان خود 
نرسـد، در خـواب سـعی می کنـد بـه آن چیـزی کـه می خواهـد 

برسـد ولی شـتر در خـواب بینـد پنبـه دانه.
حجت الاسـلام حسـین جلالی درباره تحریمش از سـوی اتحادیه 
اروپـا گفـت: وقتی کـه کاری که انجـام می شـود می بینیـم که آن 
هیچ اثر عینی و علمـی و واقعی نـدارد این ارزش کار آنهـا را پایین 
مـی آورد. مثـلا یـک زمـان می گوینـد رئیـس جمهـور یـا رئیـس 

سـپاه تحریم شـد.
او افـزود: مـن نماینـده شـهری هسـتم کـه یـک پانصـدم ایـران 
اسـت و یکـی از شـهرهای کوچـک را مـن نمایندگـی می  کنـم و 
مـردم می فهمند کـه وقتـی جلالـی تحریم شـده، پس همـه این 
تحریم ها آبکی اسـت. وقتی کسـی را کـه هیچگونه سـفر خارجی 
نـدارد، کار اقتصـادی و وارداتـی نـدارد و در حـوزه بیـن المللـی 
هیچ گونـه نقشـی نـدارد تحریـم می کننـد این پیـام را می رسـاند 

کـه ایـن کار بی ارزشـی اسـت
جلالی بیان داشـت: نکتـه دوم اینکه اتحادیـه اروپـا و آمریکایی ها 
از فضـای واقعی به فضـای توهمـی کوچ می کننـد و وقتی انسـان 
در دنیـای واقعـی به آرمـان خـود نرسـد، در خواب سـعی می کند 
بـه آن چیـزی کـه می خواهـد برسـد ولـی شـتر در خـواب بینـد 

پنبـه دانه.
جلالـی افـزود: وقتـی اینهـا نمی تواننـد در فضـای واقعی بـا ایران 
قوی مواجه شـوند، بـه فضـای خیالی کـوچ می کنند کـه در اینجا 

محدودیـت مکانـی و زمانی و ابـزار و امکانـات ندارد.
نماینـده مـردم رفسـنجان در مجلـس تاکید کـرد: به نظـرم اینها 
باید واقـع نگر باشـند و در واقعیت سـیر کننـد. 3-4 نفـر در ایران 
می خواهند پـول بگیرند و مزدور هسـتند لیسـتی تهیـه می کنند 
و می بیننـد فـلان خانم مسـئول زندان زنان کرج اسـت و اسـمش 
را بـه رجـوی می دهنـد و او برای اینکـه امکانـات بگیـرد می گوید 

اینهـا تحریم شـوند و چنـد نفـر در این مسـیر نـان می خورند.
ایـن نماینده مجلـس گفت: کسـی که از ایـران گـزارش می کند و 
منافقینـی که آنجـا تشـکیلات خـود را می چرخانند، اسـامی را به 
اتحادیـه اروپـا می دهنـد و می خواهنـد کارشـان خروجی داشـته 
باشـند کـه ایـن خروجـی باعـث تحریـم ایـن انسـان ها می شـود 

چـون اینهـا واقع گرا نیسـتند.

22 هزار نفر از ایتام و 
محسنین استان زیر چتر 

حامیان

مدیـرکل کمیته امـداد امـام ره اسـتان گفـت: بـا توجه بـه پایین 
بودن سـرانه هر یتیم و نیز وجـود 161 یتیم فاقد حامی در اسـتان 

می طلبـد هـم اسـتانیها در این امر خیر شـریک شـوند.
عسـکری افـزود: از این تعـداد 9 هـزار نفر فرزنـد یتیـم و 13 هزار 

نفر محسـنین هسـتند کـه سرپرسـت از کار افتـاده دارند.
او گفت: 67 هزار حامی در سراسـر کشـور از این افـراد حمایت می 
کنند که 110 نفر آنها خارج از کشـور هسـتند و با واریزی ماهیانه 

از فرزندان یتیم و محسـنین حمایت مالـی می کنند.
عسـکری متوسـط واریزی ماهیانه حامیان بـرای هر فـرد را 284 
هزار تومـان عنوان کـرد و گفت: سـرانه دریافتـی هر یتیـم در ماه 
نیز حـدود 637 هزار تومان اسـت که بـه صورت مسـتمری ماهانه 

به فرزنـدان مددجویـان پرداخت می شـود.
مدیـرکل کمیتـه امـداد حضـرت امـام ره در اسـتان همچنیـن با 
اشـاره به در پیـش بودن عیـد نـوروز و ماه مبـارک رمضـان گفت: 
با توجـه بـه پایین بـودن سـرانه هر یتیـم و نیـز وجـود 161 یتیم 
فاقد حامـی در اسـتان مـی طلبـد هـم اسـتانیها در این امـر خیر 

شریک شـوند.

خبر واکنش ها به تصمیم شورای شهر کرمان درباره تغییر نام یک خیابان از »میرزا آقاخان کرمانی« به »میرزا کوچک خان جنگلی« ادامه دارد

کارزاری برای حفظ هویت یک خیابان
 موافقان: میرزا آقاخان یک غرب گرا از فرقه بابیه است                          مخالفان: میرزا آقاخان یک روشنفکر مهم کرمانی است

گزارش
کوثر نمک شناس

قـرار اسـت نـام یـک خیابـان قدیمـی کرمـان را عوض 
کننـد. می خواهنـد نامـش را از »میـرزا آقاخـان « بـه 
»میـرزا کوچک خـان جنگلـی« تغییـر دهنـد. شـاید 
بـه نظـر برسـد ایـن نام  هـا خیلـی تفاوتـی ندارنـد امـا 
مسـئله در فضـای فرهنگـی کرمـان صورتی جـدی به 
خـود گرفته اسـت. تا آنجایـی که یـک کارزار هـم برای 
جلوگیـری از ایـن تغییـر نـام بـه راه افتـاده و تـا زمـان 
نگارش این گزارش 930 امضا بـرای جلوگیری از تغییر 

نـام ایـن خیابـان جمع آوری شـده اسـت.
 ماجـرای تغییر نـام خیابـان »میـرزا آقاخـان« از پیش 
از انتخابـات شـوراهای شـهر آغـاز شـد. برخـی فعالان 
رسـانه ای که نزدیک بـه جریـان پایـداری و اصولگرایی 
در کرمـان بودند از حـدود 2 سـال قبـل در صفحه های 
اینستاگرامشـان شـروع بـه موضع گیـری در خصـوص 
برخی اسـامی خیابان هـای کرمـان کردند یکـی از این 
صفحه هـا کـه دنبال کننـده بالایـی هـم داشـت، میرزا 
آقاخـان را یک غرب گـرای لیبـرال معرفی کـرد. پس از 
روی کار آمدن لیسـت معـروف به »میثاق« در شـورای 
شـهر کرمان، ایـن افـراد کـه نزدیک بـه لیسـت میثاق 
هم هسـتند، انتقادات از این شـخص را بیشـتر کردند و 
همانطـور که انتظار می رفـت کمیته نام گذاری شـورای 
شـهر کرمـان بـرای تغییـر نـام خیابـان میـرزا آقاخان 

دسـت به کار شـد.
یـک پژوهشـگر تاریـخ کرمـان و نویسـنده می گویـد : 
میرزا آقاخـان یکـی از مهمتریـن کرمانی هـای تاریخ و 
یک آزادی خواه اسـت که شـهید راه آزادی وطن شده و 

خدمـات بسـیاری به کرمـان کرده اسـت

میرزا آقاخان روشنفکر یا فرقه گرا؟
رئیـس کمیسـیون فرهنگـی شـورای شـهر کرمـان 
در نشسـت عمومـی شـورای شـهر عنـوان کـرد کـه 
چندیـن مـاه در محله میـرزا آقاخـان بنرهـای دریافت 
پیشـنهادهای مردم بـرای تغییر نام خیابان نصب شـده 
بود و پـس از چند جلسـه در مسـجد و با شـورای محله 
»سه نام«، شـهید »نشـاط«،  »اربعین« و »میرزاکوچک 
خـان جنگلی« بـرای ایـن خیابان انتخاب شـده اسـت. 
به گفتـه او نـام میـرزا کوچک خـان جنگلـی 350 رای 
و بیشـترین رای را در نظرسـنجی از مـردم منطقـه 
کسـب کرده اسـت. »محمـود بابایـی« پیـش از این در 
گفت وگویـی عنوان کـرده بـود: »از بین بیـش از 3هزار 
و پانصـد خانـواری کـه در این محله سـکونت داشـتند، 
500 خانـوار بـا روش های درسـت نظرسـنجی انتخاب 
شـدند و بـا مراجعه حضـوری نظر آن هـا درباره سـه نام 
پیشـنهادی گرفته شـده اسـت.« بابایی درباره انتقادات 
بـه ایـن تغییـر نـام هـم می گویـد: » مـن اسـتاد علـوم 
سیاسـی هسـتم و می دانـم در فضـای تاریخـی و علوم 

اجتماعـی میـرزا آقاخـان بـه یـک فـرد در فرقـه بابیـه 
معـروف اسـت.«

»محمـد علـی گلاب زاده«، پژوهشـگر تاریـخ کرمان و 
نویسـنده می گوید : » او یکـی از مهمتریـن کرمانی های 
تاریـخ و یـک آزادی خـواه اسـت کـه شـهید راه آزادی 
وطـن شـده و خدمات بسـیاری بـه کرمـان کـرده و در 
زمان حضـورش در کرمـان به دلیـل زیاد شـدن مالیات 
کرمانی ها با حاکـم کرمان وارد درگیری و مجادله شـده 
اسـت.« بـه گفتـه گلاب زاده  اینکـه می گوینـد آقاخان 
بابـی اسـت بـه دلیـل ازدواج بـا دختر یکـی از بـزرگان 
این فرقـه بوده اسـت که بعـد هم از او جدا شـده اسـت.
پـس از ایـن واکنش هـا در فضـای مجـازی و ورود 
رسـانه های محلـی بـه ماجرای ایـن تغییـر نـام یکی از 
مشـاوران شـهردار کرمان که در فضای مجازی فعالیت 
زیادی دارد، بخشـی از کتاب سـه مکتوب نوشـته میرزا 
آقاخـان کرمانی را منتشـر کرد کـه آقاخـان انتقادی به 
شـیوه عزاداری ایرانیان بـرای امام حسـین)ع( را مطرح 
کرده اسـت و این نوشـته را توهیـن به امام حسـین)ع( 
خوانـد. او نوشـت: »اگـر نیـاز باشـد علاقه منـدان امـام 
حسـین)ع( یـا هیاتی هـا چنـان جمعیتـی را بـه رخ 
مخالفـان ایـن تغییـر نـام می کشـند که دیگـر بـا امام 

حسـین)ع( شـوخی نکننـد.«

آقاخان کیست؟
روایت هـای تاریخـی امـا آقاخـان را به عنـوان یکـی از 
چهره هـای تاثیرگـذار تاریخ مشـروطه معرفـی می کند 
که نتیجـه فعالیت های او و نزدیکانش منجر به تشـکیل 
قانـون اساسـی و پارلمـان در نظام سیاسـی ایران شـد. 
میـرزا آقاخان تا 30 سـالگی کرمـان بود و پـس از آن به 

اسـتانبول رفـت، آنجا با زبان انگلیسـی و فرانسـه آشـنا 
شـد و علاقـه  و نزدیکـی اش بـه مکتب هـای اجتماعـی 
سیاسی و فلسـفی غربی بیشـتر شـد. آقاخان مسیرش 
را از تاریخ نـگاری سـنتی ایرانـی جـدا کـرد و حتـی بـه 
آن تاخـت. شـاگرد او »ناظم الاسـلام کرمانـی« هـم به 
شـیوه او »تاریخ بیـداری ایرانیان« را نوشـت. گویا میرزا 
رضا کرمانـی در اعترافاتش بعـد از ترور ناصرالدین  شـاه 
قاجـار، اعتراف هایـی علیـه میـرزا آقاخـان می کنـد. 

به همیـن دلیـل »مظفرالدیـن شـاه«، »میـرزا آقاخان 
کرمانی«، »شـیخ احمد روحـی« و »حاج میرزا حسـن 
خان خبیرالملـک« را از دولـت عثمانی طلـب می کند. 
دولـت عثمانی نیز، ایـن  افـراد را در 1275 خورشـیدی 
در مـرز بـه آذربایجـان ایـران تحویل می دهند. سـپس 
در باغـی در شـمال شـهر تبریـز شـکنجه می شـوند و 
خود محمدعلی میـرزا ولیعهد وقت، از آن ها اسـتنطاق 
و بازجویـی می کنـد و در نهایـت ایـن اشـخاص کشـته 

می شـوند.
»سـیدعلی میرافضلی«، نویسنده و پژوهشـگر کرمانی 
در خصـوص انتقادات بـه غرب گرا بـودن میـرزا آقاخان 
بـه »پیـام  مـا« می گویـد: » ایـن مسـئله مختـص 

کرمانی ها نیسـت و گروهـی از روشـنفکران ایرانی که با 
اندیشـه های نوین آشـنا شـده بودنـد این عقایـد جدید 

را مطـرح کردنـد.«
ایـن نویسـنده دربـاره انتقـادات بـه غرب گـرا بـودن 
میرزاآقاخـان می گویـد: »  ایـن عقاید مطرح شـده الان 
شـاید به نظـر مـا پیش پـا افتـاده یـا غرب گـرا بـه نظر 
برسـد اما در واقـع این  افراد پـل ارتباطی میـان فرهنگ 

ایرانـی و اندیشـمندان غربـی بوده انـد.«

فقط شباهت نام ها نه چیز دیگری
به گفته میرافضلـی، آقاخان در اسـتانبول بـا یک حلقه 
ارتباطـی بـا کرمانی هـا و ایرانی هـای مقیـم ترکیـه 
تشـکیل داده و نوشته هایشـان بـه نسـبت زمانه شـان 
بسـیار پیشـرو بـوده اسـت. او دربـاره تغییـر نـام میرزا 
آقاخـان بـه میرزاکوچک خـان جنگلـی هـم می گوید: 
» فـرض کنیـم اگـر انتقـادات بـه میـرزا آقاخـان مورد 
قبـول همه بـود و خواسـتیم نـام ایـن خیابـان را عوض 
کنیـم ، چـرا بایـد نـام یـک شـخصیت گیلانـی را روی 
خیابانـی قدیمی در کرمـان بگذاریم؟ بهتر اسـت از بین 
مشـاهیر شـناخته و ناشـناخته کرمانی این نام انتخاب 
شـود، لذا یک دلیل مهـم در مخالفت مردم بـرای تغییر 
نام همیـن نام جایگزین اسـت، البتـه میرزاکوچک خان 
جنگلـی هـم یـک شـخصیت بـزرگ اسـت امـا ربطی 
بـه اقلیـم کرمـان نـدارد.« حـال اینکـه شـورای شـهر 
و مدیریـت جدیـد شـهرداری کرمـان تصمیـم گرفتـه 
نـام یـک نویسـنده و تاریخ نـگار مهـم کرمانـی را از این 
خیابـان بـردارد، چـرا میـرزا کوچـک خـان جنگلـی؟ 
یک ملی گـرای چریـک و البتـه گیلک که می خواسـت 
گیـلان را از اشـغال روسـیه نجـات دهـد. اینکـه میرزا 
کوچک خان جنگلی چه ربطی به کرمـان دارد، احتمالا 
پاسـخش فقط شـباهت نام او به نام میرزا آقاخان است. 
شـهردار کرمـان در یکی از نشسـت های شـورای شـهر 
پیشـنهاد کرد نام »سـید محمود دعایی« مدیر مسئول 
فقید روزنامه اطلاعـات و روحانی میانـه رو و خوش روی 
کرمانـی بـر روی یکـی از خیابان هـای کرمان گذاشـته 
شـود امـا انـگار بـاز هـم تصمیـم کمیسـیون فرهنگی 
شـورای شـهر ارجحیت نام میرزا کوچک خـان جنگلی 

بـه نـام کرمانی هـای مهم اسـت.«
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فرمانـدار کوهبنـان گفت:بزودی در شهرسـتان 
مرکز رشـد راه اندازی می شـود تا دانـش آموزان 
و دانشـجویان بـا واحـد فناور و اسـتارتاپ آشـنا 

شـوند.
در نشسـتی که بـه منظـور راه اندازی ایـن مرکز 
در کوهبنان برگزار شـد، مجید توکلـی گفت: در 
سـالی که از سـوی مقام معظم رهبـری به عنوان 
سـال تولید، دانش بنیـان و اشـتغال آفرین مزین 
شـده همگان بایـد در راسـتای تحقق ایـن مهم 

تـلاش کنند.
او افزود: امروزه شـاهد تغییرات بسـیار سریع در 
دنیا هسـتیم جا دارد با توجـه به شـرایط ویژه از 
وجود نخبگان شهرسـتان در راسـتای گسترش 
فـرآوری از گیاهـان دارویـی خصوصـا زیـره و 

زعفـران کوهبنـان بهـره ببریم.
او بیان کـرد: اگـر قصد داریم بازگشـت سـرمایه 
مـا در کوتاه مـدت چند برابر باشـد بسـوی علوم 

دانش بنیـان حرکـت دهیم.
او افـزود: بدنبـال تدوین شناسـنامه شهرسـتان 
کوهبنـان در عرصه هـای مختلـف هسـتیم 
کـه بـه نیازمنـد مسـاعدت مسـئولین ادارات، 
اندیشـمندان و نخبـگان در این راسـتا هسـتیم.
در این نشسـت اسـماعیلی استاد دانشـگاه علوم 
پزشـکی کرمان به عنوان راهنمـای این طرح نیز 

گفت: در حال حاضر تغییرات سـریع و گسـترده 
انجـام می شـود در حـوزه فنـاوری شـاهد ایـن 
تغییرات هسـتیم به برکـت انقلاب رتبـه اول در 

افزایش تولیـد علـم را داریم.
علـی اکبـر اسـماعیلی رنجبـر گفـت: راه اندازی 
تیـم تحقیقاتی، ایده خـوب، پشـتکار و خلاقیت 
باعث بروز شـدن علوم و فنـون همچنین تقویت 
دانش بنیان خواهد شـد لـذا بایـد در دانش های 
جدیـد سـرمایه گـذاری کنیم کـه درآمـد زایی 

بسـیار خوبی دارد.
او افـزود: معافیت مالیاتـی و گمرکـی از ویژگی 
شـرکت های دانـش بنیـان هسـت کـه باعـث 
تقویـت ایـن شـرکت ها شـده لـذا در اسـتان 
کرمـان در بحـث زعفـران، پسـته و زیـره جای 

کار داریـم.

رئیس اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی شهرسـتان 
رفسـنجان گفـت: چنانچـه کارفرمایـی به ویـژه 
در شـرکت ها و کارخانجـات اقـدام بـه اسـتخدام 
کارگـران اتبـاع فاقـد پروانـه کار کنند، مشـمول 

جریمـه سـنگین می شـود.
 محمـود شـریفی رئیـس اداره تعـاون، کار و رفـاه 
اجتماعـی شهرسـتان رفسـنجان در خصـوص 
به کارگیـری اتبـاع بیگانـه در اجـرای پروژه هـا 
اظهار کـرد: کارگـران اتباع اگـر کارت کار داشـته 
باشـند بـرای کارهایـی نظیر بنایـی و کشـاورزی 

مجـاز هسـتند.
او ادامـه داد: اتبـاع از دفاتـر کفالت در شهرسـتان 
مربوطه که زیر نظـر وزارت تعاون هسـتند، کارت 
کار در شغل مربوطه را دریافت می کنند و دو دفتر 

در شـهر رفسـنجان در این زمینه وجـود دارد.
رئیس اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی شهرسـتان 
رفسـنجان تصریح کرد: در دفاتر کفالت سامانه ای 
که کدبندی اسـت تعریف شـده و هرکدام از کدها 
باز باشـند می تواننـد برای اتبـاع خدمـات دهند و 
گاهی ممکن اسـت برخی مشـاغل را داخل کشور 

به اتباع بیگانه واگـذار نکنند.
او افـزود: نظـارت بـر اسـتفاده از اتبـاع در امـور و 
پروژه هـا، کارخانجـات و کارگاه هـا بر عهـده اداره 
تعاون اسـت و بازرسـی توسط بازرسـان ما صورت 

می گیرد. بـا توجـه بـه اینکـه کارگاه ها کـد بیمه 
دارنـد به کارگیـری اتبـاع در آن ممنـوع بـوده و 
مشـمول جریمـه می شـوند و طـی ایـن سـال ها 
در ایـن خصـوص مـواردی داشـتیم کـه منجر به 
جریمه و معرفـی به دسـتگاه قضا شـده و جریمه 
به کارگیـری بـه ازای هـر روز 5 برابـر حداقـل 

دسـتمزد وزارت کار در آن سـال اسـت.
رئیس اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی شهرسـتان 
رفسـنجان در ادامـه در پاسـخ بـه پرسشـی در 
خصوص آمـار بیکاری در شهرسـتان رفسـنجان، 
از 16 هزار بیـکار ثبت نام شـده در مراکـز کاریابی 
رفسنجان طی سـال های گذشته سـخن به میان 
آورد و گفـت: برخـی از ایـن افراد شـاغل شـده اند 
اما اعلام نکردنـد و آمار بیکاران واقعی رفسـنجان 

نیازمند بـه روز رسـانی دارد.

دادسـتان عمومـی و انقـلاب جیرفـت با اشـاره 
به ظرفیـت هـای کشـاورزی جنوب کرمـان بر 
ضـرورت پیـش بینـی امکانـات و فراهـم کردن 
شـرایط لازم بـرای فـرود انـواع هواپیماهـای 
بزرگ در فـرودگاه این شهرسـتان تاکیـد کرد.
افشـین صالحی نژاد در دیـدار مدیـر و کارکنان 
فـرودگاه جیرفـت گفـت: بـا توجـه بـه اینکـه 
جنـوب اسـتان کرمـان بـه عنـوان یکـی از 
قطب هـای کشـاورزی در کشـور مطـرح اسـت 
تمامی مسـئولان مرتبط بایسـتی برای توسـعه 
زیرسـاخت های لازم در صنعـت حمـل و نقـل 
جنـوب اسـتان بـه صـورت عملـی پـای کار 

بیاینـد.
او بـه نقـش اساسـی بخـش حمـل  و نقـل در 
اقتصـاد کشـور اشـاره کـرد و افـزود: توسـعه 
صنعـت حمـل  و نقل اثـر مسـتقیمی بـه عنوان 
یـک فعالیـت اقتصـادی بـر رشـد اقتصـادی و 
ایجـاد اشـتغال می گـذارد و عـلاوه بـر ایجـاد 
ارزش افـزوده سـهم مهمـی در تقویـت صنعت 
گردشـگری و صـادرات محصـولات کشـاورزی 

دارد.
رفع تصرف زمین های فرودگاه

دادسـتان جیرفـت همچنیـن تاکیـد کـرد: 
موضـوع آزادسـازی بخشـی از زمین هـای 

فرودگاه شهرسـتان که توسـط شـرکت احیای 
اراضـی زیـر سـد تصـرف شـده، در دسـتور کار 

دادسـتانی قـرار دارد.
او بـر ضـرورت تثبیـت مالکیـت زمین هـای 
فرودگاه شهرسـتان جیرفت تاکید کـرد و ادامه 
داد: فـرودگاه یکـی از زیرسـاخت های مهـم 
جنوب استان اسـت و رشـد و توسـعه آن باعث 

پیشـرفت و توسـعه منطقـه می شـود.
دادسـتان عمومی و انقلاب شهرسـتان جیرفت 
ضمـن تبییـن برنامه هـای دسـتگاه قضـا در 
جلوگیـری از تضییـع حقـوق بیت المـال و رفع 
تداخـلات، اضافـه کـرد: دادسـتانی بـه عنـوان 
مدعـی العمـوم اقدامـات لازم را بـرای حـل 
مشـکلات حقوقـی و قضایـی پیـش روی ایـن 

فـرودگاه پیگیـری مـی کنـد.

راه اندازی مرکز رشد و استعداد های 
درخشان در کوهبنان

ممنوعیت به کارگیری اتباع بیگانه فاقد 
پروانه کار در رفسنجان

شرایط فرود هواپیماهای بزرگ در 
فرودگاه جیرفت فراهم شود

فعالیت بیش از ۶ هزار مصلح و حکم قرآنی در کرمان
معاون دادگسـتری اسـتان کرمان گفت: دفاتـر خدمات 
قضایـی می توانند بـا بهره گیـری از ظرفیـت مصلحین و 
حکمیـن قرآنی بـه کاهـش پرونـده های قضایـی کمک 

. کنند
سـید مهدی قویدل در نشسـت هماهنگی و هم اندیشی 
با مدیران دفاتر خدمات الکترونیک قضایی شـهر کرمان 
با اشـاره بـه افزایـش روز افـزون ورودی پرونده هـا اعم از 
کیفری و حقوقی بـه محاکم قضایی گفت: ضـرورت دارد 
با همکاری و همگرایی دفاتـر خدمات الکترونیک قضایی 
مرکز اسـتان، پرونده های قضایی قبـل از ورود به محاکم 

قضایی به صلح و سـازش ختم شـوند.
او یکـی از مهمترین چالش های پیش روی دسـتگاه قضا 
را افزایـش ورودی پرونده هـا بـه محاکم قضایـی و اطاله 

دادرسـی دانست .
معـاون دادگسـتری اسـتان کرمـان تصریـح کـرد: ایـن 
موضـوع موجـب نارضایتـی مـردم از عملکـرد دسـتگاه 

قضایـی شـده اسـت.
او تاکید کرد: راهکار رفع این مشـکل، پیشـگیری از ورود 
پرونده هـای غیـر ضـرور و اختلافـات سـاده بـه محاکم 
قضایی اسـت تا ایـن مراجـع صرفا بـه پرونده هـای مهم 

رسـیدگی کنند.

معـاون دادگسـتری اسـتان بیـان کرد: بـرای کنتـرل و 
کاهش ورودی پرونده هـا به محاکم قضایی اسـتان طرح 
ابتـکاری اورژانس قضایی بـه همت معاونـت اجتماعی و 
پیشـگیری از وقوع جرم دادگسـتری کل اسـتان کرمان 
تدویـن و بـا اسـتفاده از ظرفیـت گروه هـای مختلـف 
مردمـی و هـم افزایی نهاد هـا و دسـتگاه های متولـی و با 
انعقـاد تفاهم نامـه چند جانبـه به مرحلـه اجـرا در آمده 
اسـت که در این طرح از افـراد نخبه و ذی نفـوذ، متعهد، 
آموزش دیده بـه عنوان مصلح در راسـتای ایجـاد صلح و 

سـازش بیـن اصحـاب پرونده اسـتفاده می شـود.
او افـزود: در دفاتـر اورژانـس قضایـی مسـتقر در اکثـر 
محاکم اسـتان، پرونده هایی که ماهیـت اجتماعی دارند 
و ضرورتی بـرای تعقیب قضایـی و انتظامـی آن ها وجود 
نـدارد، به همـت مصلحیـن و حکمیـن قرآنی بـه صلح و 

سـازش ختـم خواهند شـد.
قویـدل گفـت: اسـتفاده از ظرفیـت مشـارکت مردمـی 
و پیونـد آن بـا دادگسـتری در جهـت تسـهیل فراینـد 
رسـیدگی یکی از جلوه های عدالت ترمیمی اسـت که در 
سیاسـت ها، ماموریت های سـند تحول و تعالـی قضایی 

به آن اشـاره شـده اسـت.
او تاکید کـرد: مصلحیـن و حکمیـن قرآنـی در مناطقی 

که مردم دسترسـی آسـان به محاکم قضایـی و انتظامی 
ندارند حضـوری فعال دارنـد و با ایجاد صلح سـازش بین 
مـردم از مراجعـه آن هـا بـه محاکـم قضایی پیشـگیری 

می کننـد.
قویدل بـا بیان ایـن مطلب کـه در اسـتان کرمـان بیش 
از 6 هـزار نفـر به عنـوان مصلـح آمـوزش دیـده در حال 
فعالیـت هسـتند، گفـت: بایـد از ایـن ظرفیت خـوب در 

راسـتای گسـترش فرهنـگ صلـح و سـازش در جامعـه 
اسـتفاده کـرد لـذا نقـش دفاتـر خدمـات الکترونیک در 
جهـت اسـتفاده از ظرفیـت مصلحیـن و طـرح اورژانس 
قضایـی بسـیار مهـم اسـت و ایـن دفاتـر می تواننـد بـا 
ارشـاد مردم به اسـتفاده از ظرفیت مصلحیـن و حکمین 
قرآنـی از ورود بسـیاری از پرونده هـا بـه محاکـم قضایی 

جلوگیـری کننـد.

 نویسـنده و پژوهشـگر کرمانی: » فرض کنیم اگر انتقـادات به میرزا آقاخـان مورد قبول 
همه بـود و خواسـتیم نـام ایـن خیابـان را عـوض کنیم ، چـرا بایـد نام یک شـخصیت 
گیلانی را روی خیابانی قدیمی در کرمان بگذاریم؟ بهتر اسـت از بین مشـاهیر شـناخته 
و ناشـناخته کرمانـی ایـن نـام انتخاب شـود، لـذا یک دلیـل مهـم در مخالفـت مردم 
برای تغییر نـام همین نـام جایگزیـن اسـت، البتـه میرزاکوچک خان جنگلـی هم یک 

شـخصیت بزرگ اسـت اما ربطـی به اقلیـم کرمان نـدارد.« 
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حذف گاز ۷ هزار 
تومانی پتروشیمی ها در 

کمیسیون تلفیق
قیمـت خـوراک پتروشـیمی هـا تغییر می 
کنـد. آنگونـه کـه مهـدوی ابهـری رییـس 
صنعـت  کارفرمایـان  صنفـی  انجمـن 
پتروشـیمی بـه بـازار مـی گویـد، گاز 7 
هـزار تومانـی بـرای واحدهای پتروشـیمی 
حـذف شـده اسـت. او در حالـی ایـن خبـر 
را اعـلام مـی کنـد کـه در لایحـه بودجـه 
پیشـنهادی قیمت گاز برای پتروشـیمی ها 
7 هزار تومـان آورده شـده بـود، هرچند که 
هنوز قیمـت نهایـی خـوراک ایـن واحدها 
برای سـال آینـده اعـلام نشـده اما بـه نظر 
می رسـد که نگرانی هـا تا حـدودی برطرف 

شـده اسـت.
او بـا بیـان اینکـه قیمت خـوراک نبایـد در 
بودجـه بیایـد، گفـت: در چنیـن شـرایطی 
هیچ گاه سـرمایه گذاران ایـن صنعت روی 
ثبـات را نخواهنـد دیـد و به راحتـی امنیت 

اقتصـادی بـه خطـر می افتد.
بـه گفتـه او، در حال حاضـر 15مجتمـع 
پتروشـیمی بـا بیـش از 15 هـزار اشـتغال 
مستقیم در کشـور وجود دارد که 32درصد 
ظرفیت اسـمی تولید و 43درصـد ظرفیت 
قابل فـروش ایـن صنعـت بـزرگ را به خود 
اختصـاص داده انـد. هـر گونـه تصمیـم 
اشـتباه درمـورد قیمـت خـوراک فعالیـت 
ایـن واحدهـا را بـا چالـش مواجـه می کند.
ابهری با اشـاره به وابسـتگی شـدید صنعت 
پتروشـیمی به قیمت خـوراک، گفـت: چرا 
نبایـد قیمـت خـوراک در ایـران فرمـول 
مشـخصی نداشـته باشـد و فعالین صنعت 
پتروشـیمی همـواره نگـران نحـوه تصمیم 
گیری مسئولین و سیاسـت های سلیقه ای 

در اینباره باشـند؟
با حـذف اروپا در قانـون الحاق دیگـر نیازی 
به تعییـن قیمت خـوراک در بودجـه نبوده 
و مـی تـوان قیمـت خـوراک را مطابـق این 
قانـون و به صـورت شـناور تعیین کـرد. اما 
مشـکل اینجاسـت کـه وزارت نفـت آییـن 
نامه های این قانـون را مطابق سـلیقه خود 

نوشـته است
صنعـت  کارفرمایـان  انجمـن  رییـس 
پتروشـیمی بـا اشـاره بـه قانـون الحـاق در 
تعییـن خـوراک پتروشـیمی هـا گفـت: با 
حذف اروپـا در ایـن قانـون دیگر نیـازی به 
تعییـن قیمـت خـوراک در بودجـه نبـوده 
و مـی تـوان قیمـت خـوراک را مطابـق این 
قانـون و به صـورت شـناور تعیین کـرد. اما 
مشـکل اینجاسـت کـه وزارت نفـت آییـن 
نامه های این قانـون را مطابق سـلیقه خود 

نوشـته اسـت.

خاندوزی: 

درآمدهای دولت 
۶۰درصد و هزینه ها 

۵2درصد افزایش یافت
سـخنگوی اقتصادی دولت گفت: 90درصد 
درآمدهـای پیش بینی شـده در بودجـه 
امسـال محقـق شـده اسـت کـه نسـبت به 
سـال گذشـته 60درصـد رشـد دارد، امـا 
هزینه هـای دولـت نیـز 52درصـد افزایش 
یافتـه اسـت.  بـه گـزارش خبرنـگار حـوزه 
دولـت خبرگـزاری تسـنیم، سـید احسـان 
خانـدوزی سـخنگوی اقتصـادی دولـت در 
نشسـت با خبرنـگاران طی سـخنانی اظهار 
داشـت: در عملکـرد یازده ماهـه امسـال در 
بودجـه عمومی دولـت و پرداخت های مالی 
دولت 1147 هـزار میلیارد تومـان مجموع 
درآمدهای واریـزی به خزانه را داشـتیم که 
معـادل 90 درصـد میـزان مصوب امسـال 
اسـت و در مقایسـه بـا سـال گذشـته، 60 

درصـد افزایـش درآمدهـا داشـته ایم.
وی افـزود: درآمدهـای جـاری دولت حدود 
100 درصـد بودجـه تـا الان تحقق داشـته 
اسـت و در حـوزه هزینـه ای 1154 هـزار 
میلیارد تومـان هزینه هـای دولـت تاکنون 
بوده اسـت کـه در مقایسـه با مدت مشـابه 
سـال گذشـته 52 درصد افزایـش مخارج و 

مصـارف دولـت را داشـته ایم.
خانـدوزی گفـت: پرداخت هـای عمرانـی 
دولـت تاکنـون بـه 104 هـزار میلیـارد 
تومان رسـیده که رشـد 8درصدی داشـته 
اسـت و در زمینـه اوراق 126 هـزار میلیارد 
تومان اصـل و سـود اوراق فروخته شـده در 
سـال جـاری و یکـی ـ دو سـال گذشـته را 
بازپرداخـت داشـته ایم؛ ماهانـه 11.5 هزار 
میلیـارد تومـان از درآمدهـای دولت صرف 
بازپرداخـت اصـل و سـود اوراق سـال های 
گذشـته شـده اسـت. مانـده بدهـی دولت 
بـه بانـک مرکـزی در 11 مـاه امسـال بابت 
تنخواه گـردان عـدد صفـر اسـت و سـال 
گذشـته حـدود 45 هـزار میلیـارد تومـان 
بوده اسـت، ایـن رعایـت بی سـابقه انضباط 

بودجـه ای اسـت.
رشد نقدینگی به 34درصد رسید

سـخنگوی اقتصادی بیـان کرد: طبـق آمار 
بانـک مرکـزی در 12ماهـه منتهـی به دی 
امسال نرخ رشـد نقدینگی کشـور به 34.1 
درصـد رسـیده و مثـل سـه مـاه گذشـته 

کاهشـی بوده اسـت.
خانـدوزی اظهـار داشـت: تولیـد سـرمایه 
کشـور در دی امسال نسـبت به دی پارسال 
7 درصـد رشـد داشـته اسـت و 6.7 درصد 
تولیدات صنعتی کشـور نسـبت به پارسال 
انجام شـده اسـت و در تولیـدات خودرویی 
34 و منسـوجات 31 درصد به نسـبت سال 

گذشـته رشـد تولید داشـته ایم.

2۰هزار هکتار زمین آماده 
واگذاری در شهرک   های 

صنعتی کشور
معاون وزیر صنعت، معـدن و تجارت و رئیس سـازمان صنایع کوچک 
و شـهرک   های صنعتـی ایـران از بازپس   گیـری 500هکتـار زمیـن 
صنعتی در کشـور خبر داد و گفت: عمـده این افراد کسـانی بودند که 
با وجود تعهـد خود، اقدام به سـاخت واحـد صنعتی و تولیـدی نکرده 
یا تمایـل و توانایـی لازم برای احـداث آن را نداشـتند. علی رسـولیان 
اظهار کـرد: تمرکز سـازمان صنایع کوچک و شـهرک   های صنعتی بر 
این بوده کـه حقوق دولـت را از افـرادی که زمین صنعتـی و عرصه ای 
را تحویل گرفتـه و در آن فعالیتی نمی کننـد بازپس بگیـرد. این افراد 
بیشـتر به دنبال دلالی هسـتند یا فاقد توان و ظرفیت لازم برای ایجاد 
واحد تولیدی و صنعتی در این اراضی صنعتـی بودند. وی با بیان اینکه 
در حال حاضر پرونده هـای زیاد دیگـری نیز در دسـتگاه قضایی برای 
بازپس   گیری اراضی واگذارشـده تشکیل شده است، از دستگاه قضایی 
خواست تا سـازمان صنایع کوچک و شـهرک   های صنعتی ایران را در 
این زمینـه یاری کنند. رئیس سـازمان صنایع کوچک و شـهرک   های 
صنعتی ایـران ادامـه داد: عـلاوه بر این 500هکتار، سـال گذشـته نیز 
بالغ بـر 990هکتار دیگـر از اراضـی صنعتی واگذار شـده کـه طرحی 
در آن به اجـرا در نیامـده بود بازپس گرفته شـد. معـاون وزیر صنعت، 
معدن و تجـارت از حمایت از تولیدکننـدگان واقعی خبـر داد و گفت: 
زمین های صنعتـی بازپـس گرفته شـده به فعـالان متقاضـی واگذار 
خواهد شد. وی همچنین از آماده   سـازی بیش از 20 هزار هکتار زمین 
صنعتی بـرای واگـذاری بـه سـرمایه گذاران و صنعتگران در سراسـر 
کشـور خبر داد و افـزود: امسـال در همین خصـوص بیـش از 3 هزار و 
200قرارداد واگذاری زمین در سـازمان صنایع کوچک و شهرک   های 
صنعتی ایران امضـا و در قالـب آن یک هـزار و 470 هزار هکتـار زمین 
به اشـخاص حقوقی یا حقیقی متقاضـی زمین صنعتی، واگذار شـده 
اسـت. رسـولیان از تعهد این سـازمان به ایجـاد زیرسـاخت های لازم 
نظیـر آب، بـرق، گاز، راه و...در این اراضـی خبر داد و گفـت: این اراضی 
به متقاضیان احـداث واحدهای صنعتی و تولیدی واگذار خواهد شـد.

با تصمیم بانک مرکزی فروش 
ارز با کارت ملی متوقف شد

بـه گـزارش خبرنـگار اقتصـادی خبرگزاری تسـنیم، بـا اعـلام بانک 
مرکزی از روزگذشـته مرکز مبادله طـلا و ارز ایران رسـماً آغـاز به کار 
می کند؛ ایـن مهم بعـد از آن به مرحله اجـرا درآمده کـه در هفته های 
اخیـر نـرخ ارز نوسـان شـدید را ثبت کـرده و بـه رکوردهـای تاریخی 
رسـیده اسـت. در ایـن مرکـز تأمیـن ارز 68 نوع قلـم خدماتـی انجام 
خواهد شـد؛ مردم بـرای دریافت ایـن ارز بایـد بـه کارگزاری هایی که 
بانک مرکـزی معرفی می کند مراجعـه کنند و در زمان مشـخصی ارز 
خود را دریافـت می کنند. در آینـده صرافی های بانکـی و تضامنی نیز 

بـه ایـن کارگزاری هـا اضافه خواهد شـد.
طبـق تصمیـم جدیـد بانـک مرکـزی؛ بـرای مسـافرت های زمینـی 
300 یـورو و مسـافرت های هوایـی 500 یـورو اختصـاص داده شـده 
است؛ ارز مسـافرتی پشـت گیت فرودگاه ها به مسـافران تحویل داده 

خواهد شـد.

مخبر:خبر

مشکلات اقتصادی کشور ناشی از غفلت در سرمایه گذاری است
گزارش

مهر

گزارش
ایلنا

معـاون اول رئیس جمهـور تاکید کـرد: مشـکلات امروز 
کشـور در همه بخش های اقتصـادی، ناشـی از غفلت در 

سـرمایه گذاری و بی توجهـی بـه بهره وری اسـت.
به گـزارش خبرگـزاری مهـر، محمد مخبر در نخسـتین 
همایـش پیشـران های اقتصـادی فرصتی برای توسـعه 
ملـی، بـا اشـاره بـه تأکیـدات مقـام معظـم رهبـری در 
خصـوص اولویت خنثی سـازی تحریم هـا افـزود: باید به 
نقطـه ای از قـوت اقتصادی برسـیم که دشـمنان نتوانند 
هیـچ عملیـات و توطئـه اقتصـادی علیـه کشـور انجـام 
دهند کـه این مهـم با حضـور فعـالان بخـش خصوصی 

میسـر می شـود.
معـاون اول رئیس جمهـور با بیـان اینکه در حـال حاضر 
بخـش خصوصـی در کشـور می توانـد بـه راحتـی علاوه 
بـر انجـام مبـادلات اقتصـادی در سـطح بیـن المللی در 
زمینه هـای صـادرات، واردات و جابجایی هـای مالـی، 
اقدامات اقتصادی خـود را انجام دهد، گفـت: قطعاً دولت 
با توجه به محدودیـت در برخی امکانـات و ظرفیت ها به 
اندازه بخـش خصوصی چنیـن توانایی نـدارد و به همین 
دلیـل باید هـر چـه سـریع تر زمینه هـای حضـور و فعال 

شـدن بخش غیردولتـی در اقتصاد فراهم شـود.
وی خاطر نشـان کـرد: بهـره وری بـه رغم اسـتعدادهای 
فـراوان در کشـور قابـل توجـه نیسـت و باید سـه مؤلفه 

دانش، تکنولـوژی و به روز کـردن تجهیـزات در امر بهره 
وری مـورد توجـه ارکان اقتصادی کشـور قـرار گیرد که 
در ایـن زمینه نیـز بخش خصوصـی توانایـی دارد با ورود 
تکنولوژی، بهره گیری از دانش اسـاتید و پژوهشـکده ها 
و همچنیـن آینده نگـری پرچـم دار بهره وری در کشـور 

باشـد.
مخبر بـا تاکید بـر اینکه پیشـران های اقتصـادی طلیعه 
اقتصاد کشـور در آینده هسـتند، تصریح کرد: در مرحله 
جدید پیشـرفت، دولت با تمام توان در کنـار کارآفرینان، 

فعالان بخش اقتصـادی و بخش خصوصی اسـت.
معاون اول رئیس جمهور در این مراسـم که در مؤسسـه 
آموزش و پژوهش مدیریت و برنامه ریزی برگزار شـد، به 
توانایی بخش خصوصی و شناسـایی مشـکلات و راهکار 
حـل مسـائل کشـور اشـاره کـرد و اظهـار داشـت: نقش 
مدیریـت و برنامه ریـزی در کنار پیشـران های اقتصادی 
در توسـعه و پیشرفت کشـور در سـالیان گذشـته کمتر 

دیده شـده اسـت.
وی ادامـه داد: تبدیـل یک بخـش خصوصی به پیشـران 
اقتصـادی موضوعی بسـیار مهم اسـت که در ایـن زمینه 
هـم بایـد برنامـه ریـزی هـای کلان صـورت پذیـرد و 
هم بـرای ایـن کار بخـش خصوصـی بایـد خطرپذیری، 
جسـارت و افق دورتـر و بلندتر برای توسـعه فعالیت های 
خـود را تعریـف کنـد. مخبـر بـا بیـان اینکـه مشـکلات 
کشـور در دهه های گذشـته ناشـی از تورم بالا و سرمایه 

گـذاری منفـی بـود، گفـت: ایـن دو موضـوع بـه درآمد 
سـرانه پایین، بیکاری و ضعـف در تولید در کشـور منجر 
شـده اسـت که اگر بـه بخش خصوصـی و سیاسـت های 
مورد نظـر مبنی بـر فعال شـدن بخش خصوصـی توجه 
می شـد شـاهد برخی مشـکلات ایـن چنینی در کشـور 
نبودیـم. معـاون اول رئیـس جمهـور ادامـه داد: امـروز 
در محاسـبات، تصمیمـات و معـادلات مهـم جهانـی و 

منطقـه ای بـه مرحلـه ای رسـیده ایم کـه قدرت هـا و 
کشـورهای جهـان نمی توانند جمهـوری اسـلامی ایران 
را نادیـده بگیرنـد اما در بخـش اقتصـادی نتوانسـته ایم 
سـهم مطلوب خود را از اقتصاد جهانی بـه خوبی بگیریم 
در حالی که امکانـات و ظرفیت های مالـی و اقتصادی در 
ایران به گونه ای اسـت کـه باید ایـران پرچـم دار اقتصاد 

منطقه ای باشـد.

بــه گــزارش ایلنــا از وزارت جهــاد کشــاورزی، حســین 
ــی در خصــوص  ــان داروی ــرح گیاه ــری ط ــی مج زینل
کشــت و تولیــد زعفــران در کشــور گفــت: در ده ماهــه 
ــه ارزش 173  ــران ب ــن زعف ــال، 178 ت ــت امس نخس
ــزان  ــن می ــه ای ــت ک ــده اس ــادر ش ــون دلار ص میلی
ــاظ  ــته از لح ــال گذش ــابه س ــدت مش ــه م ــبت ب نس

ــد. ــان می ده ــد نش ــد رش ــی 55.62 درص ارزش
وی افــزود: در ســال 1400 ســطح زیــر کشــت زعفران 
ــه  ــه در مقایس ــید ک ــار رس ــزار و 930 هکت ــه 121ه ب
ــش 680  ــت، افزای ــر کش ــطح زی ــال 1399 س ــا س ب

ــت. ــته اس ــاری داش هکت
خرید حمایتی 2۵ تن زعفران توسط سازمان 

تعاون روستایی ایران
مجــری طــرح گیاهــان دارویــی وزارت جهــاد 
ــران کاران  ــی از زعف ــای حمایت ــه طرح ه ــاورزی ب کش
ــت  ــال قیم ــرد: امس ــان ک ــاره و خاطرنش ــور اش کش
خریــد حمایتــی هــر کیلوگــرم زعفــران نگیــن 413.5 

میلیــون ریــال تعییــن شــد کــه حــدود 25 تــن 
ــتایی  ــاون روس ــزی تع ــازمان مرک ــط س ــد توس خری
ــات  ــت و حــدود 70 درصــد مطالب ــران صــورت گرف ای
کشــاورزان پرداخــت شــد کــه ایــن امــر موجــب 
ــران  ــادل شــدن قیمــت زعف ــش تدریجــی و متع افزای
شــد. وی افــزود: پیــرو تصویب نامــه شــورای 
قیمت گــذاری، تدویــن ســند راهبــردی توســعه 
ــرار دارد. ــی ق ــران در مراحــل نهای ــره ارزش زعف زنجی

ــی  ــدوق مل ــرح صن ــن ط ــن از تدوی ــی همچنی زینل
تخصصــی زعفــران پیــرو تصویب نامــه شــورای 
ــر  ــی خب ــور باغبان ــت ام ــط معاون ــذاری توس قیمت گ
ــادر  ــرکت م ــه، ش ــن تصویب نام ــرو ای ــت: پی داد و گف
تخصصــی حمایــت از توســعه ســرمایه گذاری در 
بخــش کشــاورزی نیــز مکلــف اســت نســبت بــه 
تشــکیل صنــدوق حمایــت از توســعه صنعــت زعفــران 
ــال در  ــی فع ــی و حقوق ــخاص حقیق ــارکت اش ــا مش ب
زنجیــره ارزش زعفــران اقــدام کنــد، در ایــن راســتا در 
حــال حاضــر طــرح صنــدوق ملــی تخصصــی زعفــران 
توســط معاونــت باغبانــی بــا همــکاری صنــدوق مــادر 

ــت  ــهم دول ــال س ــه دنب ــده و ب ــن ش ــی تدوی تخصص
ــت. ــردن آن اس ــی ک ــت عملیات جه

ــح کــرد: وزارت  ــی تصری مجــری طــرح گیاهــان داروی
جهــاد کشــاورزی در جهــت مشــارکت کشــاورزان 
تولیــد کننــده زعفــران در اســتان های خراســان 
ــه  ــه تامیــن یاران ــی و شــمالی نســبت ب رضــوی، جنوب
ــون  ــک میلی ــر ی ــر نف ــه ازای ه ــر کشــاورز )ب ســهم ه
ریــال( در تشــکیل صنــدوق حمایــت از توســعه صنعت 
ــال از  ــارد ری ــر 200 میلی ــزان حداکث ــه می ــران، ب زعف
محــل منابــع پیش بینــی شــده در قانــون بودجــه 

ــت. ــرده اس ــی ک ــدام و عملیات ــال 1400 اق س
بــه گفتــه وی، ردیــف اعتبــاری یارانه ســود تســهیلات 
ــغ 285000  ــه مبل ــال 1400 ب ــران در س ــد زعف تولی
میلیــون ریــال و ردیــف اعتبــاری یارانــه ســود 
تســهیلات تولیــد و صــادرات زعفــران در ســال 1401 
ــده  ــوب ش ــال مص ــون ری ــغ 256500 میلی ــه مبل ب

اســت.
ــه کــرد: همچنیــن از محــل  ــام مســئول اضاف ــن مق ای
ــغ 2000  ــوری مبل ــت جمه ــتانی ریاس ــفرهای اس س

ــرای تاســیس صنــدوق  میلیــارد ریــال ســهم دولــت ب
ملــی تخصصــی زعفــران بــه اســتان خراســان رضــوی 

مصــوب شــده اســت.
زینلــی بــه فرمایشــات مقــام معظــم رهبــری بــه 
ــره  ــل زنجی ــری از خام فروشــی و تکمی منظــور جلوگی
ــتا  ــن راس ــت: در ای ــرد و گف ــاره ک ــران اش ارزش زعف
معاونــت باغبانــی، ســاخت دســتگاه های مکانیــزه 
زعفران )جداســاز کلاله، کاشــت، داشــت( و اســتخراج 
کروســین، پیکروکروســین و ســافرانال از زعفــران 
را پیگیــری و حمایــت کــرده کــه توســط بخــش 

ــت. ــده اس ــی ش ــی اجرای خصوص
وی خاطرنشــان کــرد: در حــال حاضــر تعــداد انبارهای 

بــورس زعفــران 6 عــدد بــا ظرفیــت 39 تن اســت.
مجــری طــرح گیاهــان دارویــی یــادآور شــد: تــا پایــان 
ســال 1400 واحدهــای فــرآوری و بســته بندی 
ــه  ــود ک ــن ب ــت 596 ت ــا ظرفی ــد ب ــران 326 واح زعف
ــن  ــت 377.5 ت ــه ظرفی ــد ب ــداد 185 واح ــن تع از ای
مربــوط بــه اســتان خراســان رضــوی اســت کــه مــازاد 

میــزان تولیــد می باشــد.

هر
س: م
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کاغذ اقتصادی

رئیس سـازمان توسـعه تجارت گفت: توافقات و 
قراردادهای سـفر رئیس جمهور بـه چین طی دو 

ماه آینـده وارد فاز اجرایی می شـود.
به گـزارش بـازار، برخـی کارشناسـان اقتصادی 
معتقدند که سـفر اخیـر رئیس جمهـور به همراه 
مقامـات بلندپایـه بـه کشـور چیـن می توانـد 
دسـتاوردهای مهـم اقتصـادی به همراه داشـته 
باشـد؛ البتـه بـرای تحقـق اهـداف ایـن سـفر 
می بایسـت در اجـرای قراردادهـا، موافقت نامه ها 
و مباحـث تجـاری دقیـق بـود و پیش نیازهـای 
اجرایـی آن موردتوجـه مسـئولان کشـور قـرار 
گیرد. بنـا بـر پیش بینی سـفیر سـابق ایـران در 
چین، روابط تجـاری 2 کشـور می تواند به صورت 
ویـژه ای افزایـش یابـد، جـواد منصـوری سـفیر 
اسـبق ایـران در چیـن دراین رابطـه بـه تسـنیم 
می گویـد: حجـم روابـط دو کشـور ظـرف یکـی 
دو سـال آینـده را می تـوان حـدود 40 میلیـارد 
دلار و در چهار پنج سـال آینده 50 تا 60 میلیارد 
دلار پیش بینـی کرد؛ ایـن موضوع از ابعـاد فنی و 
اقتصادی و تجـاری و توسـعه روابـط علمی فنی 
برای هر دو طـرف اهمیت بالایـی دارد. در همین 
راسـتا، علیرضا پیمان پـاک معـاون وزیر صنعت، 
معدن و تجارت و رئیس سـازمان توسـعه تجارت 
در گفتگـو با رادیـو اقتصـاد در خصوص بررسـی 
دسـتاوردهای سـفر رئیس جمهـور بـه چیـن، 
گفـت: سـفر رئیس جمهـور بـه چیـن برنامـه 
منسجمی داشـت که در راسـتای اقداماتی انجام 
شـد که پیش ازاین برای توسـعه روابط اقتصادی 
صورت گرفتـه بـود. وی افـزود: همچنیـن حدود 
سـه هفته قبل از سـفر رئیس جمهـور، تیم هایی 
از سـوی وزارت صمت به کشـور چین اعزام شده 
بودند تـا در حـوزه معدن، ریل گـذاری، خـودرو، 
ماشـین آلات و تجهیزات صنعتـی مذاکره کنند. 

برخـی از ایـن مذاکـرات نیز مربـوط به چنـد ماه 
گذشـته اسـت؛ اما به دلیـل سـفر رئیس جمهور 
به کشـور چیـن، در روند ایـن مذاکرات تسـریع 
صـورت گرفتـه اسـت. رئیـس سـازمان توسـعه 
تجارت ادامـه داد: فاطمی امیـن وزیر صمت قبل 
از سـفر رئیس جمهور برای بازدید از کارخانه های 
چینـی و پیگیـری مذاکـرات بـه چند شـهر این 
کشـور سـفر کردنـد کـه طـی ایـن مذاکـرات، 
موافقت نامه هـا و قراردادهـای خوبـی بیـن دو 
کشور منعقد شـد. وی تصریح کرد: بخشی از این 
مذاکرات مربوط بـه حوزه معدن بـود؛ ازآن جایی 
که چیـن یکـی از بزرگ تریـن مصرف کنندگان 
محصولات معدنی اسـت، توافقاتـی در خصوص 
توسـعه معـادن و اسـتفاده از ظرفیت هـای 
تکنولوژیـک چیـن گرفتـه شـد؛ همچنیـن در 
حـوزه صنعـت خـودرو توافـق بـرای همـکاری 
مشترک جهت انتقال تکنولوژی، افزایش کیفیت 
و راندمـان و همچنیـن تأمیـن قطعـات صـورت 
گرفـت. وی اضافـه کـرد: باتوجه بـه تأکیـدات و 
پیگیری هـای رئیس جمهـور ایـن توافقـات و 
قراردادهـا طـی دو مـاه آینـده وارد فـاز اجرایـی 

می شـود و اثـرات مثبـت آن در اقتصـاد کشـور 
بـروز خواهـد یافـت. رئیـس سـازمان توسـعه 
تجارت بـا اشـاره بـه اینکـه یکـی از موضوعات 
این توافق ها، ارتقای کیفیـت موتور و تجهیزات 
خودرو با همکاری مشـترک برندهـای بزرگ و 
بـروز چینـی اسـت، گفـت: در خصـوص تولید 
مشـترک خـودرو بـا شـرکت های چینـی 
قـرار بر آن شـد تـا دو مـاه آینـده شـرکت های 
خودروسـاز داخلی و چینـی برنامه ریزی جامع 
و مشـخصی را انجـام دهنـد و فراینـد همکاری 
تولیـد مشـترک خـودرو در ایـران را طراحـی 
نماینـد؛ بنابراین در آینـده ای نزدیک می توانیم 
محصولات باکیفیـت و دارای فناوری بـالا را در 
کشـور مورداسـتفاده قرار دهیم.  وی ابراز کرد: 
بخش عمـده ای از توافقـات خودرویـی وارد فاز 
اجرایی شـده اند؛ اما ازآن جایی کـه این توافقات 
محرمانـه هسـتند و ایـن مذاکـرات و توافقـات 
توسـط غربی هـا رصـد می شـد، تأکیـد بـر آن 
اسـت که مفـاد ایـن توافقـات محرمانه باشـند 
تـا فرایندهـای آن وارد فاز اجرایی شـود و مردم 
تا چهـار مـاه آینـده آثـار آن را مشـاهده کنند.

مدیـر پـروژه مرکـز مبادلـه ارز و طلا اعـلام کرد 
که از هفته آینـده عرضه ربع سـکه در بورس کالا 
متوقف شـده وبجای آن از طریق مرکز مبادله ارز 
و طلا انجـام خواهد شـد که روش کشـف قیمت 
آن شـبیه روش حراج قیمتی بـورس کالا خواهد 
بود. امیـر هامونی در پاسـخ به سـئوال ایسـنا در 
جمع خبرنگاران گفت: درحـال حاضر باتوجه به 
مصوبه شـورای پول و اعتبار و نوسانات موجود در 
بازار ربع سـکه برنامه داریـم 300 هزار ربع سـکه 
از طریق مرکـز مبادله ثبـت سـفارش و از طریق 
بانک هـای عامـل عرضه کنیـم که روش کشـف 
قیمت آن براسـاس مکانیزم حراج و مشابه روش 

عرضه ربع سـکه در بـورس کالا خواهـد بود.
مدیر پـروژه مرکـز مبادلـه ارز و طلا در پاسـخ به 
سـئوال دیگر ایسـنا مبنی بر این که آیـا از این به 
بعد بازارهـای دیگر غیـر از مرکز مبادلـه، قاچاق 
محسـوب خواهد شـد و به عنـوان مثـال دلالان 
بـازار نمی تواننـد خریـد و فـروش انجـام دهند و 
یا کانال هـای تلگرامی نمی تواننـد تعیین قیمت 
داشته باشند؟ تصریح کرد: مسـاله قاچاق انگاری 
در این زمینـه موضوع جدیدی نیسـت و پیش از 
این هم در قانون مبـارزه با قاچـاق کالا و ارز مورد 
تاکید قـرار گرفته بـود، امـا از امـروز دلالان کنار 

خیابـان نمی توانند ارز بفروشـند.
سامانه نیما به تامین ارز کالاهای اساسی 

ادامه می دهد
وی دربـاره اینکـه آیـا سـامانه نیمـا بـه کار خود 
ادامه خواهـد داد یا خیـر؟ گفت: در سـامانه نیما 
برای کالاهای اساسـی، تجهیزات پزشـکی و دارو 
ارز را با نرخ 28 هـزار و 500 تومان تامین خواهیم 
کرد. امـا مازاد آن در تـالار حوالـه ارز مرکز مبادله 
عرضه خواهد شـد کـه متناسـب بـا فرآیندهای 
عرضه و تقاضا نرخ گذاری خواهد شـد. همچنین 

نرخ بر اسـاس منابع و مصارف ارزی و متغیرهای 
بنیادیـن اقتصادی تعیین می شـود.

حذف سهمیه ارز پنج هزار یورویی و 
جایگزینی آن با ارز خدماتی

هامونی دربـاره مقاصد ارز خدماتی نیـز گفت: ارز 
5000 هـزار یورویی که طی هفته های گذشـته 
ابـلاغ شـده بـود و مـردم می توانسـتند بـا کارت 
ملـی از صرافی ها و بانک هـای منتخـب ارز مورد 
نیاز خـود را دریافت  کننـد، حذف شـد و به جای 
آن ارز خدماتی در دسـتور کار قرار گرفته اسـت. 
در این راسـتا بیش از 60 سـرفصل ارز مـورد نیاز 
خدماتی مـردم را شناسـایی کرده ایم که شـامل 
اعضـای مسـافری دانشـجویی درمانـی فرصـت 
مطالعاتـی شـرکت های هواپیمایی کشـتیرانی 
و حمـل و نقـل زمینـی و غیـره اسـت امـا عرض 
پنج هـزار یورویی حذف شـد و جایگزیـن آن ارز 
خدماتی اسـت که در مرکز مبادله به مـردم داده 
می شـود. مدیر پروژه مرکز مبادله ارز و طلا اضافه 
کرد: از سـوی دیگر برخـی ارزها که در رسـته ارز 
خدماتـی تعریـف شـده اند سـقف نـدارد که می 
توان به هزینـه فرصت هـای مطالعاتـی، درمانی 

و غیـره اشـاره کـرد چـرا کـه درصددیم آن هـا را 
بـدون سـقف و براسـاس هزینـه واقعـی صورت 

گرفته تامیـن کنیم.
ارز مسافرتی ۵۰۰ دلار شد

وی تاکید کرد: مسـافران از امروز می توانند 500 
دلار از طریـق بانک ملی درخواسـت کننـد و ارز 
مسـافرتی شـان را بـا مراجعـه بـه فـرودگاه بین 

المللـی دریافـت کنند.
صرافی ها به تدریج می توانند ارز بفروشند

هامونی ادامه داد: شـرکت هایی که ارزشـان را به 
بانک هـا و صرافی هـای بانکـی عرضـه می کردند 
در حال حاضر دیگـر نمی توانند ایـن کار را انجام 
دهنـد، چـرا کـه بانک هـا و صرافی هـای بانکـی 
نمی توانند ارز را بفروشـند؛ البته یکسری صنایع 
خاص هسـتند کـه می تواننـد بـرای تامیـن ارز 
مراجعـه کننـد کـه جزئیـات آن در آینـده اعلام 
می شـود. صرافـی هـا نیـز مـی تواننـد از کـد 
56 خریـد و فـروش ارز را انجـام دهنـد، در وهله 
نخسـت بانک ملی ارز خدماتـی را عرضه می کند 
و در ادامـه سـایر بانک هـا و صرافی ها نیـز اضافه 

خواهند شـد.

رئیس سازمان توسعه تجارت:

دلالان دیگر نمی توانند ارز بفروشندتوافقات با چین تا دو ماه آینده اجرایی می شود

زار
: با

س
عک

سنا
: ای

س
عک

گزارش
بازار

گزارش
ایسنا

مدیـرکل دفتـر بازرگانی داخلـی کالاهـای کشـاورزی از برگزاری نمایشـگاه عرضه مسـتقیم 
کالاهـای اساسـی و ضـروری در ایـام پایانی سـال جاری و مـاه مبـارک رمضان خبـر داد.

به گزارش ایلنا از وزارت جهاد کشـاورزی، شـهیاد آبنار قائـم مقام معاون وزیـر و مدیرکل دفتر 
بازرگانـی داخلی کالاهای کشـاورزی از برگزاری نمایشـگاه عرضه مسـتقیم کالاهای اساسـی 
و ضـروری در ایام پایانی سـال جاری و مـاه مبارک رمضـان خبـر داد و گفت: این نمایشـگاه از 
18 تا 28 اسـفند مـاه به مـدت 10 روز در سراسـر کشـور برگزار می شـود که قیمـت کالاهای 

عرضـه شـده در آن 10 درصد کمتـر از قیمت بـازار خواهد بود.
وی محل برگـزاری این نمایشـگاه در تهـران را بوسـتان ولایت، خلیـج فارس، مصلـی تهران، 
حکیمیه و مناطقی دیگر اعـلام کرد و یادآور شـد: کالاها در 2 گروه اساسـی و ضـروری عرضه 

می شـود.
مدیرکل دفتـر بازرگانی داخلی کالاهای کشـاورزی خاطرنشـان کرد: کالاهای عرضه شـده در 
نمایشـگاه عرضه مسـتقیم اقلام  اساسـی و ضروری شـامل روغن نباتی، برنج، شـکر، گوشـت 
قرمز، گوشـت مـرغ، خرما، ماهـی، صیفی جـات )پیاز و سـیب زمینـی( و انـواع میوه هـا اعم از 

پرتقال و سـیب است.

ــا  ــاه( ب ــفند م ــنبه، دوم اس ــد )سه ش ــرح جدی ــار آزادی ط ــکه به ــه س ــر قطع ــت ه قیم
ــان  ــزار توم ــون و 200 ه ــته 29 میلی ــه روز گذش ــبت ب ــش نس ــان کاه ــزار توم 300 ه

ــد. ــه ش معامل
ــر  ــد ب ــار آزادی طــرح جدی ــه ســکه به ــر قطع ــا، ه ــگار اقتصــادی ایرن ــزارش خبرن ــه گ ب
ــره و  ــر، نق ــف فروشــندگان و ســازندگان طــلا، جواه ــه صن ــی اتحادی ــرخ اعلام اســاس ن
ــان  ــزار توم ــون و 200 ه ــته 29 میلی ــه روزگذش ــاعت 14 و 20 دقیق ــران در س ــکه ته س

ــد. ــتد ش داد و س
ــه روز  ــبت ب ــت نس ــش قیم ــان کاه ــا 300 توم ــم ب ــرح قدی ــار آزادی ط ــام به ــکه تم س
ــن روزگذشــته  ــروش شــد؛ همچنی ــد و ف ــان خری ــون و 300 هــزار توم دوشــنبه، 27 میلی
نیم ســکه 15 میلیــون و 500 هــزار تومــان، ربــع  ســکه 10 میلیــون و 300 هــزار تومــان و 

ــان قیمــت خــورد. ــزار توم ــون و 100 ه ــج میلی ــی پن ــک گرم ســکه ی
عــلاوه بر ایــن، در بــازار طــلا نــرخ هــر گــرم طــلای 18 عیــار 2 میلیــون و 348 هــزار تومان 

و قیمت هــر مثقــال طــلا 10 میلیــون 175 هــزار تومان شــد.
بهای هر انُس طلا در بازارهای جهانی یک هزار و 834 دلار و 13 سنت است.

رصد میدانی از بازار حبوبات حکایـت از افزایش قیمت نخود در این بـازار دارد. در بازار حبوبات 
قیمت محصولات با بسـته بنـدی کارخانـه ای گران تر از فـروش فله ای اسـت. از ایـن رو برخی 
از فروشـگاه های زنجیره ای نیز مبـادرت به فـروش این دانه هـای پروتئینی هم با بسـته بندی 

فروشـگاهی و هم فلـه ای کرده اند.
به گـزارش مهر، امـا با ایـن وجود بـاز هـم قیمـت فلـه ای فروشـگاه های زنجیره ای نسـبت به 
فروشـندگان سـطح شـهر بالاتر اسـت. به عنوان مثال در حالی که عدس درشـت هـر کیلو در 
فروشـگاه های حبوبات سـطح شـهر 55 هزار تومان قیمـت گذاری شـده اما در فروشـگاه های 
زنجیـره ای 59 هـزار 422 هـزار تومـان عرضه شـده اسـت. البتـه در برخی محصـولات مانند 
عـدس ریز ایـن امـر برعکـس بـوده و هـر کیلـو عـدس ریـز فلـه ای در برخـی فروشـگاه های 

زنجیره ای ارزان تر از فله فروشـان سـطح شـهر اسـت.
نرخ نخود همچنان دارای نوسـان بوده و در مدت یک هفتـه از 59 هزار تومان بـا افزایش 3.39 
درصدی به 61 هـزار تومان رسـید این در حالی اسـت که در هفته گذشـته هـم افزایش 3.51 
درصدی داشـت. به ایـن ترتیب نخـود در مدت یـک ماه حـدود 13 درصـد افزایـش را در بازار 

خود به ثبت رسـاند )54 بـه 61 هـزار تومان(.

برگزاری نمایشگاه عرضه مستقیم 
کالاهای اساسی در ایام پایانی سال

 سکه 3۰۰ هزار تومان
 ارزان شد

افزایش قیمت عجیب حبوبات
 در یک ماه

رشد ۵۵ درصدی ارزش صادرات زعفران در سال جاری
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خبر
رئیس پلیس راهور فراجا خبر داد

هوشمندسازی تابلوهای 
راهنمایی و رانندگی در 

کلانشهرها
رئیـس پلیـس راهـور فراجـا از برنامه ریـزی 
برای هوشـمند شـدن تابلوهـای راهنمایی و 

رانندگی خبـر داد.
سـردار سـید کمال هادیانفـر در گفت وگو با 
ایسـنا، درباره اسـتفاده از تابلوهای هوشمند 
راهنمایـی و رانندگـی در معابر و تاثیـر آن بر 
ترافیـک گفـت: هوشمندسـازی و اسـتفاده 
از دانـش روز یکـی از مـواردی اسـت کـه در 
پلیس راهنمایـی و رانندگی آغاز شـده که از 
جملـه آن می تـوان به اجـرای طـرح کروکی 
الکترونیـک، اسـتفاده از پهپـاد در مدیریـت 
ترافیـک، ارائـه خدمـات شـماره گذاری و 
تعویض پـلاک بـه شـکل برخـط و ... اشـاره 
کـرد. در همیـن راسـتا هوشمندسـازی 
تابلوهای راهنمایی و رانندگـی در معابر جزو 
مواردی اسـت که فـاز اول آن در کلانشـهرها 
در دسـتورکار پلیس راهنمایـی و رانندگی و 
دیگر دستگاه های مسـئول قرار گرفته است.
وی بـا بیـان اینکـه تهـران در اسـتفاده از 
تابلوهای هوشمند پیشـتاز بوده است، گفت: 
علاوه بر تهران در اصفهان، شـیراز، مشهد و ... 
نیز اقدامات قابـل توجهی انجام شـده و البته 
اقداماتی نیز باقـی مانده که باید انجام شـود.
رئیـس پلیـس راهنمایـی و رانندگـی فراجا 
دربـاره اینکـه آیـا اسـتفاده از چراغ هـای 
ال ای دی در تابلـو نیـز مـورد توجـه قـرار 
خواهـد گرفـت یـا خیـر، گفـت: از ایـن 
چراغ هـا نیـز اسـتفاده از خواهـد شـد، در 
بحـث هوشمندسـازی تابلوهـای راهنمایی 
و رانندگـی بایـد مـواردی ماننـد امـکان بـه 
روزرسانی برخی از تابلوها در شرایط متفاوت 
مد نظر قـرار بگیـرد و به عنـوان مثـال بتوان 
سـرعت مجاز را با توجه به وضعیـت ترافیک 

در مسـیرها بـه راننـدگان اعـلام کـرد.
هادیانفر ادامه داد:  همچنیـن این تابلوها باید 
دید روز و دید شـب را کامل کند و به گونه ای 
باشـد که در تمام سـاعات روز قابلیـت رویت 
از سـوی رانندگان را داشـته باشـد و بتواند به 
صورت هوشـمند به آنان اطلاع رسـانی کند. 
وی دربـاره تاثیـر اسـتفاده از ایـن تابلوهـا بر 
ترافیـک نیـز گفـت: قطعا هوشـمند شـدن 
تابلوهـا تاثیـر زیـادی در مدیریـت ترافیک و 
حتی جلوگیـری از تصادفات خواهد داشـت 
و ایـن موضـوع اسـت کـه دسـتورکار پلیس 
راهنمایـی و رانندگـی قـرار داشـته و مـا آن 
را دنبـال می کنیـم و امیدواریـم کـه امـکان 
توسـعه و گسـترش آن با سـرعت بیشـتری 

انجـام شـود.
 

افزایش 2۰ درصدی بارش های زمستانی

 سدها همچنان درگیر 
ناهنجاری شدید آبی

رئیس مرکـز ملـی اقلیـم و مدیریـت بحران 
خشکسالی ضمن اشـاره به اینکه بارش های 
زمسـتانی به طـور میانگیـن 20 درصد بیش 
از حدنرمـال بوده انـد، گفت: مناطق شـمالی 
کشـور دچـار کم بارشـی شـدید هسـتند. 
سـدهای آب وضعیت مناسـبی ندارنـد و در 
پایان سـال برای تامین آب این مناطق دچار 

مشـکل خواهیم شـد.
احدوظیفـه در گفت و گو با ایسـنا گزارشـی 
از دمـا و بـارش روزهـای گذشـته ارائـه داد و 
اظهار کرد: از ابتدای زمسـتان جـاری، دمای 
هوا نسـبت به میانگین دما حـدود 0.8 درجه 
سانتیگراد کمتراز نرمال و سـردتر بوده است. 
این درحالیسـت که دمای هوا از ابتدای سال 
آبـی تاکنـون 0.7 درجه سـانتیگراد بیشـتر 
از نرمـال بـوده اسـت و سـرمای زمسـتانی 

نتوانسـت گرمـای پاییز را جبـران کند.  
وی با بیان اینکـه از ابتدای زمسـتان تاکنون 
به طور میانگین حـدود 80 میلیمتر بارندگی 
دریافـت کرده ایم گفـت: بر اسـاس آمارها در 
چنین شـرایطی نیاز به دریافت میانگین  65 
میلیمتر بارندگی بـود اما در زمسـتان جاری 
بـا دریافـت به طـور میانگیـن 80 میلیمتـر 
بارش هـای  گفـت  می تـوان  بارندگـی 
زمسـتانی 20 درصـد بیـش از نرمـال بـوده 
اسـت.  رئیـس مرکـز ملـی اقلیـم و مدیریت 
بحران خشکسـالی با تاکید براینکـه افزایش 
بارندگـی مختـص بـه بارش های زمسـتانی 
اسـت، گفـت: از ابتـدای سـال آبـی تاکنـون 
به طـور میانگیـن حـدود 112 میلیمتـر 
بارندگـی ثبـت شـده اسـت کـه نسـبت بـه 
بارندگی هـای 125 میلیمتـری بلندمـدت 
حـدود 12 میلیمتـر کمتـر اسـت بنابرایـن 
بارندگی هـا از ابتـدای سـال آبـی تاکنـون 
به طـور میانگیـن حـدود 11 درصـد کمتر از 

حـد نرمال اسـت.  
وی به تفکیک اسـتانی بارندگی ها اظهارکرد: 
در مناطـق جنـوب غـرب و جنـوب کشـور 
فـارس،  بوشـهر،  اسـتان های  همچـون 
کهگیلویه و بویراحمد و چهارمحال و بختیاری 
بارندگی هـا در حـد نرمـال و حتـی بیـش از 
نرمـال بوده اسـت امـا اسـتان هایی همچون 
سیسـتان و بلوچسـتان، خراسـان رضـوی، 
سـمنان، تهـران، البـرز، قزویـن، زنجـان تـا 
آذربایجان غربی، آذربایجان شـرقی، اردبیل، 
مازنـدران، گلسـتان و گیلان بـا بی هنجاری 
منفـی و کم بارشـی شـدید مواجه هسـتند. 
وظیفـه ادامـه داد: به طـور مثـال در اسـتان 
تهران میـزان بارندگی ها 43 درصـد و قزوین 
نیز بـه همیـن میـزان زیر حـد نرمال اسـت. 
در آذربایجـان شـرقی، آذربایجـان غربـی و 
خراسـان رضـوی نیـز بارش هـا 50 درصـد 
کمتـر از نرمـال بوده انـد بنابرایـن میـزان 
بارندگـی در برخی اسـتان ها به شـدت کمتر 

از حـد نرمال اسـت. 

مدیرکل دفتر متوسطه دوم نظری وزارت آموزش و پرورش:

سهم سوابق تحصیلی
 در کنکور ۱4۰4 

به ۶۰ درصد می رسد

مدیـرکل دفتـر متوسـطه دوم نظـری وزارت آمـوزش و پـرورش 
اظهارکـرد: سـهم سـوابق تحصیلـی در کنکـور 1404 شـامل پایه 
یازدهـم و دوازدهـم خواهـد بـود و بـه 60 درصـد قطعی می رسـد.

به گـزارش ایسـنا، عبـاس سـلطانیان درمـورد مصوبه سـهم 40 تا 
60 درصـدی سـوابق تحصیلـی در کنکـور سـه سـال آینـده گفت: 
طبق مصوبه 843 شـورای عالی انقلاب فرهنگی در سـال گذشته و 
مصوبه 855 و 863 سـال 1401 کـه به تمامی مدارس کشـور ابلاغ 
شـده، کنکور به صـورت نقطـه ای در یـک روز برگزار نخواهد شـد.

وی اعمـال قطعـی سـوابق تحصیل دانـش آمـوزان را از مهـم ترین 
تغییـرات کنکـور در ایـن مصوبـه عنـوان کـرد و افـزود: منظـور از 
سـابقه تحصیلی دانش آمـوزان در کنکـور، نمـرات دروس عمومی 
و تخصصـی دوره دوم متوسـطه اسـت کـه امتحانـات آن به شـیوه 
نهایی و سراسـری و تشـریحی برگزار می شـود نه امتحانات داخلی.

سـلطانیان اضافه کـرد: در حـال حاضر پایـه دوازدهـم تحصیلی در 
رشـته ریاضـی فیزیـک 11 عنـوان درس نهایـی دارد، رشـته علوم 
تجربـی 10 عنوان، رشـته علـوم انسـانی 11 عنـوان و رشـته علوم 
و معارف اسـلامی هـم 11 عنـوان درس نهایـی دارند کـه همه این 
درس هـا با ضرایـب تعیین شـده از سـوی وزارت آمـوزش و پرورش 
جزو سـوابق تحصیلی دانش آموزان محسوب می شـوند و در کنکور 
1402 نیز سـهم سـوابق تحصیلـی دانش آمـوزان فقط شـامل پایه 

دوازدهـم 40 درصد اسـت.
مدیرکل دفتر متوسـطه دوم نظری، سـهم سـوابق تحصیلی دانش 
آمـوزان در کنکـور 1402 را فقط شـامل پایه دوازدهـم و 40 درصد 
اعلام کرد و گفت: سـهم سـوابق تحصیلـی در دوره بعـد کنکور نیز 

مربوط بـه پایـه دوازدهم خواهـد بود.
سـلطانیان اظهار کرد: تأثیر سـوابق تحصیلی در سـال 1403 از 40 
به 50 درصـد افزایش پیدا می کنـد و در کنکور سـال 1404 نیز این 
سـهم به 60 درصد قطعی و شـامل پایه یازدهم و دوازدهم می رسـد 
و سـوابق تحصیلـی در کنکور 1405 نیز شـامل هر سـه پایـه دهم، 

یازدهم و دوازدهـم خواهد بود.
وی در مصاحبه بـا رادیو گفت وگو یادآور شـد: دانش آمـوزی که در 
رشـته ریاضی فیزیک تحصیل می کند امـا قصد شـرکت در آزمون 
گـروه علـوم انسـانی را دارد باید سـوابق تحصیلـی مرتبط بـا گروه 

علوم انسـانی را بـرای خـود تولید کند.

خبر رئیس بخش سل و تحقیقات ریوی انستیتو پاستور تشریح کرد

انستیتو پاستور به دنبال تولید واکسن سل
گزارش

ایسنا
سـل یکـی از بیماری هـای عفونـی دیرینـه انسـان 
اسـت که با وجـود روش هـای نوین برای تشـخیص 
و درمـان آن، هنـوز هـم انتشـار گسـترده ای دارد. 
کشـور مـا در منطقـه ای قـرار دارد کـه همسـایگان 
آن کشـورهایی بـا میـزان بروز بـالای بیماری سـل 
هسـتند که ایـن خـود می تواند مشـکلات ناشـی از 

ایـن بیمـاری را در کشـور افزایـش دهد.
بـه گـزارش ایسـنا، بـرای کنتـرل بیمـاران سـل 
بایـد سیسـتمی در نظـر گرفتـه شـود که بیمـاران 
مشکوک به سـهولت به آزمایشـگاه و درمان صحیح 
دسترسـی داشـته باشـند. در این زمینه بخش سل 
و تحقیقـات ریـوی انسـتیتو پاسـتور ایران در سـال 
1338 پایه گذاری شـد. ایـن بخـش از قدیمی ترین 
و مهم تریـن مراکز تشـخیصی و مطالعاتـی بیماری 
سـل در کشـور اسـت که در طـول بیش از 60 سـال 
گذشـته نقـش مهمـی در کنتـرل ایـن بیمـاری در 

ایران داشـته اسـت.
این بخـش با پذیـرش سـالانه ده ها بیمار مشـکوک 
بـه سـل و فعالیت هـای خدماتـی، تشـخیصی و 
تحقیقاتی و نیـز همـکاری بین المللـی، منطقه ای و 
کشـوری به بیماریابی هدف دار مبتنی بر اسـتراتژی 

سـازمان جهانـی بهداشـت کمـک می کند.
تجهیـزات آزمایشـگاهی تخصصـی بیمـاری سـل، 
آزمایشـگاه های اسـتاندارد اتـاق تمیـز، آزمایشـگاه 
تشـخیصی روتیـن سـل و بانک هـای میکروبـی 
سـویه های توبرکلوزیـس حسـاس و مقاوم بـه دارو، 
بخشـی از فعالیت هـای تخصصـی سـخت افزاری و 

تجهیـزات ایـن بخـش را تشـکیل می دهنـد.

تشخیص صحیح و پیشگیری مهم ترین گام 
کنترل سل

در این راسـتا دکتر ابوالفضل فاتح رئیس بخش سـل 
و تحقیقات ریوی انستیتوپاسـتور ایـران، درباره این 
مرکـز، توضیح داد: بخش سـل یکـی از قدیمی ترین 
بخش های انسـتیتو پاسـتور ایران اسـت. با توجه به 
اینکه کشـور ایـران در منطقـه ای قرار گرفته اسـت 
کـه همسـایگان مـا مخصوصـا افغانسـتان، عـراق و 
تاجیکسـتان شـیوع بالایی از بیماری سـل دارند به 
همین دلیل بـا توجه بـه اینکـه بـرای ورود و خروج 
اتباع این کشـورها محدودیت زیـادی نداریم کنترل 

بیماری سـل در کشـور مشکل تر شـده است.
وی افـزود: از آنجـا کـه بعـد از جنـگ جهانـی دوم، 

بیمـاری سـل یـک مشـکل جـدی بهداشـتی بود، 
ایـن بخـش در سـال 1338 تاسـیس شـد. اولیـن 
رسـالت بخـش سـل پیشـگیری از بیمـاری سـل 
اسـت و یکـی از معـدود آزمایشـگاه هایی اسـت که 
می توانـد آزمایـش مقاومـت دارویی را بـرای تمامی 
گونه هـای مایکوباکتریم هم بـر روی مایکو باکتریوم 
توبرکلوزیـس کـه عامـل بیمـاری سـل اسـت و هم 
سـایر مایکو باکتریوم ها انجام دهـد. همچنین برای 
اولیـن بـار آزمایشـگاه تشـخیص نوکاردیـا توسـط 
کارشناسـان ایـن بخش تاسـیس شـد کـه در حال 
حاضر می توانیـم به جامعه پزشـکی کشـور خدمت 

رسـانی کنیـم.

اهمیت تشخیص دقیق باکتری 
مولد سل در مبتلایان

او با تاکیـد بر اینکـه یکـی از کارهای خیلـی مهمی 
که در این بخش از انسـتیتو پاسـتور انجام می شود، 
بیماریابـی اسـت، اظهـار کـرد: تمـام بیمارانـی که 
بـه بخـش سـل مراجعـه می کنند توسـط سیسـتم 
پیگیـری دنبـال می شـوند و اطلاعـات بیمـاران بـه 
صـورت آنلایـن وارد و ثبـت می شـود. عـلاوه بـر 
ایـن، یکـی از همـکاران مـا در مرکـز بهداشـت هـر 
روز بـرای بررسـی مـوارد مثبـت مراجعـه می کنند. 
تمام مـواردی که مثبت می شـود به مرکز بهداشـت 
معرفی می شـوند و درمـان رایـگان در اختیـار تمام 

بیمـاران مثبـت قـرار می گیـرد.

ثبت سراسری اطلاعات بیماران مسلول
عضو هیئـت علمـی انسـتیتو پاسـتور ایـران، ادامه 
داد: وزارت بهداشـت سـامانه ای را طراحـی کـرده 
اسـت که کلیه آزمایشـگاه های سـل به این سـامانه 
متصل هسـتند و تمـام بیمـاران، اطلاعات شـان در 
این سـامانه به صـورت روزانه ثبـت شـده و از طریق 
وزارت بهداشت و دانشـگاه های علوم پزشکی کشور 

بـا اسـتفاده از ایـن سـامانه پیگیری می شـوند.

تخفیف ویژه بیماریابی سل
وی با بیـان اینکه بـه طور کلـی هـدف اصلی بخش 
سـل بعد از خدمت رسـانی بـه بیماران، پیشـگیری 
و کنتـرل بیمـاری سـل در بین افـراد جامعه اسـت، 
تصریـح کـرد: بـا توجه بـه سیاسـتی کـه انسـتیتو 
پاسـتور ایران و وزارت بهداشـت دارنـد، طبق تعرفه 
سـالانه کـه تعییـن می کننـد و بـرای مـا ارسـال 
می کنند، مـا هزینه تشـخیص را دریافـت می کنیم 

امـا بـا توجه بـه اینکـه بیمـاری سـل بیمـاری افراد 
کمتـر برخـوردار اسـت، مـا تخفیف بسـیار ویـژه به 

بیمـاران نیازمنـد می دهیـم.  

اهمیت بالای تشخیص مایکوباکتریوم های 
غیر سلی

وی بـا ذکـر ایـن نکتـه کـه مایکوباکتریوم هـا بـر 
اسـاس معیارهـای پزشـکی به چنـد گروه تقسـیم 
می شـوند، توضیـح داد: کمپلکـس مایکوباکتریـوم 
توبرکلوزیس که شامل مایکوباکتریوم توبرکلوزیس، 
مایکوباکتریـوم بوویـس، مایکوباکتریـوم آفریکانوم، 
مایکوباکتریـوم  و  میکروتـی  مایکوباکتریـوم 
سـلی  غیـر  مایکوباکتریوم هـای  اسـت.  لپـره  
)Nontuberculous mycobacteria( یـا 
بـه اصطـلاح NTM کـه می تواننـد بیماری هـای 
ریوی شـبیه سـل، لنفادنیـت، عفونت های پوسـتی 

یـا منتشـر ایجـاد کننـد.
فاتـح بـا تاکیـد بـر اینکـه در حـال حاضـر اهمیـت 
مایکوباکتریوم هـای غیرسـلی روز بـه روز بیشـتر 
می شـود، اظهـار کـرد: ایـن باکتری هـا از نظـر تابلو 
عفونت، شـباهت بسـیار زیـادی بـه مایکوباکتریوم 
توبرکلوزیـس دارنـد و بارها پزشـکان آن هـا را با هم 
اشـتباه می گیرنـد و داروهای ضد سـل را بـرای این 
دسـته از بیمـاران تجویـز می کننـد؛ در صورتی که 
ایـن داروهـا هیـچ تاثیـری روی مایکوباکتریوم های 
غیـر سـلی ندارنـد. به همیـن دلیـل تشـخیص این 
باکتـری تا حـد گونـه آن بی نهایت مهم اسـت که ما 

ایـن امـکان را در بخـش سـل فراهـم کرده ایم.

وی افـزود: مـا برای آنکـه در ایـن بخش آزمایشـگاه 
مرجع یا همکار مرجع کشـوری شـویم فعالیت های 
زیادی انجام داده ایم و وزارت بهداشـت هم همکاری 
خیلـی خوبی داشـته اسـت ولـی تـا این لحظـه این 
موضـوع محقق نشـده اسـت. تمایـل زیـادی وجود 
دارد کـه شـبکه آزمایشـگاه مرجـع مایکوباکتریـوم 
هـای غیرسـلی و نوکاردیـا بـه محوریـت انسـتیتو 
پاسـتور ایران تاسـیس شـود که در حـال حرکت به 

این سـمت هسـتیم.

بررسی اسمیر و کشت بر روی
 نمونه های ارسالی 

رئیس بخش سـل و تحقیقات ریوی انستیتوپاستور 
ایـران بـا اشـاره بـه اینکـه دو روش اصلـی آزمایش 
بـرای نمونه هـای مشـکوک سـل وجـود دارد، بیان 
کرد: یکـی آزمایـش لام و تهیه اسـمیر اسـت که ما 
سـعی می کنیم این جواب را در کمتر از 72 سـاعت 
بـه بیمـاران و پزشـک ارائـه دهیم، ولـی بـا توجه به 
ماهیـت باکتـری سـل کـه یـک باکتـری دیر رشـد 
اسـت، کشـت بیمـار زمان بـر بـوده و ممکـن اسـت 
دو مـاه هـم طـول بکشـد. مـا روش هـای فنوتیپـی 
و ژنوتیپـی بـرای تشـخیص داریـم و در عیـن حـال 
روش هایی برای کلیـه مایکوباکتریوم های غیرسـل 
داریـم. او ادامـه داد: عـلاوه بـر روش هـای معمـول 
آزمایشگاهی که شـامل کشت و تهیه اسـمیر است، 
در صورت درخواسـت پزشـک چـه برای سـل و چه 
بـرای سـایر مایکوباکتریوم هـا روش هـای مولکولی 

هـم انجـام می دهیـم.
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املاک بلااستفاده آموزش وپرورش مشمول طرح مولدسازی می شود
معـاون وزیـر و دبیـر کارگـروه مولدسـازی 
املاک آموزش وپـرورش گفـت: نتایج حاصل 
از مولدسـازی امـلاک آموزش وپـرورش فقط 
در مدرسه سـازی مورداسـتفاده قـرار خواهـد 

گرفـت.
به گزارش ایسـنا، حمیدرضا خـان محمدی با 
تأکید بر اسـتفاده نتایج حاصل از مولدسـازی 
امـلاک آموزش وپـرورش برای مدرسه سـازی 
اظهار کـرد: اساسـاً ارتقـای ارزش دارایی های 
از  فعلـی  اقتصـادی  شـرایط  در  دولـت 
هوشـمندانه ترین تصمیمات مدیریتی اسـت.
وی افـزود: در شـرایطی کـه مـدارس نوسـاز 
نیمه تمـام به خصـوص مدارس خیـری جهت 
تکمیـل و بهره بـرداری بـه تخصیـص منابـع 
مالی نیاز دارند، رهاسـازی املاک بلااسـتفاده 
و راکد نگه داشـتن سـرمایه های ملی خطایی 
اسـتراتژیک و بزرگ به شـمار مـی رود. باید با 
سـرعت همراه با دقـت و مراقبت لازم نسـبت 
بـه اجـرای مولدسـازی امـلاک و دارایی های 
مازاد دولـت در آموزش وپـرورش برنامه جدی 

داشـته باشیم.
مولدسازی سلیقه یک فرد یا دستگاه 
نیست، بلکه یک تکلیف قانونی است

دبیـر کارگـروه مولدسـازی املاک آمـوزش  و 

پـرورش در ادامـه گفت: مولدسـازی سـلیقه 
یک فرد یا دسـتگاه نیسـت، بلکه یـک تکلیف 
قانونـی اسـت. بـر اسـاس بنـد )ی( تبصـره 9 
قانـون بودجـه سـال 1401 آموزش وپرورش 
بایـد از طریـق مولدسـازی امـلاک مـازاد و 
بلااسـتفاده، پروژه هـای نیمه تمام خـود را )با 
اولویت مدارس خیر سـاز( تکمیـل و فضاهای 
اسـتاندارد و ایمـن بـرای دانش آمـوزان آماده 

کنـد.
هیچ ملک خیرسازی در طرح مولدسازی 

قرار نگرفته است
رئیـس سـازمان نوسـازی مـدارس کشـور 
افـزود: تصـور برخـی بـر ایـن اسـت امـلاک 
فعـال و یا املاک خیر سـاز نیز در مسـیر طرح 
مولدسـازی قـرار گرفتـه اسـت. هیـچ ملـک 
خیرسـازی در طرح مولدسـازی قـرار نگرفته 
اسـت. مـوارد احتمالـی پـس از بررسـی اولیه 
و در مرحلـه تثبیـت سـند مالکیـت اصـلاح 
خواهـد شـد. اساسـاً املاکـی کـه مالکیت آن 
به نـام دولـت و دولتی سـاز نباشـد، نمی تواند 
در مسـیر مولدسـازی قـرار بگیرد، مگـر آنکه 
فـرد خیّـر برنامه هـای ارتقایی بـرای خدمات 
آموزشـی آن ملک داشته باشـد که با نظارت و 
رضایت ایشـان فضای اسـتاندارد و ایمن برای 

دانـش آمـوزان آمـاده خواهـد شـد. خیریـن 
مدرسه ساز سـرمایه های فرهنگی و اجتماعی 
مـا هسـتند و بـدون مشـورت بـا آنـان حتـی 
بازسـازی دوباره مدارس انجام نخواهد گرفت 
تا چـه رسـد بـه فـروش و مولدسـازی املاک 
آنـان. وزیـر آموزش وپـرورش و همـه ارکان 
دولـت جمهـوری اسـلامی ایـران همـواره به 
تکریم و اعمال نظـر خیرین عزیز توجـه دارند 
و تجلیـل از خدمـات ایـن افـراد در تمامـی 

سـطوح مـورد تأکید اسـت.
مولدسازی دارایی های دولت، مأموریت 

مشترک قوای سه گانه است
خان محمـدی در ادامه افزود: قوای سـه گانه 
جمهـوری اسـلامی ایـران مصمـم هسـتند 
به طور منسـجم و باقـدرت و شـفافیت کامل 
یک بـار بـرای همیشـه بـار سـنگین املاک و 
دارایی هـای مـازاد را بـه نفـع نظـام و مـردم 
در مجـاری قانونـی مصـوب بـه سـرانجام 
برسـانند. تمامـی مراحـل مولدسـازی بـر 
اسـاس آئین نامـه اجرایـی مربوطـه کـه در 
مـورخ 21 / 10 / 1401 در دومیـن جلسـه 
هیئت عالـی مولدسـازی دارایی هـای دولت 
بـا حضـور معـاون اول رئیس جمهـور بـه 
تصویـب رسـیده عملیاتی می شـود و سـران 

سـه قـوه و نماینـدگان رسـمی آنـان بـر آن 
نظارت مسـتقیم دارنـد. در صورت مشـاهده 
هرگونـه انحرافـی از روندهـای قانونـی 
برخوردهـای اداری و قضائـی بـا متخلفیـن 
انجـام می پذیـرد. مصونیـت ذکرشـده در 
آئین نامـه مزبـور مربـوط بـه تسـهیل در 
تصمیم سـازی های مدیریتی برای برداشـتن 
ایـن بـار عظیـم بـر زمین مانـده اسـت ضمن 
اینکـه همـه در اجـرای قانـون باید پاسـخگو 

باشـد.
منابع آزادشده املاک مازاد هر منطقه و 
شهرستان در همان نقطه هزینه می شود

دبیـر کارگـروه مولدسـازی امـلاک آمـوزش 
 وپـرورش بیـان داشـت: طبـق نـص صریـح 
قانـون، منابـع آزادشـده از طریق مولدسـازی 
امـلاک بلااسـتفاده و مـازاد در همـان منطقه 
و شهرسـتان برای تکمیل مـدارس نیمه تمام 
در  آموزش وپـرورش  می شـود.  هزینـه 
راسـتای تحقق عدالـت تربیتی مصمم اسـت 
فضـای آموزشـی ایمـن و اسـتاندارد موردنیاز 
دانش آمـوزان را با حمایت دولت و سـاماندهی 
املاک مـازاد خود تأمیـن کند، لـذا انتظار آن 
اسـت همه دسـتگاه ها و مردم مـا را در این امر 

خطیـر یـاری کنند.

املاک مازاد پس از ارزش افزایی
 واگذار می شود

بـه گـزارش مرکـز اطلاع رسـانی و روابـط 
پـرورش،  آمـوزش  و  وزارت  عمومـی 
خان محمـدی در پایـان گفـت: خوشـبختانه 
با حمایت هـای دولت و همـه اسـتانداران، در 
یـک فرآیند کامـلًا شـفاف و منصفانـه املاک 
مـازاد آموزش وپـرورش پس از تغییـر کاربری 
و ارزش افزایـی، توسـط کارشناسـان رسـمی 

ارزش گـذاری نهایـی می شـود و همـه مـردم 
می تواننـد طـی مراحـل قانونـی در فرآینـد 
تهاتـر یـا خریـد ایـن امـلاک شـرکت کننـد. 
سـازمان خصوصی سـازی کشـور نیـز ایـن 
املاک را به بالاترین پیشـنهاد تهاتـر یا خرید 
واگذار می کند. همـه مردم می تواننـد در اتاق 
شیشـه ای مولدسـازی ناظر این جریان باشند 
و در صورت ابهـام در هر مرحله مـا را از نظرات 

و تذکـرات خـود بهره منـد کننـد.
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مدیـرکل امـور بیمه شـدگان سـازمان تامین 
اجتماعی از پالایش فهرسـت بیمـه رانندگان 
تاکسـی خبر داد و گفت: در بخـش رانندگان، 
بیمـه حـدود 8000 نفـر حـذف شـده اسـت. 
8000 نفـر از پشـت نوبتی هـا  بنابرایـن 
جایگزیـن می شـوند. ایـن فهرسـت جدیـد 
دریافت شـده و همـکاران ما در حـال پالایش 
هسـتند. مهـدی شـکوری در گفت وگـو بـا 
ایسـنا، بـا اشـاره بـه پالایـش فهرسـت بیمـه 
شـدگان اقشـار خـاص از جملـه راننـدگان 
پالایـش  زمینـه  در  معمـولا  اظهارکـرد: 
فهرسـت بیمه راننـدگان، سـازمان راهداری و 
شـهرداری ها چه درون شـهری و برون شهری 
به مـا کمـک و اسـامی افـراد مـن غیرحـق را 
اعـلام می کننـد. وی افزود: بـه ایـن ترتیب به 
ازای هر تعدادی که از فهرسـت خـارج کردیم 

عینـا افـراد جدیـد را جایگزیـن می کنیـم.
مدیـرکل امـور بیمه شـدگان سـازمان تامین 
اجتماعـی بـا بیـان اینکـه براسـاس آخریـن 
اطلاعـات، در بخـش راننـدگان، بیمـه حدود 
8000 نفر حذف شـده اسـت گفـت: بنابراین 
8000 نفـر از پشـت نوبتی هـا جایگزیـن 
می شـوند. ایـن فهرسـت جدید دریافت شـده 

و همـکاران مـا در حـال پالایـش هسـتند.
شـکوری ادامـه داد: تطبیـق اطلاعـات بـه 
منظور مشـخص شـدن عـدم تداخل سـوابق 
در حـال انجام اسـت. در مسـیری کـه تعریف 
شـده اگـر تداخـل وجـود نداشـته باشـد، مـا 
دیگـر محدودیتـی برای پوشـش افـراد جدید 
نداریـم. ایـن کار در حـال انجام، امـا تدریجی 
اسـت و اینکه یک بـاره بخواهیم همـه را انجام 
دهیـم شـدنی نیسـت. البته کـه همـکاران ما 
در سـازمان شـهرداری ها و ... هـم ملاحظاتی 
دارنـد و پالایش هـای آنهـا بـا کنتـرل هـای 
خاصـی انجـام می شـود زیـرا وقتـی یـک نفر 
را از سیسـتم بیمـه ای خـارج می کننـد، باید 

پاسـخگو باشـند. 

مدیـرکل درمـان غیرمسـتقیم سـازمان تامین 
اجتماعـی بـا بیـان اینکـه پیشـنهاد مـا بـرای 
اصلاح نظـام پرداخت پزشـکان تامین اجتماعی 
در حـال ارسـال بـه هیئت مدیـره اسـت تا پس 
از تصویـب در هیئـت مدیـره، مجوزهـای لازم 
از سـوی هیئـت امنـا صـادر و به مـا ابلاغ شـود 
گفت: پـس از ابلاغ مصوبـه پیشـنهادی مذکور، 

نظـام پرداخـت جدیـد را خواهیم داشـت.
مهدی ناقوسـی در گفت وگو با ایسـنا، در پاسـخ 
به پرسشـی مبنی بـر راهـکار تامیـن اجتماعی 
بـرای مقابلـه بـا مهاجـرت پزشـکان از مراکـز 
ملکـی این سـازمان بـه علـت تفـاوت پرداختی 
که بـا سـایر مراکـز درمانـی دولتـی و خصوصی 
دارند اظهـار کرد: نظـام پرداخت ما به پزشـکان 
بر اسـاس تعرفه دولتی اسـت کـه 90 درصدش 

را پرداخـت می کنیـم.
وی افـزود: دولـت مصوبـه شـورای عالـی بیمـه 
را بـه مـا ابـلاغ می کنـد، ولـی از آنجاکـه فاصله 
بین تعرفـه دولتـی با سـایر تعرفه هـا زیـاد بود، 
جلسـات کارشناسـی متعـددی برگزار شـد که 
اکنـون بـه جمـع بنـدی رسـیده و پیشـنهاد ما 
در حـال ارسـال بـه هیئت مدیـره اسـت تا پس 
از تصویـب در هیئت مدیـره، مجوزهـای لازم از 

سـوی هیئـت امنـا صـادر و به مـا ابلاغ شـود.

مدیرکل درمـان غیرمسـتقیم سـازمان تامین 
اجتماعـی بـا بیـان اینکه پـس از ابـلاغ مصوبه 
پیشـنهادی مذکـور، نظـام پرداخـت جدید را 
خواهیـم داشـت و خدمـات همکاران پزشـک 
مـا جبـران خواهد شـد گفـت: از ایـن رهگذر، 
حفـظ و نگه داشـت پزشـکان را خواهیـم 

داشـت.
ناقوسـی دربـاره میـزان افزایـش پرداختی هـا 
اظهار کـرد: فاصلـه میـان پرداخت هـا در مراکز 
درمانـی تامین اجتماعی و سـایر مراکـز درمانی 
کـم می شـود. پیـش بینـی مـا ایـن اسـت کـه 
تعرفـه جدید یـک تعرفـه بینابینی میـان تعرفه 
دولـت و تعرفـه نهادهـای عمومـی غیردولتـی 
باشـد که افزایش نسـبتا خوبی دارد و امیدواریم 

بتوانیـم پزشـکان مان را راضـی نگـه داریـم.

ــه نقــل از یــورو نیــوز،   ــه گــزارش ایســنا ب ب
در کلاهبــرداری موســوم بــه رئیــس قلابی، 
ــی و  ــران مال ــا مدی ــاس ب ــخاصی در تم اش
ــی  ــی مدع ــرکت های قربان ــابداران ش حس
نماینــده مدیرعامــل  می شــوند کــه 
هســتند و مســئولین شــرکت  را مجــاب 
ــان  ــه حسابش ــی را ب ــه مبالغ ــد ک می کنن

ــد.   ــز کنن واری
ــرداری  ــه کلاه ب ــوط ب در مــورد اول کــه مرب
ــون یورویی از شــرکتی مســتقر در  38 میلی
پاریــس اســت، تمــاس از ســوی یــک دفتــر 
ــود و  ــی ب ــی تجــاری حقیق ــات حقوق خدم
حتــی کوچک تریــن نکتــه شــک برانگیــزی 
هــم وجــود نداشــت، زیــرا محتــوای تماس 
توســط ایمیلــی از ســوی مدیرعامــل تاییــد 
ــه ســن  ــا توجــه ب ــه عــلاوه، ب ــود. ب شــده ب
ــازمانی آن،  ــب س ــله مرات ــرکت و سلس ش
ــه صــورت بســیار  ــه درخواســت ب ــن ک و ای
ــود، هیــچ دلیلــی  محرمانــه مطــرح شــده ب
ــرای خــودداری مســئولان از انجــام نقل و  ب
ــوی  ــتی از س ــی درخواس ــای بانک انتقال ه

ــت.  ــود نداش وکلا وج

طــی ایــن کلاهبــرداری، 45 تراکنــش 
ــرکت  ــن ش ــابداران ای ــط حس ــی توس بانک
معامــلات امــلاک مســتقر در پاریــس انجام 
ــه 38  ــک ب ــوع نزدی ــا در مجم ــی آن ه و ط

ــت. ــرقت رف ــه س ــورو ب ــون ی میلی
ایــن شــگرد کــه بــه »کلاهبــرداری رئیــس 
قلابــی« مشــهور اســت در نهایــت بــه 
ــد.  ــکار ش ــی آش ــای داخل ــیله کنترل ه وس
امــا امیــد کمــی بــه اســترداد مبالغی اســت 
ــه  ــرکت ب ــی ش ــاب های خارج ــه از حس ک
حســاب های خارجــی دیگــری منتقــل 
ــت  ــکایتی را ثب ــرکت ش ــن ش ــده اند. ای ش

ــرد. ک

حذف 8۰۰۰ نفر
 از فهرست بیمه تاکسی رانان

نظام پرداخت پزشکان تامین 
اجتماعی تغییر می کند

کلاهبرداری 38 میلیون یورویی 
»رئیس قلابی« 

کاغذ جامعه
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غایبان »فجر« تنور 
اکران ۱4۰2 را گرم 

می کنند؟
سـعید خانـی تهیه کننـده و پخش کننـده 
سـینما می گویـد فیلم هـای راه یافتـه بـه 
جشـنواره فیلـم فجـر آثـار مخاطب پسـند 
نیسـتند و امیدها برای اکران بـه فیلم هایی 
اسـت که در ایـن دوره از جشـنواره شـرکت 

نکردنـد.
سـعید خانی تهیـه کننـده و پخـش کننده 
سـینما در گفتگو بـا خبرنـگار مهر با اشـاره 
به اینکـه در حال حاضر شـرکت های پخش 
سـینمایی دچار معضـل نبود فیلم مناسـب 
برای عرضه مواجه هسـتند، گفـت: هر چند 
قـرار اسـت در ایـن هفتـه فیلـم سـینمایی 
»خط استوا« را در سـینماها اکران کنیم اما 
فیلم هـای دیگری نیز هسـت کـه همچنان 
فرصت اکران برای آنها فراهم نشـده اسـت.
وی با اشـاره بـه اینکـه شـرکت های پخش 
نیاز بـه محتـوا بـرای ادامـه فعالیـت دارند، 
تاکیـد کـرد: شـرکت های پخـش بـدون 
محتـوا کـه در سـینما همـان فیلـم اسـت، 
هیـچ کارایی نـدارد. در واقـع بایـد محتوا به 
دسـت پخش برسـد تـا شـرکت های پخش 
بتوانند عرضـه مناسـبی برای دیدن شـدن 
و موفقیـت فیلم در گیشـه داشـته باشـند.

خانـی بیـان کـرد: در حـال حاضر بسـیاری 
از تهیه کننـدگان بخـش خصوصـی نگـران 
شـرایط فعلی اکـران در سـینماها هسـتند 
و تمایلـی بـه اکـران فیلم هـای خود نـدارد، 
فیلم هایـی نیـز کـه در ایـن دوره جشـنواره 
فیلـم فجـر حضـور داشـتند نیـز فیلم های 
مخاطب پسـندی نبوده و بسـیاری از پخش 
کنندگان بـرای اکـران این فیلم هـا ترغیب 

نمی شـوند.
وی ادامـه داد: پخش کننـدگان سـینمایی 
در حال حاضر نگـران محتوا هسـتند و باید 
محتـوای خـوب تولیـد شـود تـا در مرحله 
پخش قـرار گیرنـد. در حال حاضـر می توان 
بـه فیلم هایی کـه خـارج از جشـنواره فیلم 
فجـر بودند بـرای اکـران فکـر کرد تا شـاید 
بتواننـد در حـوزه جـذب مخاطـب موفـق 
باشـند، در واقـع همه امیـد ما بـه فیلم های 
خارج از جشـنواره اسـت تـا تنور سـینما را 

گـرم کنند.
خانـی دربـاره اینکـه پیـش از برگـزاری 
جشـنواره فیلـم فجـر اعـلام شـده بـود که 
اولویـت اکـران بـا فیلم هـای حاضـر در این 
دوره اسـت و در چنیـن شـرایطی اکـران 
فیلم هـای مدنظـر پخش کننـدگان بـه 
تعویـق می افتـد، گفـت: فکـر می کنـم در 
حال حاضر شـرایط اکران، شـرایط سـختی 
اسـت و صاحبـان فیلم هـا هـم تمایلـی بـه 

اکـران ندارنـد. 

لزوم همکاری و 
هم افزایی بیشتر برای 

آموزش و گسترش زبان 
فارسی در جهان

رئیـس بنیـاد سـعدی در دیـدار و گفتگو با 
معاون وزیـر علـوم، تحقیقـات و فنـاوری با 
توجـه بـه زیرسـاخت های موجـود در بنیاد 
در حوزه آمـوزش زبان فارسـی، آمادگی این 
بنیـاد را بـرای همـکاری بـا وزارت علـوم در 
خصوص تأمیـن کتاب های آموزشـی و ارائه 
برنامه های درسـی به ویژه برای دانشـجویان 
خارجی دانشگاه های کشـورمان اعلام کرد.
بـه گـزارش ایرنـا از روابـط عمومـی بنیـاد 
سـعدی، در ایـن دیـدار کـه بـا حضـور رضا 
حمیـدی مشـاور رئیـس سـازمان امـور 
دانشـجویان و معاونـان بنیاد سـعدی انجام 
شـد، غلامعلی حدادعـادل مهمتریـن اقدام 
بنیـاد سـعدی را استانداردسـازی آمـوزش 
زبان فارسـی اعلام کـرد و بر لـزوم همکاری 
و هم افزایـی تمامـی فعـالان آمـوزش زبـان 
فارسـی به غیرفارسـی زبانان برای آموزش و 
گسترش زبان فارسـی در جهان تأکید کرد.
رئیـس بنیاد سـعدی همچنیـن با اشـاره به 
زیرسـاخت های موجـود در بنیـاد در حوزه 
آموزش زبـان فارسـی، آمادگی ایـن بنیاد را 
برای همـکاری بـا وزارت علـوم در خصوص 
تربیـت  آموزشـی،  کتاب هـای  تأمیـن 
مـدرس، آمـوزش در فضـای مجـازی و ارائه 
برنامه های درسـی به ویژه برای دانشـجویان 
خارجی دانشگاه های کشـورمان اعلام کرد.
هاشـم داداش پور در این دیـدار، ضمن ارائه 
گـزارش آخرین وضعیـت دانشـجویان بین 
الملل در دانشـگاه های کشـورمان، به مراکز 
آموزش زبان فارسـی )آزفـا( در دانشـگاه ها 
اشـاره و اظهـار امیـدواری کـرد بـا همـت 
اسـاتید مبرز دانشـکده های زبـان و ادبیات 
فارسـی، سـازمان هـا و نهادهـای مرتبط از 
جملـه بنیـاد سـعدی و سـایر بخش هـای 
مرتبط بـا وزارت علوم، تحقیقـات و فناوری، 
این مهـم جایـگاه مناسـب خـود را در نظام 

آموزشـی کشـور پیـدا کند.
رئیس سـازمان امور دانشـجویان همچنین 
بـر ضـرورت نشسـت های مشـترک بـرای 
یافتن الگوی معیـار و پایدار در امـر آموزش 
زبـان فارسـی بـه غیرفارسـی زبانان به ویـژه 
دانشـجویان بین الملـل تأکید کـرد.داداش 
پـور در پایـان، اهمیـت حفـظ و گسـترش 
زبـان فارسـی در جهان را مـورد تاکیـد قرار 
داد و اظهارداشـت: زبان فارسـی از زبان های 
مهـم دنیـا و رکـن مهمـی از هویـت ایرانی 
اسـت و ایـن هویـت در بخش هـای مهمی 
از جهـان ظهـور و بـروز داشـته و از اولویـت 
های سـازمان امـور دانشـجویان گسـترش 
این زبان به وسـیله دانشـجویان بیـن الملل 

شـاغل بـه تحصیـل در ایران اسـت.

تهیه کننده »سرهنگ ثریا« مطرح کرد

ذائقه فیلم دیدن مردم 
باید تغییر کند

تهیه کننـده فیلـم »سـرهنگ ثریـا« بـا برشـمردن دلیـل کاهش 
متقاضیـان فیلم هـای اکـران نـوروزی بیـان کرد کـه بـرای اکران 

ایـن فیلـم هنـوز تصمیم قطعـی گرفته نشـده اسـت.
جلیل شـعبانی که فیلـم »سـرهنگ ثریا« را بـه کارگردانـی لیلی 
عـاج در جشـنواره فجـر امسـال رونمایـی کـرد، در گفت وگویی با 
ایسـنا درباره زمـان اکران ایـن فیلـم  و ارزیابی اش از شـرایط کلی 
اکـران گفـت: فعلًا تصمیـم خاصی بـرای اکـران »سـرهنگ ثریا« 
گرفته نشـده اسـت و بررسـی ها بـرای زمان مناسـب در سـازمان 
اوج انجـام می شـود. البتـه بـه نظـرم امسـال بـا توجـه بـه مقارن 
شـدن عید نوروز با مـاه مبارک رمضـان، اسـتقبال از اکـران نوروز 

کمتر شـده اسـت.
او افـزود: بجـز این مسـئله، در حـال حاضر چنـد فیلـم کمدی در 
حـال اکـران هسـتند کـه سـینمادارها نمایـش آن هـا را در عیـد 
1401 هـم ادامـه می دهنـد و ایـن نگرانـی بـرای تهیه کننده های 
دیگـر وجـود دارد کـه نمایـش فیلمشـان در ایـن مقطـع چـه 
سرنوشـتی پیدا می کند بخصـوص فیلم های جشـنواره که کمدی 
هـم در میـان آن هـا نبـود و فیلم هایی که سـاخته شـده اند شـاید 
بـا ایـن فیلم هـای کمـدی نتواننـد رقابـت کنند بـه همیـن دلیل 
فکـر می کنم ایـن هـم عاملی بـرای کـم شـدن اسـتقبال از اکران 

نوروزی اسـت.
شـعبانی درباره اینکه وقتی مجمـوع فیلم های جشـنواره به اکران 
برسـند در نبـود فیلـم کمدی چـه شـرایطی پیـدا می کننـد چرا 
کـه اکـران فیلم هـای کمدی بـه فـروش دیگـر فیلم ها هـم کمک 
می کنـد؟ گفـت:  فکـر نمی کنـم حتمـاً دلیـل فـروش فیلم هـای 
دیگر حضـور آثار کمدی باشـد چون سـابقه داشـته کـه فیلم های 
درام و اجتماعـی بدون فیلم هـای کمدی هم توانسـته اند مخاطب 
خود را بـه سـینما بکشـانند. مهم این اسـت کـه فیلم ها بـه لحاظ 
کیفیـت خوب باشـند و قابلیـت جذب مخاطب را داشـته باشـند.

ایـن تهیه کننـده کـه فیلمـش دیپلـم افتخـار بهتریـن کارگردان 
فیلم اولـی را گرفته اسـت، اظهـار کـرد:  معتقدم که سـطح کیفی 
فیلم هـا بایـد بـالا رود و ذائقه تماشـاچی عوض شـود چـون آن ها 
عادت کرده انـد که فیلم کمـدی ببینند ولـی این شـرایط در حال 
تغییر اسـت و کم کم مردم عـادت می کننـد که فیلم های پلیسـی 
را نیـز دنبـال کننـد مثل آنچـه در شـبکه نمایـش خانگـی عرضه 
شـده اسـت؛ بنابرایـن ژانرهـای متعـددی هسـتند کـه می توانند 
جایگزیـن فیلم هـای کمدی در سـینما شـوند ولـی قاعدتـا باید با 

کیفیت سـاخته شـوند.
او در پایـان در پاسـخ بـه اینکـه آیا »سـرهنگ ثریـا« بـرای اکران 
عمومی دچار تغییراتی می شـود؟ گفـت: در حال جمـع آوری نظر 
تماشـاچیان فیلم در جشـنواره هسـتیم ولـی تصورم این نیسـت 
کـه تغییـرات خاصی داشـته باشـیم بـا این حـال اگـر جمع بندی 
بازخوردها مـا را این به نتیجه برسـاند که تغییراتی لازم اسـت، آن 

را اعمـال خواهیـم کرد.
»سـرهنگ ثریا« با بازی ژاله صامتـی در نقش سـرهنگ ثریا و نیز 

وحید آقاپور و دیبا زاهدی محصول سـازمان اوج اسـت.

علی لاریجانی رفت و مذاکرات به جایی نرسیدخبر
گزارش

ایرنا

ایـرج راد بازیگـر و کارگـردان سـینما و تئاتـر در گفت 
وگـو بـا پـروژه تاریـخ شـفاهی سـینما و تئاتـر ایـران 
می گوید: تاکنـون هر چه با صداوسـیما دربـاره پخش 
تلـه تئاتـر رایزنـی کرده ایـم بـه جایـی نرسـیده ایم. با 
ایـن وجـود امیـدوارم روزی ایـن قضیـه امـکان پذیر 

شـود.
گفـت و گو با ایـرج راد از آشـنایی او در سـنین کودکی 
با هنر تئاتر شـروع و بـه تحصیلات او در همین رشـته 
کشـیده شـد و بـا نقـد وی از وضعیـت تئاتـر خاتمـه 
یافـت. هر چند او دسـتی در سـینما هم دارد امـا بنا بر 
میل ایشـان در این گفـت و گو فقط به تئاتـر پرداخت. 

ماحصـل این گفـت و شـنود در پی مـی آید.
شما سال ۱324 در بروجرد به دنیا آمدید؟

این یک اشـتباهی اسـت کـه در ویکی پدیا درج شـده 
اسـت. من در تهـران متولد شـدم.

خـب ایرنـا ایـن موضـوع را اصـلاح می کند تا 
دیگـران نیز اصـلاح کننـد. این همـه هنر، چه 

شـد به نمایـش علاقه مند شـدید؟
پـدرم خیلـی بـه تئاتـر یـا همـان نمایـش علاقـه و 
دوسـتانی داشـت کـه بازیگـر و کارگـردان ایـن هنـر 
بودنـد. آن موقع زیـر 7 سـال را اجـازه نمی دادند بیاید 
و نمایـش ببینـد. ولی وقتی 7 سـاله شـدم، پـدر مرا با 
خود بـرای مشـاهده نمایش می بـرد؛ البته در بیشـتر 

مواقـع مـادر نیز همـراه مـا بود.
آن موقـع تلویزیـون هنـوز وجود نداشـت. نخسـتین 
بـاری که بـا خانـواده بـه دیـدن نمایـش رفتـم دیدن 
دکـور و نـور و زرق و برق صحنه مـرا حیـرت زده کرد.

و همین شما را مشتاق هنر نمایش کرد؟
بله. علاوه بـر این پـدر در روزهـای عادی هفتـه وقتی 
از سـر کار بـر می گشـت یـا در روزهـای جمعـه که در 
خانه دور هم می نشسـتیم، فرصت را غنیمت شـمرده 
و در رابطـه با نمایشـی کـه دیده بودیـم با من و سـایر 
اعضـای خانواده صحبـت می کرد. موضـوع نمایش ها، 
بازی بازیگران، دکـور و لباس بازیگران از مـواردی بود 

که پـدر بـرای مـا تعریـف می کرد.

کارگردان نمایش های همبازیان
و از پدر تاثیر گرفتید؟

بلـه،  موضـوع ایـن تئاترهـا بـرای مـن کـه کودکـی 
بیـش نبـودم آن قـدر جذابیـت پیـدا کـرد که سـعی 
کـردم همـان نمایشـنامه ها را بـا بچـه محل هایمـان 
بازی کنـم. کـودکان هم سـن و سـال خـودم را جمع 
و داسـتان را بـرای آنهـا تعریـف می کـردم و می گفتم 

بیاییـد ایـن نمایش هـا را بـا هـم بـازی کنیم.
بـه نوعـی ایـن نمایش هـا را کارگردانـی 

؟ یـد د می کر

بلـه. در عالـم بچگـی، البتـه کار جـدی نبـود. طنابی 
می بسـتیم و چـادر مـادرم را از آن آویـزان می کردیم. 
طـوری کـه گویـی هنـگام آغـاز نمایـش، پـرده کنار 

مـی رود.
در مقاطع بالاتر تحصیلی چه؟

سـال اولـی کـه وارد دبیرسـتان شـدم، در گروه هـای 
هنری مختلفی کـه دانش آمـوزان تشـکیل می دادند 
در کلاس نمایـش ثبـت نـام کـردم. در ایـن کلاس بـا 
اعضـای ایـن گـروه، شـروع بـه تمریـن نمایش هایـی 
کردیم تا آنهـا را برای کـودکان به اجـرا بگذاریم. برای 
این کار به کتابی مراجعـه کردیم که به تازگی توسـط 
آقای تقی مشـکاتی که خـود بازیگر تئاتـر و ناظم یکی 
از دبیرسـتان های منطقه مـان بـود منتشـر شـده بود. 
این کتاب مجموعـه ای از چندین نمایشـنامه مختص 
کودکان بـود. ما ایـن نمایش هـا را تمریـن می کردیم.

اولین نمایش ها
پای گروهتـان چطور بـه نمایش های بیـرون از 

مدرسـه باز شد؟
بعـد از مـدت کوتاهـی موضوعی بـه ذهنم رسـید. آن 
موقـع سـینماهایی بودنـد کـه صبح هـای جمعـه بـا 
قیمتـی ارزان تر از نـرخ معمول، بـرای کـودکان فیلم 
نمایـش می دادنـد. مثـلا اگـر سـانس سـینما بـرای 
بزرگسـالان سـاعت 10 صبـح بـود این هـا سـاعت 8 
صبح بـا بهایی نـازل، بـرای کـودکان فیلم سـینمایی 
پخـش می کردنـد. دو واحـد از ایـن سـینماها نزدیک 
منـزل ما بودنـد یکی سـینما المپیـا و دیگری سـینما 

کارون.
بـه اعضای گـروه پیشـنهاد دادم با مدیر این سـینماها 
صحبـت کنیم تا یـک نمایـش 10 دقیقـه ای را قبل از 

اکران فیلم بـرای کودکان در این سـینماها اجرا کنیم. 
همین کار را کردیم امـا آنها ابتدا پیشـنهاد ما را خیلی 
باور نکردند. سـرانجام گفتند یکـی از نمایش هایتان را 

جلوی ما اجـرا کنید تـا ببینیم چطور اسـت.
وقتـی نمایش مـا را دیدنـد پسـندیدند. تا چنـد هفته 
ایـن نمایش هـا را قبـل از اکـران فیلـم برای کـودکان 

اجرا کردیـم و لـذت فراوانـی از ایـن کار بردیم.
و کار بعدی تان آموختن فن بیان بود؟

بله. دوم دبیرسـتان بودم کـه مطلع شـدم یک کلاس 
فن بیان و تئاتـر در خانـه جوانـان و کر ملی تهـران به 

سرپرسـتی خانم مهین دیهیـم برگزار می شـود. برای 
ثبـت نـام مراجعـه کـردم امـا گفتنـد سـن شـما کم 

اسـت. هر چـه اصـرار کـردم هـم بی فایـده بود.
فهمیدم چه روزی خـود خانم دیهیم به آنجـا می آید. 
رفتم و آن قدر ایسـتادم تا ایشـان آمـد. از خانم دیهیم 
خواهش کردم تـا فرصت اسـتفاده از ایـن کلاس را به 
من بدهـد، امـا قبـول نکـرد. گفتم اگـر با حضـور من 
موافقت کنید مـی روم یک گوشـه کلاس می نشـینم 

و کاری هم به کار کسـی نـدارم. بالاخره راضی شـد. 
این کلاس هفته ای یک روز برگزار می شـد و سـاعتش 
بعد از سـاعت مدرسـه من بـود. ایـن دوره حـدود یک 

سـال طول کشـید و برایم بسـیار جالب بود.

اجرای تئاتر با کمک روزنامه کیهان
در کلاس اسکویی ها هم شرکت کردید؟

خیر. سـال پنجم دبیرسـتان که رسـید یکی از دبیرها 
بـه نـام آقـای نارنجی ها کـه علاقمند بـه نمایـش بود 
در کلاس تئاتـر آقـای مصطفی اسـکویی ] پـدر تئاتـر 
علمـی ایران[ شـرکت کـرده بود بـه من گفـت ما یک 
سـری فارغ التحصیلان گروه آقای اسـکویی هسـتیم. 
می خواهیـم بـرای خـود یـک گـروه نمایش تشـکیل 
دهیم. علاقه ای بـه همراهی با مـا داری؟  من پذیرفتم 

و وارد ایـن گروه شـدم.

در این موقع بـه طریقی با مرحوم شاهین سرکیسـیان 
] بنیان گذار تئاتر نوین ایران[ آشـنا شـدم. یکی دو بار 
هم به جلسـاتی کـه در منزل ایشـان برگزار شـد رفتم 
و قرار شـد نمایش هایـی را با هـم تمرین کنیـم که به 

نتیجه نرسـید.
از ایـن رو بـا گـروه آقـای نارنجی ها بـه فعالیـت ادامه 
دادم. آن روزهـا روزنامـه کیهـان هـر هفتـه کتابـی را 
به نـام کتـاب هفتـه منتشـر می کـرد. این کتـاب زیر 
نظـر افـراد بسـیار معتبـری چـون دکتـر هشـترودی 

تهیـه می شـد.
در ایـن هفته نامـه، هـر هفته یک نمایشـنامه منتشـر 
می شـد. قـرار شـد یکـی از ایـن نمایشـنامه ها بـه نام 
قرعـه بـرای مـرگ را تمریـن کنیـم و روی صحنـه 

بیاوریـم.
روزنامـه کیهـان بـرای ایـن کار اتاقـی را در همـان 
خیابان فردوسـی به ما داد. اسـم گـروه نمایـش را هم 

گذاشـتیم میتـرا.
ایـن نمایش در سـال 1342 بـا کمک روزنامـه کیهان 
در تـالار فرهنـگ روی صحنـه آمـد. ایـن اولیـن کار 
صحنـه ای مـن در زمینـه تئاتـر بـود. بعـد از آن هم با 
همین گـروه نمایش هـای دیگـری را بازی کـردم. این 
گـروه در ادامـه تبدیـل بـه گـروه انجمـن تئاتـر ایران 
شـد. اولیـن کاری کـه توسـط ایـن انجمـن بـه روی 
صحنه بردیـم حادثه در ویشـی بـه نویسـندگی آرتور 
میلر بود. ایـن کار را در کانون پـرورش فکری کودکان 
و نوجوانـان فعلی و انجمن ایـران و آمریـکای آن زمان 

روی صحنـه بردیـم.
من همچنان کار نمایـش را ادامه دادم و بـه اداره تئاتر 
هـم می رفتـم تـا بـه خدمـت سـربازی اعـزام شـدم. 
سـربازی ام رو به اتمام بود که در کنکور دانشگاه تهران 

شـرکت کـردم و در رشـته تئاتر قبول شـدم.
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آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده ۱3 آئین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابـر آرا صـادره هیات حـل اختلاف موضـوع قانون تعییـن تکلیـف وضعیت ثبتی 
اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحد ثبتی شهرسـتان زرند 
تصرفـات مالکانـه و بلامعـارض متقاضیـان محـرز گردیـده اسـت لذا مشـخصات 

متقاضیـان و املاک مـورد تقاضا بشـرح ذیـل به  منظـور اطـلاع عمـوم در دو نوبت بـه فاصلـه 15روز 
آگهی می شـود در صورتیکه اشـخاص نسـبت  بـه صدور سـند مالکیـت متقاضیـان اعتراضی داشـته 
باشـند می تواننـد از تاریخ انتشـار اولیـن آگهی بمـدت دو ماه اعتـراض دادخواسـت خـود را به مرجع 

قضائـی تقدیـم نماید.
شهرستان زرند املاک واقع در بخش 13 کرمان

خانم مریم مختـاری زرندی فرزند غلامرضا به شـماره شناسـنامه 1166 صادره از زرند در شـش دانگ 
خانه که یک دانـگ از عرصه  آن بـه موجب پاسـخ اسـتعلام شـماره 1401/736 - 1401/12/08 اداره 
اوقـاف و سـند اجـاره شـماره 67382 متعلق بـه انجمن زرتشـتیان می باشـد. بـه مسـاحت 383.55 
مترمربع از پـلاک 2431 اصلی واقـع در زرند بخش 13 کرمان بـه آدرس خیابان ولیعصـر خریداری از 

مالک رسـمی آقای سـید جعفر موسـوی کسروی
 آقای محمد عسـکری پور سـلیمان آبـادی فرزند علی به شـماره شناسـنامه 1279 صـادره از زرند در 
ششـدانگ یک باب مغازه مشـتمل بـر مسـکونی فوقانی بـه مسـاحت 170.50 مترمربـع از پلاک 82 
فرعـی از 2431 اصلی واقـع در زرند بخـش 13 به آدرس بلـوار 15 خـرداد روبروی پارک خریـداری از 

مالک رسـمی آقای غلامحسـین رحمانی
 خانم مهدیـه السـادات جعفری محمدآبـادی فرزند سـید محمد به شـماره شناسـنامه 44 صـادره از 
زرند در ششـدانگ یک باب خانه به مسـاحت 250 مترمربع مفروز و مجزی از پـلاک 1 فرعی از 2389 
اصلی واقـع در زرند بخش 13 کرمان بـه آدرس خیابان شـهید خلیلی خریداری از مالک رسـمی آقای 

محمدعلی جعفـرزاده زرندی
تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/11/18
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/12/03

حسین توحیدی نیا - رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان زرند
شناسه آگهی: 1451518

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده ۱3 آئین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتي و اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي

برابـر راي شـماره 140160319012005991 هیـات دوم موضـوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیـت ثبتي اراضي و سـاختمانهاي فاقد سـند رسـمي مسـتقر در واحد 
ثبتي حـوزه ثبت ملـک سـیرجان تصرفـات مالکانه بلامعـارض متقاضـي خانم بي 
بـي مرضیه پور سـید یحیي فرزند سـید یحیـي به شـماره شناسـنامه 418 صادره 

از سـیرجان در یک باب مغـازه به مسـاحت 18/03 مترمربع پـلاک1196 فرعـي از 2311 اصلي  واقع 
در سـیرجان بلوار سـید جمال الدین اسـد آبـادی  بخـش 35 کرمان خریـداري از مالک رسـمي آقاي 
فرامرز مهـدی فـر )پورمهدی آبـادی( محـرز گردیده اسـت.لذا به منظـور اطـلاع عموم مراتـب در دو 
نوبـت بـه فاصلـه 15 روز آگهـي مـي شـود در صورتي کـه اشـخاص نسـبت به صـدور سـند مالکیت 
متقاضي اعتراضي داشـته باشـند مي توانند از تاریخ انتشـار اولین آگهي به مدت دو مـاه اعتراض خود 
را به این اداره تسـلیم و پس از اخذ رسـید، ظرف مـدت یک ماه از تاریخ تسـلیم اعتراض، دادخواسـت 
خود را بـه مراجع قضایـي تقدیم نمایند.بدیهي اسـت در صـورت انقضاي مـدت مذکور و عـدم وصول 

اعتراض طبـق مقررات سـند مالکیـت صادر خواهد شـد.
تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/11/18

تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/12/03 
سعید نظري - سرپرست اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان سیرجان
شناسه آگهی: 1452425

آگهی فقدان سند مالکیت
چون خانـم ملیحه شـریفی  مالـک ششـدانگ پـلاک  6979 فرعـی از 706 اصلی 
واقع در بخش 45 کرمان با ارائه دو برگ شـهادت شـهود تصدیق شـده ادعا و اعلام 
نموده اصـل سـند مالکیـت پـلاک اخیـر الذکر کـه قبـلا ذیل ثبـت صفحـه دفتر 
امـلاک الکترونیکـی 140020319014003130 جیرفت صادر و تسـلیم شـده 

اسـت بعلت جابجای  مفقـود گردیده از ایـن اداره تقاضـای صدور سـند مالکیت المثنی پـلاک فوق را 
نموده لذا بنا به درخواسـت نامبرده و برحسـب دسـتور تبصره یک مـاده 120 آیین نامـه " قانون ثبت 
مراتـب در یک نوبت آگهـی  می گردد تا چنانچه شـخص یا اشـخاصی مدعـی انجام معامله نسـبت  به 
ملک مرقوم  و یـا وجود اصل سـند مالکیت  مورد ادعـا نزد خود می باشـند از تاریخ انتشـار آگهی )یک 
نوبت اسـت( ظرف مـدت 10 روز مراتـب  را بـا ارائه اصل سـند مالکیت یا سـند معاملـه  کتبا بـه اداره  
ثبت اسـناد و املاک شهرسـتان جیرفـت اعلام نماینـد  بدیهی اسـت پـس از انقضای مهلـت مقرر در 
آگهی )10روز( هیچگونه ادعایی  از هیچکس مسـموع  نخواهد بـود  واین اداره وفـق ضوابط و مقررات  

نسـبت  به صدور سـند مالکیت المثنـی بنام مالـک اقدام خواهـد نمود/.
جواد فاریابی. رئیس ثبت اسناد املاک جیرفت. شناسه آگهی: 1459621

آگهی تحدید حدود  اختصاصی
چــون ششــدانگ  یــک بــاب خانــه پــلاک 596فرعــی از 1-  اصلــی بــه 
ــارز  ــکون جبالب ــاد مس ــد آب ــی  محم ــع در اراض ــع واق ــاحت 333مترمرب مس
34کرمــان  موردتقاضــای آقــای محمــود  کریمــی  جیرفــت  بخش
مســکونی  بــه اســتناد رای شــماره 139860319014002407-تاریــخ 

1398/06/09هیــات محتــرم حــل اختــلاف ثبــت اســناد جیرفــت درمالکیــت نامبــرده 
ــی و  ــی اراض ــت ثبت ــف وضعی ــن و تکلی ــون تعیی ــاده 3قان ــوع م ــی  موض ــه و آگه ــرار گرفت ق
ــد  ــر و در موع ــت منتش ــون ثب ــه قان ــن نام ــاده 13 " آیی ــمی و م ــند رس ــد س ــاختمانهای فاق س
ــت  ــب درخواس ــدود دارد لذاحس ــد ح ــه تحدی ــاز ب ــه و نی ــرار نگرفت ــی ق ــورد واخواه ــرر م مق
ــتناد  ــه اس ــدود آن ب ــد ح ــی تحدی ــیله آگه ــماره15287-مورخ1401/11/5مالک بدینوس ش
تبصــره مــاده 13 قانــون مزبــور منتشــر و عملیــات تحدیــدی آن از ســاعت 8  صبــح روز 
چهارشــنبه مــورخ1401/12/24 در محــل وقــوع ملــک شــروع وبــه عمــل خواهــد آمــد لــذا بــه 
مالــک یــا مالکیــن مجــاور رقبــه مذکــور اعــلام مــی گــردد کــه درموعــد مقــرر در ایــن اعــلان 
ــا  ــدی ب ــات تحدی ــن عملی ــه مجاوری ــدم مراجع ــورت ع ــر ودر ص ــک حاض ــوع مل ــل وق ــه مح ب
ــراض  ــی آن اعت ــوق ارتفاق ــدود و حق ــن برح ــام و چنانچــه کســی از مجاوری ــک انج ــی مال معرف
داشــته باشــد بر طبــق مــاده 20 قانــون ثبــت و مــاده 86- اصلاحــی پــس از تنظیــم صورتمجلس 
ــه  ــدت 30 روز دادخواســت ب ــن اداره اعــلام و ظــرف م ــه ای ــا ب ــراض خــود را کتب ــدی اعت تحدی
مراجــع ذیصــلاح قضایــی تقدیــم نمایــد و گواهــی دادخواســت بــه ایــن اداره ارائــه نمایــد و پــس 

ــود ./. ــد ب ــموع نخواه ــه ادعامس ــچ گون ــده هی ــاد ش ــت ی ــت مهل از گذش
تاریخ انتشار 1401/12/03- روز  چهارشنبه

جواد فاریابی. رئیس اداره ثبت اسناد واملاک شهرستان جیرفت
 شناسه آگهی : 1459603

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کهنوج

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی

برابــر رای شــماره 140160319002004245 هیــات موضــوع قانــون تعیین 
تکلیــف وضعیــت ثبتــی اراضــی و ســاختمانهای فاقد ســند رســمی مســتقر در 

واحــد ثبتــی حــوزه ثبــت ملــک کهنــوج تصرفــات مالکانــه بلامعــارض متقاضــی آقــای محمــد 
ــد چــراغ بشــماره شناســنامه 1302 صــادره از کهنــوج در  یــک  ــی فرزن ســجاد احمــدی کهنعل
ــی  ــی از 496-اصل ــلاک 435 فرع ــع پ ــاحت 53969 مترمرب ــه مس ــی  ب ــن مزروع ــه زمی قطع
ــع  ــان واق ــه 4 بخــش 46 کرم ــي قطع ــی از 496- اصل ــلاک  10 فرع ــروز و مجــزی شــده از پ مف
در  حســین آبــاد شــهر قلعــه گنــج   محــرز گردیــده اســت.لذا بــه منظــور اطــلاع عمــوم مراتــب 
ــه صــدور  ــی کــه اشــخاص نســبت ب ــه 15 روز آگهــی مــی شــود در صورت ــه فاصل ــت ب در دو نوب
ــخ انتشــار اولیــن آگهــی  ســند مالکیــت متقاضــی اعتراضــی داشــته باشــند مــی تواننــد از تاری
ــن اداره تســلیم و پــس از اخــذ رســید، ظــرف مــدت  ــه ای ــاه اعتــراض خــود را ب ــه مــدت دو م ب
ــم نماینــد. ــه مراجــع قضایــی تقدی یــک مــاه از تاریــخ تســلیم اعتــراض، دادخواســت خــود را ب

بدیهــی اســت در صــورت انقضــای مــدت مذکــور و عــدم وصــول اعتــراض طبــق مقــررات ســند 
مالکیــت صــادر خواهــد شــد.

تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/11/18
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/12/03

علی رحمانی خالص. رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان کهنوج
 شناسه آگهی: 1449513

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک رودبارجنوب

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی

آگهــی موضــوع مــاده 3 قانــون و مــاده  13 آئیــن نامــه قانــون تعییــن تکلیــف 
وضعیــت ثبتــی واراضــی وســاختمانهای فاقد ســند رســمی برابــر رای  شــماره 

140160319079000603 - 1401/08/24 هیــات اول موضــوع قانــون تعییــن تکلیــف 
وضعیــت ثبتــی اراضــی و  ســاختمانهای فاقــد ســند رســمی مســتقر در واحــد ثبتــی حــوزه ثبت 
ملــک شــهر رودبــار جنــوب تصرفــات مالکانــه بلامعــارض متقاضــی آقــای  محمــد فلاحــی شــاه 
آبــاد فرزنــد ســیاهک بشــماره شناســنامه  199 صــادره از رودبــار در یــک قطعــه زمیــن مزروعی  
ــروز و مجــزی شــده از  ــی مف ــی از 421 - اصل ــلاک 7 فرع ــع پ ــر مرب ــه مســاحت 253736 مت ب
پــلاک 421 اصلــی قطعــه ســه واقــع در رودبــار جنــوب روســتای عبــاس آبــاد یاراحمــدی بخش 
ــرز  ــنبوئی  مح ــین ش ــنبوئی و حس ــهراب ش ــای س ــمی آق ــک رس ــداری از مال ــان خری 46 کرم
گردیــده اســت.لذا بــه منظــور اطــلاع عمــوم مراتــب در دو نوبــت بــه فاصلــه  15 روز آگهــی مــی 
ــه صــدور ســند مالکیــت متقاضــی اعتراضــی داشــته  ــی کــه اشــخاص نســبت ب شــود در صورت
باشــند مــی تواننــد از تاریــخ انتشــار اولیــن آگهــی بــه مــدت دو مــاه اعتــراض خــود را بــه ایــن 

اداره تســلیم و پــس از اخــذ رســید، ظرف مــدت یــک مــاه از تاریــخ تســلیم اعتراض،دادخواســت 
خــود را بــه مراجــع قضایــی تقدیــم نماینــد . بدیهــی اســت در صــورت انقضــای مــدت مذکــور و 

عــدم وصــول اعتــراض طبــق مقــررات  ســند مالکیــت صــادر خواهــد شــد./ م الــف:176
محمد کردستانی - رئیس ثبت اسناد املاک

 تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/11/18 
 تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/12/03

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک رودبارجنوب

ــی و  ــی اراض ــت ثبت ــف وضعی ــن تکلی ــون تعیی ــوع قان ــات موض هی
ــمی ــند رس ــد س ــاختمانهای فاق س

آگهــی موضــوع مــاده 3 قانــون و مــاده  13 آئیــن نامــه قانــون تعییــن 
تکلیــف وضعیــت ثبتــی واراضــی وســاختمانهای فاقــد ســند رســمی برابــر رای  شــماره 
140160319079000601 " 1401/08/24 هیــات اول موضــوع قانــون تعییــن تکلیــف وضعیــت 
ثبتــی اراضــی و  ســاختمانهای فاقــد ســند رســمی مســتقر در واحــد ثبتــی حــوزه ثبــت ملک شــهر 
ــد  ــاد فرزن ــاه آب ــی ش ــی فلاح ــای  عل ــی آق ــارض متقاض ــه بلامع ــات مالکان ــوب تصرف ــار جن رودب
ســیامک بشــماره شناســنامه  810 صــادره از رودبــار در یــک قطعــه زمیــن مزروعــی  بــه مســاحت 
234919 متــر مربــع پــلاک 8 فرعــی از421 - اصلــی مفــروز و مجــزی شــده از پــلاک 421 اصلــی 
قطعــه ســه واقــع در رودبــار جنــوب روســتای عبــاس آبــاد یاراحمــدی بخــش 46 کرمان خریــداری 
ــه منظــور اطــلاع  از مالــک رســمی آقــای ســهراب و حســین شــنبوئی  محــرز گردیــده اســت.لذا ب
عمــوم مراتــب در دو نوبــت بــه فاصلــه  15 روز آگهــی مــی شــود در صورتــی کــه اشــخاص نســبت به 
صــدور ســند مالکیــت متقاضــی اعتراضــی داشــته باشــند مــی تواننــد از تاریــخ انتشــار اولیــن آگهی 
بــه مــدت دو مــاه اعتــراض خــود را بــه ایــن اداره تســلیم و پــس از اخــذ رســید، ظــرف مــدت یــک 
مــاه از تاریــخ تســلیم اعتراض،دادخواســت خــود را بــه مراجــع قضایــی تقدیم نماینــد . بدیهی اســت 
در صــورت انقضــای مــدت مذکــور و عــدم وصــول اعتــراض طبــق مقــررات  ســند مالکیــت صــادر 

ــف:175 خواهــد شــد./ م ال
محمد کردستانی - رئیس ثبت اسناد املاک

تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/11/18 
 تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/12/03

 آگهی فقدان سند مالکیت
نظــر بــه اینکــه آقــای مونــس شــیروانی فرزنــد درویــش مالــک ششــدانگ یــک 
بــاب خانــه بــه مســاحت 474.80 دارای  پــلاک 780 فرعــی از 50-  اصلــی واقــع 
در اراضــی شــهر عنبرآبــاد بخــش 45 کرمــان کــه ســند مالکیــت تــک بــرگ بــه 
شــماره چاپــی 687468ســری ب ســال 97 بــه نــام وی صــادر و تســلیم گردیــده 

،ضمــن تســلیم دو بــرگ استشــهادیه محلــی تصدیــق شــده اعــلام نمــوده کــه ســند مالکیــت پلاک 
فــوق مفقــود شــده و درخواســت ســند المثنــی نمــوده اســت ،لــذا بــا اســتناد تبصــره یــک اصلاحی 
مــاده 120 آییــن نامــه قانــون ثبــت مراتــب یــک نوبــت آگهــی مــی شــود تــا چنانچــه کســی مدعی 
انجــام معاملــه نســبت بــه ملــک فــوق الذکــر یــا وجــود ســند مالکیــت نــزد خــود میباشــد ظــرف 
مــدت ده روز از تاریــخ انتشــار آگهــی بــه اداره ثبــت شهرســتان عنبرآبــاد مراجعــه و اعتراض خــود را 
ضمــن ارائــه اصــل ســند مالکیــت یــا ســند معاملــه تســلیم نمایــد والا پــس از مــدت مذکور نســبت 

بــه صــدور ســند مالکیــت المثنــی اقــدام خواهــد گردیــد.
مصیب حیدریان - رئیس ثبت اسناد و املاک عنبرآباد

بسمه تعالی
آگهی فقدان سند مالکیت

چــون آقــای مجیــد امیریــان مالــک ششــدانگ پــلاک  11 فرعــی از 558 اصلــی 
واقــع در بخــش 34 کرمــان بــا ارائــه دو بــرگ شــهادت شــهود تصدیــق شــده ادعا 
و اعــلام نمــوده اصــل ســند مالکیــت پــلاک اخیــر الذکــر کــه قبــلا ذیــل ثبــت 
صفحــه550 دفتــر امــلاک 14 محلــی جیرفــت صادر و تســلیم شــده اســت بعلت 

جابجــای  مفقــود گردیــده از ایــن اداره تقاضــای صــدور ســند مالکیــت المثنی پــلاک فــوق را نموده 
لذا بنــا بــه درخواســت نامبــرده و برحســب دســتور تبصــره یــک مــاده 120 آیین نامــه - قانــون ثبت 
مراتــب در یــک نوبــت آگهــی  مــی گــردد تــا چنانچــه شــخص یــا اشــخاصی مدعــی انجــام معاملــه 
نســبت  بــه ملــک مرقــوم  و یا وجــود اصــل ســند مالکیــت  مــورد ادعا نــزد خــود مــی باشــند از تاریخ 
انتشــار آگهــی )یــک نوبــت اســت( ظــرف مــدت 10 روز مراتــب  را بــا ارائــه اصــل ســند مالکیــت یــا 
ســند معاملــه  کتبــا بــه اداره  ثبــت اســناد و امــلاک شهرســتان جیرفت اعــلام نماینــد  بدیهی اســت 
پــس از انقضــای مهلــت مقــرر در آگهــی )10روز( هیچگونــه ادعایــی  از هیچکــس مســموع  نخواهد 
ــک  ــه صــدور ســند مالکیــت المثنــی بنــام مال ــط و مقــررات  نســبت  ب ــن اداره وفــق ضواب ــود  وای ب

اقــدام خواهــد نمــود/. 
جواد فاریابی.رئیس ثبت اسناد املاک جیرفت
شناسه آگهی :1457521

کاغذ فرهنگ و هنر

ایرج راد بازیگر و کارگردان سـینما و تئاتر در گفت وگو با پروژه تاریخ شـفاهی سـینما و تئاتر 
ایران می گویـد: تاکنون هر چـه با صداوسـیما دربـاره پخش تله تئاتـر رایزنـی کرده ایم به 

جایی نرسـیده ایم. با این وجـود امیـدوارم روزی این قضیه امکان پذیر شـود.
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امیر غفور و تیم ملی والیبال؛ 

بازگشتی رویایی یا 
تصمیمی تراژیک

احتمـال دارد امیـر غفـور بـه واسـطه 
درخشـش در تیـم شـهداب یـزد شـانس 
دعـوت به تیـم ملـی والیبـال را پیـدا کند.
بـه گـزارش کاغـذ وطـن بـه نقـل از ایرنا، 
تیم ملی والیبال ایران سـال آینـده باید در 
مسـابقات متعددی همچـون لیگ ملت ها، 
قهرمانـی آسـیا شـرکت کنـد؛ مسـابقاتی 
کـه اهمیـت زیـادی برای کسـب سـهمیه 
المپیـک دارد و بـه همین خاطـر کادرفنی 
تیم ملـی قصـد دارد برای موفقیـت در این 
رقابت هـا از همـه ظرفیـت والیبـال ایـران 

اسـتفاده کند.
یکـی از تصمیمات درسـت بهـروز عطایی 
کـه بـرای دور پیشـین رقابت هـای لیـگ 
ملت هـا و همینطـور مسـابقات جهانـی 
اتخاذ کـرد میـدان دادن بـه بازیکنانی بود 
که بـه لحـاظ فنـی سـطح بالایی داشـتند 
امـا در گذشـته مـورد بـی مهری هـای 
زیـادی قـرار گرفتـه بودنـد و بـه خاطـر 
حضـور مـداوم نسـل پیشـین به تیـم ملی 
دعـوت نمی شـدند؛ امـا بـا حضـور عطایی 
به این بازیکنـان فرصت داده شـد و نتیجه 
ایـن تصمیـم سـرمربی تیـم ملی این شـد 
که او حـالا بـرای انتخـاب بازیکنـان مورد 
نظـرش همچـون سـال های گذشـته بـا 
محدودیت هـای زیـادی روبـرو نیسـت و 
دایـره بازیکنانی کـه به لحاظ فنی شـانس 
دعوت بـه تیـم ملـی را دارنـد گسـترده تر 

شـده اسـت.
در حـال حاضـر هـم بازیکنـان نسـل 
پیشـین تیـم ملـی و هـم بازیکنانـی کـه 
توسـط عطایـی به تیـم ملی دعوت شـدند 
بـرای دعوت دوبـاره به اردوی تیـم ملی در 
شرایط نسـبتا یکسـانی قرار گرفتند. امین 
اسـماعیل نژاد یکـی از همیـن بازیکنـان 
بود. شـاید اگر دعوت از بازیکنان به شـکل 
گذشـته بود اسـماعیل نژاد نمی توانست به 

سـتاره والیبـال ایـران تبدیل شـود.
پسـت  در  سـال ها  کـه  غفـور  امیـر 
پشـت خط زن عضـو تیم ملـی بود امسـال 
و بـر خـلاف فصـل گذشـته لیـگ برتـر 
والیبـال کـه عضـو تیـم سـپاهان اصفهان 
بـود توانسـته بازی هـای خوبـی بـرای تیم 
شـهداب یزد انجـام دهـد. همیـن موضوع 
باعـث شـد حرف وحدیث هایـی پیرامـون 
احتمال دعوت ایـن بازیکن بـه اردوی تیم 

ملـی مطـرح شـود.
در صورتی کـه این اتفاق رخ دهـد او باید با 
بازیکنانی همچون امین اسـماعیل نژاد که 
قطعا انتخاب اول عطایی اسـت و همچنین 
بـا بردیـا سـعادت کـه در لیـگ ترکیـه 
بازی های درخشـانی داشـته رقابـت کند. 

ادعای حرفه ای
رفتار غیرحرفه ای

سـرمربی لالیگایـی تیـم فـولاد در حالـی 
پـس از صعود بـه یک چهـارم نهایـی لیگ 
قهرمانـان آسـیا از سـمت خـود اسـتعفا 
کـرد کـه رفتـاری غیرحرفـه ای برخـلاف 

ادعایـش داشـت.
به گـزارش کاغـذ وطـن به نقـل از ایسـنا، 
صعـود فـولاد به یـک چهـارم نهایـی لیگ 
قهرمانـان آسـیا اتفـاق خوبـی بـرای ایـن 
تیـم و امتیاز مثبتی بـرای ایران بـه منظور 
کسـب سـهمیه  و امتیـاز بیشـتر در فصول 
آینـده لیـگ قهرمانـان آسیاسـت امـا 
اسـتعفای جـواد نکونـام از هدایـت فـولاد 
دقایقـی بعـد از برتـری برابـر الفیصلـی، 
اتفاقـی اسـت کـه فقـط در فوتبـال ایـران 

رقـم می خـورد!
تا به حـال عـادت داشـتیم ایـن اتفاق ها را 
در لیـگ برتر ایـران دنبـال کنیم و شـاهد 
رفت و برگشـت های مربیـان روی نیمکت 
تیم هـا باشـیم ولـی حـالا می بینیـم کـه 
آسـیا هم از ایـن محصـول وطنـی در امان 
نیسـت. بـه طـور کلـی اسـتعفای نکونـام 
شـوک بزرگی برای فولاد بود و از شـیرینی 
ایـن بـرد کاسـت امـا سـوال این اسـت که 
چـرا جـواد نکونـام کـه در نشسـت بعـد 
از بـازی بـا الفیصلـی عنـوان می کنـد 
یـک مربـی حرفـه ای اسـت بـا یـک رفتار 
غیرحرفـه ای در میانـه ایـن تورنمنت مهم 

ناگهـان حـرف از اسـتعفا می زنـد؟
نـام جـواد نکونـام بـا لالیـگا عجین شـده 
و بـه واسـطه سـال ها حضـور در فوتبـال 
اسـپانیا و حتـی گلزنی بـه رئـال مادرید او 
را جـواد لالیگایی می داننـد کـه در اروپا با 
بازیکنـان و مربیـان حرفه ای بسـیاری کار 
کرده اسـت؛ مطمئنـا جواد خـوب می داند 
کـه در فوتبـال حرفـه ای اروپـا در چنیـن 
تورنمنـت حساسـی ناگهـان پشـت تیم را 

خالـی نمی کننـد.
ایـن احتمـال وجـود دارد کـه نکونـام 
بـرای شـوک بـه باشـگاه و رسـیدن بـه 
خواسـته های خـود حـرف از اسـتعفا زده 
اسـت؛ اتفاقـی کـه در یـک تیـم دسـته 
چندمـی هم بـه ندرت مشـاهده می شـود، 
چه برسـد بـه فـولاد و نکونـام که همیشـه 

دم از حرفـه ای بـودن زده انـد.
در ایـن تصمیـم نکونـام نـکات مبهمـی 
وجـود دارد؛ نکونـام در نشسـت خبـری 
می گویـد »حرمتـش حفـظ نشـد و بـه 
همیـن دلیـل تصمیم بـه اسـتعفا گرفت« 
امـا چـرا او پیش از سـفر بـه قطـر و در اوج 
بی حرمتی هایـی کـه بـه آن اشـاره دارد، 

اسـتعفا نکـرد؟

 اقدام پرسپولیسی ها نتیجه 
برعکس داد

 کارشـناس و پیشکسـوت فوتبال با اشـاره به اهمیت دیدار پرسـپولیس 
و سـپاهان در مرحلـه یک هشـتم نهایی جـام حذفـی گفـت: اقدامی که 
پرسپولیسـی ها در چند دیدار اخیـر انجام دادند نتیجه برعکس برایشـان 
داشـت. به گـزارش کاغذ وطـن به نقـل از مهـر، تقابـل تیم هـای فوتبال 
پرسـپولیس و سـپاهان اصفهان در یک هشـتم نهایی جام حذفی فوتبال 
کشـور تبدیل بـه یکـی از مهمتریـن بازی هـای فصل جـاری اسـت تا 2 
تیم مدعی قهرمانـی در لیگ برتـر برای جامـی دیگر به مصـاف همدیگر 
بروند. کارشـناس فوتبال ایـران درباره دیـدار 2 تیم در جـام حذفی گفت: 
تقابل 2 تیـم قـوی در فصل جـاری فوتبال را شـاهد هسـتیم. هـر 2 تیم 
دارای خصیصه هـای فراوان تاکتیکی هسـتند که بازیکنـان تکنیکی نیز 
در اختیار دارنـد. بنابراین فکـر می کنم این دیـدار با نتیجـه ای نزدیک به 
پایان برسـد ولی جذابیـت آن اوج فوتبال باشـگاهی کشـور خواهد شـد. 
آشـوبی با بیان توانمنـدی بازیکنان 2 تیم پرسـپولیس و سـپاهان تاکید 
کرد: هر 2 تیم بازیکنـان خیلی خوبـی دارند که می توانند بـه راحتی تیم 
ملی را هم تشـکیل دهنـد. همین امر باعث شـده تـا 2 تفکر متفـاوت هر 
تغییر مطلوب را ایجاد کنـد. وی افزود: آقای گل محمـدی فوتبال مالکانه 
می خواهد و طبـق همین فرضیه هـم بازیکنانـش را وارد زمیـن می کند. 
با ایـن حـال آقـای مورایس بـه عنـوان سـرمربی سـپاهان خلاقیـت در 
خط حملـه را مهم دانسـته و بر اسـاس تاکتیک هـای متنوع سـعی کرده 
اسـت گلزن های خـود را سـلب موقعیت کند. پیشکسـوت تیـم فوتبال 
پرسـپولیس ضمن تأییـد تاثیـر اشـتباهات متوالـی داوران در بازی های 
لیگ برتـری پرسـپولیس تاکید کـرد: مجموعه تیمی پرسـپولیس بیش 
از حد ممکـن دربـاره تاثیـر داوری در نتایج ایـن تیم صحبت کرد. شـاید 
یکی از اهـداف آنها جلب نظـر کارشناسـان داوری بود امـا همین موضوع 
تأثیر معکوس روی آنها گذاشـت. آشـوبی ضمن اشـاره به اجرای صحیح 
تاکتیک های تهاجمی توسط بازیکنان سـپاهان تصریح کرد: آنها در خط 
حمله بازیکنـان خلاقی دارند. هافبک های سـپاهان نیز عالی هسـتند اما 
نقطه ضعف بزرگی در خـط دفاع دارند کـه به عمق آنها مربوط می شـود.

 

برگزاری دومین اردوی آمادگی تیم ملی 
نوجوانان هندبال پسر

دومیـن اردوی آمادگـی تیم ملـی نوجوانان هندبال پسـران ایـران جهت 
حضـور در مسـابقات جهانـی برگـزار می شـود. بـه گـزارش کاغـذ وطن 
به نقـل از تسـنیم، دومیـن اردوی آمادگـی تیم ملـی نوجوانـان هندبال 
پسـران ایـران جهت اعـزام بـه مسـابقات جهانـی کرواسـی از 5 الـی 15 
اسـفند ماه به میزبانی شـهر اصفهان برگزار خواهد شـد. ماهان دولتخواه، 
امیرمحمـد زارعـی، مهرشـاد دانشـی، امیرحسـین رفیعی، نیمـا باقری، 
امیرحسین مسعودنیا، مهدی دارینی، مهدی غیور، صابر حیدری، مهدی 
مـرادی، هادی خواجه سـلیمی، متیـن عادل منـش، ایلیا گلـی، بنیامین 
خداوردیان، امیرحسین کرمی، احمدرضا آرام، امیرحسین وفایی نژاد، امیر 
رشـیدآبادی، ابوالفضل راه شناس، شایان فرشـته نژاد، روح الله عادل خانی، 
امیرحسـین زارعـی، حمیدرضـا کشـاورز، امیرمحمد پورقاسـمی و علی 
امیریوسـفی بازیکنان دعوت شـده به این اردو هسـتند. همچنین مهدی 
اخوان به عنـوان مدیر تیم، مجید پارسـایی بـه عنوان سرپرسـت، مجید 
رحیمی زاده به عنوان سـرمربی، حمیـد ربانی کیا به عنـوان مربی، محمد 
جمالی به عنـوان بدنسـاز و رضا سرسـنگی به عنـوان ماسـاژور تیم ملی 

نوجوانـان هندبال پسـران ایـران را همراهـی خواهند کرد.

خبر جلسه صمیمانه مدیران کمیته ها برای اردونشینان 
تیم فوتبال جوانان

گزارش
تسنیم

اردوی تیم ملی جوانان ایران شـامگاه دوشنبه 1 اسفند 
میزبان تنی چنـد از مدیران فدراسـیون فوتبال بود.

به گـزارش کاغذ وطـن بـه نقـل از تسـنیم، اردوی تیم 
فوتبال جوانـان ایـران در حالی بـرای حضـور مقتدرانه 
در جـام ملت های زیر 20 سـال آسـیا در حـال پیگیری 
اسـت کـه تمرکز مسـئولان فدراسـیون عـلاوه بـر امور 

جـاری معطوف بـه موفقیـت این تیم شـده اسـت.
میرشـاد ماجدی عضـو هیئت رئیسـه و رئیـس کمیته 
جوانان فدراسـیون فوتبال همراه با روسـای کمیته های 
اخلاق، آمـوزش و فرهنگی در محـل اردوی تیم جوانان 
واقـع در هتـل آکادمی حاضر شـدند تـا ضمن دیـدار با 
اعضای تیم با آنهـا جلسـه ای را برای آشـنایی با آخرین 

قوانیـن موجود برگـزار کنند.
این نشسـت بـا تـلاوت آیاتـی چنـد از کلام الله مجید و 
سـپس پخش سـرود جمهوری اسـلامی ایران آغاز شد 

و سـپس هر یک از مدعویـن سـخنرانی کردند.
میرشـاد ماجدی ضمن اشـاره بـه فعالیت هـای صورت 
گرفتـه دربـاره اسـتعدادیابی بـرای حضـور نهایـی 23 
بازیکـن در لیسـت جوانـان جهـت حضـور در اردوی 

جوانـان ایـران بـار دیگـر از اعتمـاد و اعتقـاد خـود بـه 
توانایی های فنـی بازیکنـان و مربیان تیـم صحبت کرد 
و رویای صعـود به جـام جهانی زیـر 20 سـال را یکی از 

اهداف مهـم فدراسـیون دانسـت.
رئیس کمیتـه جوانـان فدراسـیون فوتبال تأکیـد کرد: 
باخت برای شـما معنایی ندارد. از شـما انتظـار قهرمانی 
مـی رود، چـون توانمنـد هسـتید و می توانیـد بالاترین 
بازدهـی را در جـام ملت هـای آسـیا نشـان دهیـد. 
قهرمانی در دسـتان شـما بـا تـلاش و تمرکـز روی تک 

تک مسـابقات اسـت.
یونـس اسـدی مقدم رئیـس کمیتـه اخلاق یکـی دیگر 
از حاضـران در جلسـه بـود. او ضمـن آرزوی موفقیـت 
برای این تیـم با هـدف آگاهـی بازیکنان جـوان فوتبال 
ایـران دربـاره قوانیـن انضباطـی جـاری در مسـابقات 

سـخنرانی کـرد.
اسـدی مقدم در بخشـی از صحبت هایـش بـا اشـاره به 
اتفاقـات ناخواسـته بـرای بازیکنـان ملـی و باشـگاهی 
در مسـابقات بین المللـی بـه دلیـل عـدم آشـنایی بـا 
قوانین جـاری گفت: شـاید اشـتباهی کوچـک باعث از 
دسـت رفتـن آرزو و امید یک ملت شـود. چشـم خیلی 
از فوتبالی هـا و حتـی علاقه منـدان بـه فوتبال به سـاق 
پـای شماسـت تـا بتوانیـد افتخارآفرینـی کنیـد. نیـاز 

اسـت احتیـاط در هـر برخـورد اخلاقـی بـا حریفـان را 
مـورد توجه قـرار دهیـد و روحیه یـک ورزشـکار ایرانی 

را حفـظ کنیـد.
ابراهیم شـکوری سرپرسـت کمیته آموزش فدراسیون 
فوتبـال نیـز دربـاره اهـداف ایـن کمیتـه بـرای جوانان 

ایـران صحبت کـرد و موفقیت تیـم جوانـان را محصول 
ماه ها اسـتعدادیابی دانسـت و گفـت: قـدر پیراهن تیم 
ملـی را بدانید و فرصت بسـیار مهمی که کسـب کردید 
را آسوده از دسـت ندهید. شـما توان قهرمانی را دارید تا 

با تلاشـی به اهـداف فـردی و تیمی برسـید. 
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کشتی ایران و سرگیجه ای به نام باشگاه های جهان
برگـزاری کشـتی فرنگـی جام باشـگاه های 
جهـان در واپسـین ماه های سـال 1401 به 
یکـی از مهمتریـن چالـش و دغدغه هـای 

فدراسیون نشـین ها تبدیـل شـده اسـت.
بـه گـزارش کاغـذ وطـن بـه نقـل از ایرنـا، 
مسـابقات کشـتی جـام باشـگاه های جهان 
تورنمنتـی معتبر اسـت کـه از سـال 2014 
و بـه پیشـنهاد ایـران زیـر نظـر اتحادیـه 
کشـتی برگـزار می شـود. هـر چند کـه نام 
باشـگاه های جهـان موجب شـده تـا برخی 
تصـور یـک رقابـت بـا کیفیـت در سـطح 
قاره هـا را داشـته باشـند امـا از همان سـال 
نخسـت مشـخص بـود کـه ایـن رقابـت بـا 
نمونـه فوتبالـی آن فاصلـه زیـادی دارد. در 
6 دوره گذشـته تیم هایـی از کشـتی آزاد 
و فرنگـی ایـران یـک پـای فینـال بـوده و 
6 دوره نیـز عنـوان قهرمانـی را در رشـته 
آزاد از آن خـود کردنـد. همچنیـن در هفت 
دوره گذشـته، 6 دوره ایـران میزبـان بوده و 
تنهـا یـک دوره ایـن رقابت هـا در اوکرایـن 

برگـزار شـد.
ناگفته پیداسـت کـه نام جـام باشـگاه های 
جهـان در رشـته های بـا حضـور قهرمانـان 

باشـگاهی قاره هـا گـره خـورده، امـا در 
کشـتی چنـد تیـم از ایـران و تیم هایـی 
از کشـورهای آسـیا مرکـزی و اوکرایـن و 
گرجسـتان حضـور خواهند داشـت و کمتر 
شـاهد حضور تیمی از کشـورهای روسـیه، 
ترکیـه و آمریکا در ایـن تورنمنت هسـتیم. 
ذکر ایـن نکتـه ضروری اسـت کـه در اغلب 
کشـورهای دنیا به غیـر از تعـداد محدودی 
همچـون ایـران، آلمـان و یـا آمریـکا، 
مسـابقاتی تحـت عنوان باشـگاهی یـا لیگ 

وجـود نـدارد.
بـا ایـن وجـود حتـی در برخـی از دوره هـا 
شـاهد هسـتیم کـه برخـی کشـورها بـا 
تیم هـای ناقـص و سـتارگان درجـه چندم 
خـود در ایـن مسـابقات حضـور پیـدا 
می کننـد. نمونـه آن نیـز در چنـد روز 
گذشـته بـود کـه برخـی از کشـورها تیـم 
ناقـص بـه ایـران اعـزام کـرده بودند کـه با 
کمـک آزادکاران ایـران ایـن تیم هـا کامـل 
شـد. تیـم هنـد، ارمنسـتان و قزاقسـتان 
بـرای تکمیل تیـم خـود از آزادکاران ایرانی 
اسـتفاده کردنـد تـا شـاهد برگـزاری ایـن 
تورنمنـت بین المللـی باشـیم؛ تورنمنتـی 

دغدغه هـای  از  یکـی  بـه  اکنـون  کـه 
فدراسیون نشـینان تبدیـل شـده اسـت؛ به 
عبارتـی کشـتی جـام باشـگاه های جهـان 
میراثـی از مدیریت گذشـته بود کـه اکنون 
تیم مدیریتـی علیرضـا دبیـر را وارد چالش 

جـدی کـرده اسـت.
کشـتی  آزاد جـام باشـگاه های جهـان کـه 
28 و 29 بهمن مـاه برگـزار شـد بـه نـام 
ایـران امـا بـه کام روس ها بـود. فدراسـیون 
بـا برگـزاری غیـر رسـمی و خـارج از تقویم 
اتحادیـه جهانـی، عمـلا یـک امتیاز بسـیار 
مهم بـه روس هـا داد تـا آنـان بعـد از حدود 
یـک سـال آزادکاران خـود را بـه تورنمنتی 
معتبر اعـزام کننـد و در جدال با سـتارگان 
ایرانی محـک خوردنـد. جدالی که به سـود 
بانـک شـهر نماینـده ایـران در ایـن دوره از 

رقابت هـا بـه پایـان رسـید.
اما داسـتان کشـتی فرنگی جام باشگاه های 
جهان بسـیار پیچیده تر از رشـته آزاد است. 
این مسـابقات بـه نـام »سـپاهان کاپ« در 
تقویـم اتحادیـه جهانی ثبـت شـده و ایران 
بایـد در روزهـای 2 و سـوم مـارس )11 و 
12 اسـفند( میزبـان آن باشـد. قـرار بـود 

ایـن رقابت هـا بـه میزبانـی اصفهـان برگزار 
شـود اما در فاصله 10 روز تا آغاز مسـابقات 
باشـگاه فـولاد مبارکـه سـپاهان از میزبانی 
آن انصـراف داد. البته مشـکل تنها باشـگاه 
سـپاهان نبـود بلکـه بنـا بـه گفتـه حمیـد 
یـاری رئیس سـازمان لیـگ، حسـن رنگرز 
نیز بـه ملی پوشـان توصیه کرده کـه در این 

مسـابقات حضور نداشـته باشـند.
هر چند کـه حمیـد یـاری در اظهاراتی تند 
باشـگاه سـپاهان را به رفتار غیر حرفه ای در 
ورزش متهـم کـرد امـا واقعیتـی کـه وجود 
دارد آن اسـت کـه به احتمـال زیـاد توصیه 
رنگرز بـه ملی پوشـان در لغو ایـن تورنمنت 
نیز بی تاثیـر نبوده زیـرا جذب حامـی مالی 
)اسپانسـر( بـدون وجود سـتارگان کشـتی 
کار راحتـی نیسـت. در رشـته آزاد بانـک 
شـهر موفـق بـه جـذب بیـن از 80 درصـد 
از کشـتی گیران ملی پـوش شـد امـا تیـم 
کشـتی فرنگی سـپاهان تـا کنـون از جذب 
قهرمانـان و نامداران کشـتی فرنگـی ناتوان 

بوده اسـت.
یکـی از دلایـل ایـن مشـکل اعزام شـماری 
مسـابقات  بـه  کشـتی  ملی پوشـان  از 

اسـت  قـرار  اسـت.  رنکینـگ دار مصـر 
محمدرضـا گرایـی دارنـده مـدال طـلای 
المپیـک 2020 توکیـو، امیـن میـرزازاده 
نایب قهرمان جهـان، محمدهادی سـاروی 
دارنـده مـدال برنز جهـان و یونـس دلخانی 
قهرمـان امیدهای جهـان به این مسـابقات 
اعزام شـوند تا بسـیاری از سـتاره ها داخلی 
نتواننـد در کشـتی فرنگـی جام باشـگاهای 

جهـان حضـور داشـته باشـند. البتـه ایـن 
مشـکل تنهـا بـرای نماینـدگان ایـران 
نیسـت بلکـه همزمانـی ایـن مسـابقات بـا 
کشـتی رنکینگ دار مصـر )چهارم تـا هفتم 
اسـفند( و جام نیکولای پتـروف )12 تا 14 
اسـفند( موجب شده تا بسـیاری از کشورها 
ملی پوشـان و مـدال آوران خود را بـه این 2 

تورنمنـت اعـزام کننـد.
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عضو هیئت مدیره باشـگاه اسـتقلال گفـت: از دولـت محترم 
و رئیـس جمهـور درخواسـت می کنیـم کمک مـان کننـد تا 

معضـل بدهی بـه اسـتراماچونی را حـل کنیم.
بـه گـزارش کاغذ وطـن بـه نقـل از تسـنیم، محمـد مومنی، 
دربـاره برتـری 2 بـر صفـر اسـتقلال مقابل ملـوان انزلـی در 
مرحله یک هشـتم نهایی جام حذفـی فوتبال، اظهار داشـت: 
بازی بسـیار روان و خوبی بود. 2 تیم اسـترس زیادی نداشتند 
چون بـا توجه بـه انجام بـازی رفـت و برگشـت در لیـگ برتر 
شـناخت نسـبی از یکدیگـر داشـتند. در نیمـه دوم، اصـرار 
اسـتقلال به کارهایی کـه تمرین کـرده بـود، نتیجـه داد و به 
گل رسـید. فراموش نکنیم اسـتقلال تا قبل از 10 نفره شـدن 
ملـوان در زدن ضربـات آخـر مشـکل داشـت ولـی بـا خروج 
یـک بازیکـن فضـای بیشـتری ایجـاد شـد و از روی ضربـات 

ایسـتگاهی یا سـانتر از جناحیـن به گل رسـید.
وی بـا بیـان اینکـه تفکـرات ریـکاردو سـاپینتو در اسـتقلال 
پخته تر شـده اسـت، تصریح کـرد: دوسـت دارم از عمق خط 
دفاعی بیشـتر بهـره ببریـم چـون توانایی زیـادی بـا توجه به 
حضـور مهدی قایـدی داریم که هـم کنترل تـوپ خوبی دارد 
و هـم چابکـی آن را. اگـر آرش رضاونـد مقـداری مسـلط تر و 
دقیق تـر پـاس بدهـد کـه توانایـی اش را نیـز دارد، بـه تنـوع 
تاکتیکی بیشـتری خواهیم رسـید. به این موضوع هم اشـاره 
کنیم که اسـتقلال کمتر موقعیـت می دهد و اگر هـم اینگونه 
شـود سـید حسـین حسـینی درون دروازه ایسـتاده اسـت و 

اجـازه بـاز شـدن دروازه را نمی دهد.

عضــو هیئــت مدیــره باشــگاه اســتقلال در خصــوص اینکــه 
علــی فتــح الله زاده اعــلام کــرده وزارت ورزش و جوانــان 
ــدرون،  ــل کال ــه گابری ــپولیس ب ــی پرس ــده بده ــل پرون مث
ــتراماچونی  ــات اس ــت مطالب ــرای پرداخ ــتقلال ب ــه اس ب
ــح الله زاده اســت و شــکی  ــا فت ــت: حــق ب ــد، گف کمــک کن
در آن نیســت. تــا جایــی کــه اطــلاع داریــم پــول کالــدرون 
ــرم ورزش و  ــر محت ــرد. از وزی ــت ک را وزارت ورزش پرداخ

همچنیــن وزارت دارایــی و اقتصــاد انتظــار داریــم اســترس 
ــود دارد را  ــگاه وج ــران باش ــه روی مدی ــادی ک ــار زی و فش
ــتقلال  ــط اس ــئله فق ــا مس ــد. اینج ــزی بردارن ــا برنامه ری ب
نیســت، بحــث مملکــت اســت. مدیــران قبلــی کاری 
کرده انــد کــه مــا بایــد پاســخگو باشــیم. فتــح الله زاده فشــار 
ــتی  ــئولان بالادس ــد مس ــد و بای ــل می کن ــادی را تحم زی

تصمیم گیــری و مشــکل را حــل کننــد.

فدراسـیون دوچرخه سـواری ادعـای فـروش تعـدادی 
دوچرخـه را تکذیـب و عنـوان کـرد کـه ایـن مسـاله با 

واقعیـت فـرق دارد.
 بـه گـزارش کاغـذ وطـن بـه نقـل از ایسـنا، در فضـای 
مجازی مطرح شـده که تعـدادی از دوچرخه هـای برند 
»لـوک« را کـه متعلق بـه فدراسـیون دوچرخه سـواری 
اسـت، از انبار خـارج کرده اند و پـس از رنگ کـردن برای 
فروش قرار داده اند. محمود وفایی سخنگوی فدراسیون 
دوچرخه سـواری ضمن تکذیب فروش دوچرخه ها بیان 
کرد: تعدادی دوچرخه شکسـته و از رده خارج برند لوک 
داشـتیم که محمد ابوحیدری سرمربی تیم ملی سرعت 
درخواسـت کرد که این دوچرخه هـا را به آقـای ذاکرانی 
)پیشکسوت دوچرخه سـواری( که کارش تعمیر و تولید 
دوچرخه اسـت، بدهیم تا آنها را تعمیر کند و سـپس در 

اختیار رکابزنـان رده جوانان تیم ملی قـرار بگیرد.
او ادامـه داد: فـروش دوچرخه ها صحت نـدارد چون این 
دوچرخه ها مربـوط به سـال 2006 اسـت و از رده خارج 
شـده اند. از طرفـی فدراسـیون حـدود پنـج دوچرخـه 
»لوک« دارد کـه همه آنها به رکابزنان تحویل داده شـده 
اسـت. این دوچرخه، خاص و برای بخش سـرعت اسـت 
و تمام لـوازم و قطعـات آن نیـز مختص خودش اسـت و 

نمی تـوان بـه دوچرخـه دیگری وصـل کرد.  
سـخنگوی فدراسـیون همچنین گفت: البته خود آقای 
ذاکرانـی تنه هـای دوچرخـه مشـابه برنـد لـوک تولید 
می کند و هیچ فرقی بـا اصل ایـن دوچرخه نـدارد و این 
حرف کـه مـا دوچرخـه فروخته ایـم بی پایه و اسـاس و 
برای قبل از انتخابات بود که می خواسـتند آقای هاشـم 

کندی یا ابوحیـدری را تخریـب کنند.

از شایعه تا واقعیت فروش ۵ دوچرخه اسقاطیمومنی: تفکرات ساپینتو در استقلال پخته تر شده است
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آمار ورزشکاران سازمان یافته رکورد زد
رئیس فدراسـیون پزشـکی ورزشـی و دبیرکل سـتاد ملی مبارزه بـا دوپینگ با 
اشـاره به اینکه شـیوع کرونا، باعث کاهش آمار ورزشـکاران سـازمان یافته شد، 
گفت: امسـال این آمار به 3 میلیون و 600 هزار نفر رسـیده است که در حقیقت 

رکورد پیش از کرونا زده شـد.
به گزارش کاغذ وطن به نقل از ایرنا، غلامرضا نوروزی روز سه شـنبه در نشسـت 
خبری پانزدهمین کنگره سراسـری پزشـکی ورزشی و نمایشـگاه تجهیزات و 
کالاهای پزشـکی ورزشـی با تاکید بر اینکه این کنگره در سـوم اسـفندماه آغاز 
می شـود، خاطرنشـان کرد: کنگره با موضوعـات ورزش و بیماری، آسـیب های 
ورزشـی، توانمندی ورزشـی، حرکات اصلاحی و سایر موارد پزشـکی و ورزشی 

در قالب 10 پنـل و 21 کارگاه برگزار می شـود.
وی تعداد نفرات و شـرکت هایی که در این کنگـره ثبت نام کـرده و حضور دارند 
را 865 نفر و 43 شـرکت داخلـی دانش بنیان عنوان کـرد و یادآور شـد: هدف از 
برگزاری این کنگره، ارائه تشـکیلات، تجهیزات، کالاهای پزشـکی و ورزشی در 
راستای شـعار تولید و اشـتغال آفرینی اسـت. در راستای رسـیدن به این هدف، 
تأکید داریـم کالاها را از شـرکت های دانش بنیـان داخل خریـداری کنیم و این 

شـرکت ها پاسـخگوی تولید لوازم پزشکی ورزشـی بوده و هستند.
رئیـس فدراسـیون پزشـکی و ورزشـی بـا تاکیـد بـر اینکـه در سـال 98، آمار 
ورزشـکاران سـازمان یافته بـه 3 میلیـون 386 نفـر رسـید و کارت هـا حذف و 
اینترنتی شـد، افـزود: در اواخـر 98 و اوایـل 99 به دلیل شـیوع کرونـا، این آمار 
کاهـش و به یک میلیـون نفر رسـید و صـدور کارت بیمه ورزشـی بـه پنج عدد 

در روز رسـید. نـوروزی ادامـه داد: در سـال 1400 ایـن آمـار به 2 میلیـون نفر و 
امسـال این آمار بـه 3 میلیـون و 600 هـزار نفر رسـیده اسـت کـه در حقیقت 
رکورد سـال 98 را رد کرده ایـم. وی درباره خدمات ارائه شـده هـم تصریح کرد: 
تا پایـان دی ماه سـال جاری حـدود 12 هزار سـند ورزشـی بررسـی و هزینه ها 
پرداخـت بـا سـقف خـوب و پایـه 25 میلیـون و 35 میلیون و سـقف بـاز برای 
قهرمانان ملـی پرداخت شـده اسـت. نـوروزی تأکید کـرد: تلاش ما این اسـت 
که هزینه های ورزشـکارانی که کارت مـا را دریافت می کنند بـه  موقع پرداخت 
شـود. ورزشـکاری هم که خود اقـدام بـه درمـان و پرداخت هزینـه می کند هم 
هزینه هـای او تـا یک هفتـه بعـد پرداخت می شـود و اگـر غیـر از ایـن رخ دهد 

برخـورد می شـود.
دبیرکل سـتاد ملی مبـارزه با دوپینـگ اظهـار داشـت: در قسـمت درمانگاه ها 
و درمـان، 23 متخصـص و فـوق متخصص حضـور دارنـد و تـا کنـون 13 هزار 
ورزشـکار در درمانـگاه سـتاد مرکـزی ویزیـت شـده اند. ضمن اینکـه معاینات 
المپیک ناشـنوایان و پوشش پزشـکی توسط فدراسـیون انجام شـده است. در 
مورد بازی هـای آسـیایی پیـش رو هنـوز معاینات شـروع نشـده، اما در اسـرع 
 وقت با هماهنگی کمیسـیون پزشـکی کمیته ملی المپیک انجام خواهیم داد.

وی افـزود: درمانگاه هـای ورزشـی را بـرای تمامـی ورزشـکاران در فدراسـیون 
راه انـدازی کردیـم کـه در بخـش توان بخشـی تاکنـون بیـش از ده هزار نفـر از 
خدمات فیزیوتراپی اسـتفاده کردنـد. نوروزی با اشـاره به اینکه سـلامت اماکن 
ورزشـی هـم در رصـد فدراسـیون اسـت، خاطرنشـان کـرد: تاکنـون 23 هزار 

باشـگاه از سـوی 700 ناظر سـلامت مورد بررسـی قرار گرفته اسـت. نـوروزی 
با اشـاره به اینکـه در سـال 2022، تعـداد 1100 نمونـه دوپینگ گرفته شـده 
اسـت، خاطرنشـان کرد: از مجموع نمونه هـای گرفته شـده 958 نمونـه ادرار و 
52 نمونـه خون بوده کـه 756 نمونـه متعلق به مـردان و 256 نمونـه متعلق به 
بانوان ورزشـکار بوده اسـت. تلاش داریم تعـداد نمونه ها را در سـال آینـده به 2 
هزار نمونـه برسـانیم. وی افـزود: از این تعـداد 32 نمونـه مثبت بـوده )احتمال 
افزایـش نمونه های مثبـت وجـود دارد( کـه 30 نمونه مثبت بـرای مـردان و 2 
نمونه مثبت برای بانوان اسـت. ضمن اینکه بـه اصرار وادا مبنـی بر نمونه گیری 
خون برای ورزشـکارانی که مظنون بـه دوپینگ خونی هسـتند، آزمایش خون 
انجام شده اسـت. رئیس فدراسـیون تأکید کرد: ارسـال نمونه های دوپینگی به 
قطر به موقع انجام می شـود و مشـکلی در این مورد نداریم ضمـن اینکه در آنتی 
دوپینگ اطلاعات شـفاف تر شـده و بحث مدیریت نتایج، برنامه ها و محرومیت 

ورزشـکاران حتماً باید روی سـایت باشـد.
نـوروزی دربـاره خدمـات درمانی بـه ورزشـکاران هم بـا تأکید بـر اینکه تلاش 
خواهیم کرد در حـوزه خدمات بـه بهترین شـکل عمل کنیم تا شـاهد کاهش 
آسـیب های ورزشـی و بهبـود رونـد درمـان ورزشـکاران باشـیم، یـادآور شـد: 
هزینه های درمان بسیار بیشتر از پیشگیری اسـت و یک آسیب ورزشی ممکن 
اسـت ورزشـکاران را نابود کند. درعین حال باتوجه به افزایش هزینه های درمان 
و تجهیزات تمـام تلاش خود را به کار بسـته ایم تا با کمترین هزینه ورزشـکاران 

آسـیب دیده درمان شـوند و دغدغه ای در این راسـتا نداشـته باشند.
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دولت از امروز آرایش 
جدیدی در حوزه ارزی 

به خود می گیرد
سـخنگوی دولت با بیـان اینکه در پاسـخ به 
این جنگ اقتصـادی، دولت از امـروز آرایش 
جدیـدی در حـوزه ارزی بـه خـود می گیرد، 
تصریـح کـرد: ایـن آرایـش بـا بهره گیـری 
از تجـارب گذشـته و دسـتاوردهای ضـد 

تحریمـی اسـت.
علی بهـادری جهرمـی سـخنگوی دولت در 
مـورد دلایـل و ریشـه های نوسـانات اخیـر 
در بـازار سـکه و ارز گفـت: تشـدید جنـگ 
ارزی بدخواهـان بـا ملـت ایـران به خصوص 
پـس از شکسـت پـروژه آشـوب، 22 بهمـن 
تاریخی امسـال و سـفر راهبـردی و پـر ثمر 
رئیس جمهـور بـه چیـن، نشـان می دهـد 
آن ها پـس از ناامیـدی از خیابـان و پی بردن 
بـه محاسـبه غلط شـان، مجـدداً در جنـگ 
ترکیبـی خـود بـر جنبـه اقتصـادی تمرکز 

کرده انـد.
وی افـزود: هدف از ایـن کار، مشـخصاً ایجاد 
جـو روانـی و نارضایتـی و تولیـد سـوخت 
جدید برای آشـوب و ناآرامی در ایران اسـت. 
اطلاعـات دقیق حاکی اسـت سـرویس های 
جاسوسـی آمریـکا و چنـد دولت مشـخص، 
مأموریـت یافته انـد بـه هر شـکل ممکـن از 
ایجـاد ثبـات در بـازار ارز ایـران جلوگیـری 

کننـد.
سـخنگوی دولت با بیـان اینکه در پاسـخ به 
این جنگ اقتصـادی، دولت از امـروز آرایش 
جدیـدی در حـوزه ارزی بـه خـود می گیرد، 
تصریـح کـرد: ایـن آرایـش بـا بهره گیـری 
از تجـارب گذشـته و دسـتاوردهای ضـد 

تحریمـی طراحی شـده اسـت.
بهادری جهرمـی ادامـه داد: با اجرای بسـته 
جدیـد، هرگونـه نیاز واقعـی ارزی در مسـیر 
قانونی و مشـخص پاسـخ می گیـرد و خرید 
و فروش خـارج از مرکـز مبادله و یـا بانک ها 
و کارگزاری های رسـمی در حکـم قاچاق ارز 
و طـلا بـوده و بـا آن برخـورد جـدی صورت 

خواهـد گرفت.
وی بـا اشـاره نقـش برجسـته رسـانه ها در 
ایجـاد آرامـش روانـی در بـازار خاطرنشـان 
کرد: همکاری رسـانه ها و فعالیـن بازار نقش 
ویـژه ای در آرامش بخشـی بـه بـازار پولـی و 
مالـی دارنـد و ضـروری اسـت آن هـا نیـز در 
اجـرای صحیـح سیاسـت بانکـی و عملکرد 
بـازار مرکـز مبادلـه ارز و طـلا در این جنگ 
اقتصـادی مشـارکت داشـته باشـند، زیـرا 
پیـروزی در ایـن عرصه نیـز همچون سـایر 
موارد نیازمند مشـارکت همگانـی و مردمی 

اسـت.
سـخنگوی دولـت اظهـار کـرد: امسـال بـا 
تـلاش دولـت و فعالیـن بـازار موفق شـدیم 
حدوداً 40 درصد بیشـتر از گذشـته ارز برای 
تامیـن مصـارف وارداتی تأمیـن و تخصیص 
داده شـود و قطعـاً انشـاالله در سـال بعد نیز 

ایـن میـزان بیشـتر خواهد شـد.
بهـادری جهرمی با اشـاره به اقدامـات دولت 
در حـوزه دیپلماسـی پولی و بانکـی گفت: با 
مذاکـرات خوبی کـه بـا کشـورهای دیگر به 
ویـژه قدرت های اقتصـادی جهانی در آسـیا 
صورت گرفتـه، توافقـات اقتصـادی و بانکی 
خوبـی حاصل شـده که بـه ثبـات اقتصادی 

در سـال آینـده کمـک می کند.
وی اضافه کرد: دولت به توسـعه مسـیرهای 
تجـاری بـا کشـورهای دیگـر خصوصـاً هم 
پیمانـان منطقـه ای ادامـه خواهـد داد. ایـن 
رونـد از سـال گذشـته آغـاز شـد و تجـارت 
خارجی ما 40 درصد نسـبت به سال 1399 
افزایـش داشـته اسـت. بـر اسـاس آمارهای 
رسـمی امسـال نیـز صـادرات غیرنفتـی ما 
تاکنون به حـدود 50 میلیـارد دلار رسـیده 
و نسـبت به سـال گذشـته 17 درصد رشـد 

داشـته است.

حل مشکلات معیشتی 
مردم در اولویت کاری 
مدیران کت و شلواری 

دولت نیست
نماینده مـردم پیرانشـهر در مجلـس گفت: 
بسـیاری از مردم گرفتار فقر مطلق هسـتند 
و با یارانـه ای که از دولـت دریافت می کنند، 
زندگـی آنها مـی چرخـد، عدالـت حکم می 
کند در قوانیـن و لوایح آنها را ببینیـم و یارانه 
دهک هـای ضعیف جامعـه را افزایش دهیم.

 
به گزارش کاغذ وطـن به نقـل از ایلنا، کمال 
حسـین پور در نشسـت علنـی روز گذشـته 
مجلس شـورای اسـلامی در تذکر شـفاهی 
خود گفت: مردم نجیبانه از مسـئولان کشور 
انتظار دارند که به مشـکلات آنها رسـیدگی 
شـود، اما متاسـفانه اصـرار به سیاسـت های 
غلـط اقتصـادی باعـث هـدر رفـت منابـع و 

افزایش محرومیت شـده اسـت.
نماینـده مـردم پیرانشـهر و سردشـت در 
مجلـس یازدهـم بـا اشـاره بـه اینکـه حـل 
مشـکلات معیشـتی مردم در اولویت کاری 
تعـدادی از مدیـران کـت و شـلواری دولـت 
نیسـت و دلخوش به گزارشـات اتو کشـیده 
هسـتند، ادامـه داد: اکنون فصل رسـیدگی 
بـه لایحـه بودجـه اسـت، افزایـش حقـوق 
کارمندان، بازنشسـتگان و مستمری بگیران 
باید متناسـب با تورم باشـد. بایـد در بودجه 
سـال آینـده زمینـه هـای افزایـش حقـوق 
فرهنگیـان را فراهم کنیـم و بـه مددجویان 
نهادهـای حمایتی کشـور بـه ویژه سـازمان 
بهزیسـتی و کمیته امداد امام خمینـی )ره( 

توجه ویـژه ای داشـته باشـیم.

کمیسیون اقتصادی مسئولان 
اقتصادی دولت را به مجلس 

دعوت کند
نماینـده مـردم کرمان در مجلـس شـورای اسـلامی در تذکری به 
مسـئولان بانک مرکـزی در خصـوص عدم نظـارت جدی بـر بازار 
ارز تاکیـد کرد: بـه نظر می رسـد بانـک مرکـزی و وزارت اقتصاد و 
حتی تیم اقتصـادی دولت برنامـه خاصی در این خصـوص ندارند.
به گـزارش کاغـذ وطـن بـه نقـل از ایسـنا، محمدمهـدی زاهدی 
در نطق میـان دسـتور خود در جلسـه علنی روز گذشـته شـورای 
اسـلامی ضمن تشـکر از رئیس جمهور که شـب و روز خود را وقف 
خدمت بـه مردم کـرده، گفـت: در سـفر به کشـور چیـن توافقات 
عملیاتـی حاصـل شـده کـه بـا اجـرای آنهـا امیدواریم بخشـی از 

پـروژه های توسـعه و پیشـرفت کشـور تحقـق یابد.
وی در ادامـه خطـاب بـه رئیـس جمهـور گفـت: گلایـه هایـی از 
عملکـرد برخـی از دولتمـردان دارم و بـه نظـرم نیـاز اسـت کـه 
اصلاحاتـی در تیم اقتصـادی دولـت انجام شـود تا بیـش از این به 
کشـور و ملت ایران آسیب نرسـد. مطمئن باشـید در این خصوص 

فـردا دیر اسـت.
نماینـده مـردم کرمان در مجلـس شـورای اسـلامی در تذکری به 
مسـئولان بانک مرکـزی در خصـوص نظـارت جـدی بر بـازار ارز 
گفت: بـه نظـر مـی رسـد بانـک مرکـزی و وزارت اقتصـاد و حتی 
تیم اقتصـادی دولـت برنامـه خاصـی در این خصـوص ندارنـد. از 
کمیسـیون اقتصادی مجلس درخواسـت دارم در ایـن خصوص با 
دعـوت از مسـئولین اقتصادی دولـت، ضمـن اعلام نگرانـی مردم 
به آنهـا راهکارهای عملـی و اجرایی جهـت کنترل نـرخ ارز به آنان 
ارائـه کننـد. اسـتنباط دلاریزه بـودن اقتصـاد در محافـل مختلف 
خطـای بزرگی اسـت کـه باید بـا برنامـه ریـزی آن را از بیـن برد.

زاهـدی در تذکـر دیگـری خطـاب بـه فاطمـی امین وزیـر صمت 
عنـوان کرد: انتظار اسـت مشـابه سـالیان قبـل اختیارات شـورای 
عالـی معادن و بررسـی مشـکلات و وضعیـت معادن گـروه های 1 
تـا 6 به خصـوص در اسـتان کرمان بـه گونه ای باشـد کـه تفویض 
اختیار بـه اسـتان صـورت گیـرد تا هـم مشـکلات آنها حل شـود 
و هـم از قبـل حقـوق دولتـی آن بتوانیـم بـرای رفـع بیـکاری و 

محرومیـت زدایـی در اسـتان اقدامـات لازم را انجـام دهیم.
وی افـزود: مراقبـت کنیـد در برخی شـرکت های صنعتی کشـور 
ماننـد شـرکت ملی مـس بـرای واگذاری پـروژه هـا به تشـریفات 
نجومـی چنـد 10 هـزار میلیـارد تومانـی روی آورده اند، کـه این 
شـفافیت و حمایـت از بخـش خصوصی نیسـت. به خصـوص آنگه 
اکثـر این شـرکت هـا بـه شـرکت هـای درون شـرکت ملـی مس 
واگـذار شـده اسـت. لـذا در صـورت تـداوم ایـن رونـد نگـران آن 

هسـتیم کـه مسـائلی حادتـر از فـولاد اتفـاق بیفتد.
عضو کمیسـیون آموزش، تحقیقـات و فناوری مجلـس در تذکری 
به سـاداتی نـژاد وزیـر جهـاد کشـاورزی از عـدم کیفیت گوشـت 
وارداتی انتقاد کـرد و گفت: این گوشـت ها 40 درصـد چربی دارد 
و بر اسـاس قیمـت واقعی تمام شـده گرانفروشـی اسـت و ظلم به 
تولیدکننـدگان داخـل کشـور اسـت کـه تحـت حمایـت مطلوب 

قـرار نمـی گیرند.

خبر

کاغذ سیاست
جهانگیری:

 ایران در »خطر« است
گزارش

خبرآنلاین
جهانگیـری مـی گویـد: مـن برداشـتم ایـن اسـت که 
کسـانی با علم، یـک سـری مسـائل را حـل نمی کنند 
و می داننـد کـه مـردم ایـن را بـه حسـاب رهبـری 
وقتـی می دانـی در موضوعـی کـه  می گذارنـد. 
مسـئولیت تو اسـت و انجـام نمی دهی، مردم از چشـم 
تو نمی بیننـد و ایـن را به حسـاب رهبـری می گذارند. 
بـرای مـردم جـوری جـا انداختـن کـه هـرکاری کـه 

بخواهیـم بکنیـم، اینگونـه می شـود.
معـاون اول دولت های یازدهم و دوازدهـم با بیان اینکه 
حـل همه مسـائل دسـت رهبـری نیسـت، گفـت: من 
فکر می کنم همـه از زیر کاری که برعهده شـان اسـت، 
شـانه خالی می کننـد و می گویند همـه می فهمند که 
اگر ما انجـام ندادیم، رهبری نگذاشـت. یعنی کسـانی 
با علم، یک سـری مسـائل را حل نمی کننـد و می دانند 

که مـردم ایـن را به حسـاب رهبـری می گذارند.
امـام خمینـی )ره( از پیـش از انقـلاب بـه طبقـات 
محـروم جامعه توجه داشـت و بعـد از انقلاب اسـلامی 
نیـز همـواره بـه مسـئولان، توجـه به قشـر محـروم و 
مسـتضعف را توصیـه می کردنـد و می فرمودند همین 
محرومـان و پابرهنـگان بودنـد کـه شـما را بـه عرصه 
قدرت رسـاندند و اگـر نبودند شـما یا در حبـس بودید 
یا در قبرسـتان ها. ایشـان بر معیشـت مـردم و اقتصاد 

مردمـی نیـز تاکیـد ویژه داشـتند.
وی بیـان داشـت: سـال 99 کـه دیگـر کرونـا هـم بـه 
کمـک تحریـم آمـد و کشـوری کـه بـا سـالی 110 تا 
120 میلیـارد دلار اداره شـده بـود، در سـال 99 در 6 
مـاه اول 5 میلیـارد دلار داشـتیم و اصـلًا تصـور اینکه 
حتـی می شـود داروی مـردم را تأمیـن کـرد، وجـود 
نداشـت یـا حتـی تصـور تأمیـن گنـدم مـردم وجـود 
نداشـت. فکـر می کردیـم دیگـر بایـد دسـت ها را بلند 
کنیـم. ولی آن چیـزی که به داد کشـور رسـید، همین 

سـرمایه گذاری ها بـود.
معـاون اول دولت هـای یازدهـم و دوازدهـم اظهـار 
داشـت: راهـی کـه موجـب می شـود ایـن کارهـا 
انجـام نشـود، ایـن اسـت کـه مدیرانـی که جسـارت 
تصمیم گیـری دارند کـه کارهـای بـزرگ می کنند را 
از صحنه خـارج می کردند. بـه نظر من ایـن خط همه 
جـا وجود داشـت. مـن وقتـی نـگاه می کنـم می بینم 
فـلان آقـا مدیـر پتروشـیمی بـود؛ الان کجاسـت؟ 
خیلـی از کارهـای پتروشـیمی را ایشـان اراده کـرد و 

انجـام گرفـت.
وی خاطرنشـان کرد: یا اگر بخواهم اسـم ببـرم، زمانی 
آقـای نعمـت زاده مدیـر پتروشـیمی بـود. خیلـی کار 
پتروشـیمی انجام داد و الان هم سن ایشـان خیلی بالا 

اسـت که خدا ان شـاءالله حفظ شـان کند. الان ایشـان 
چه وضعیتـی دارد؟ آیـا فرد خوشـنامی در این کشـور 

اسـت و دیگـران امروز بـه خوبـی از او یـاد می کنند؟

برون داد اقتصادی مردم را راضی نکرده است
جهانگیـری بیـان داشـت: مـن فکـر می کنـم مـا 
نتوانسـتیم ایـن شـرایط را خـوب در کشـور طراحـی 
کنیم و بـه همین دلیل هم بـرون داد اقتصادی کشـور، 
زندگـی مـردم را راضـی نکـرد و امـروز آن چیـزی کـه 
مردم ایـران را زجـر می دهد، شـرایط اقتصادی اسـت.
وی گفـت: مـن یـک آدم توسـعه گرا هسـتم ولـی بـه 
ایـن موضوع می خواهـم از منظر توسـعه بپـردازم. ولی 
وقتی کـه سـال 97 ایـن اتفـاق افتـاد، فهمیـدم دیگر 
وقت صحبت کـردن از توسـعه نیسـت و وارد یک دوره  

جدیـدی شـده ایم.

امروز توسعه موضوع اول کشور نباید باشد
جهانگیـری با بیـان اینکـه در شـرایط کنونی توسـعه، 
موضوع اول مـا نیسـت، اظهار داشـت: موضـوع اول ما 
این اسـت کـه چگونه بایـد از زندگـی مـردم محافظت 
کنیم. بعضی ها اشـکال می گیرند کـه تصمیمی که آن 
روز گرفتیـد، غیراقتصادی بود یـا احتمـالاً در آن رانت 
بود؛ مگر آن کسـانی که آن روز این تصمیـم را گرفتند 
مدیرانـی بودند کـه همه زندگی شـان طرفـدار اقتصاد 

آزاد بـود؟
وی افزود: مـن طرفـدار اقتصـاد آزاد بودم و بیشـترین 
تصمیمات مربـوط بـه اقتصـاد آزاد در دوره من گرفته 
شـده و تمـام سـازوکارهای کنتـرل دولتـی را مـن در 
دوره وزارت صنایـع به هـم زدم ولی قرار بـود آن موقع 
کاری کنیم کـه یک سـفره حداقلی برای مـردم بماند. 
یک غذایـی برای مـردم بمانـد و در این زمینـه دغدغه 
نداشـته باشـند تا ببینیم با ترامـپ به کجا می رسـیم.

همه دلسوزان ایران باید به میدان بیایند
جهانگیـری در خصـوص حـوادث اخیر اظهار داشـت: 
من فکـر می کنم کـه مـا وارد یـک چالش بد شـده ایم. 
واقعـاً هـر ایرانـی، حتـی اگـر دلسـوز نظـام جمهوری 
اسـلامی نباشـد و برای ایران دلسـوز باشـد، بایـد الان 

نسـبت به این مسـائل حسـاس باشـد.
وی ادامـه داد: بـه نظر مـن ایـران در خطر اسـت و این 
اتفاقات داشـت بـه نقطه ای می رسـید که می توانسـت 
و می توانـد ایـران را در خطـر قـرار دهـد. نیروهـای 
علاقه منـد بـه ایـران و نظـام و وفـادار بـه آرمان هـای 
امـام بایـد الآن از خودشـان، اعتبـار و آبـروی خـود 
مایـه بگذارنـد کـه این مسـائل حـل شـود و بایـد هم 

حـل شـود.

مسائل کشور به صورت پایدار حل نمی شوند
جهانگیری خاطرنشـان کرد: یکی از اشـکالات ما حتماً 
ایـن اسـت کـه متاسـفانه سـاختارهایمان بـه گونه ای 
اسـت کـه از آن، حـل پایـدار مسـائل بیـرون نمی آید 
و معمـولاً صـورت مسـئله ها را پـاک می کنیـم و حـل 
نمی کنیم. بـرای مثال مسـئله حجاب از اوایـل انقلاب 

موضوع کشـور بوده اسـت.
وی افـزود: آقـای روحانـی کـه رئیـس جمهـور بودند، 
مـن بـا ایشـان مذاکـره داشـتم؛ می گفتنـد مـن دبیر 
عالـی شـورای امنیـت ملی بـودم و آقـای رفسـنجانی 
رئیـس جمهور بـود و آقـای یـزدی رئیس قـوه قضائیه 
و آقای کروبـی رئیـس مجلس بودنـد. آقـای جنتی به 
عنوان سـتاد امر به معروف و نهی از منکر بود و مسـئله 
حجـاب را دسـتور جلسـه شـورای عالـی امنیـت ملی 
گذاشـتیم و چند سـاعت هـم بحـث کردیـم و آخرش 

هـم همینطـور ماند.

کسانی با علم، مسائل را حل نمی کنند تا مردم 
به حساب رهبری بگذارند

جهانگیـری در خصـوص کـم کاری بعضـی مدیـران 
گفت: مـن هم در حـد توانم مثـل خیلی هـای دیگر در 
مقطعی که باید چیزی می نوشـتم با اینکه مسـئولیت 

هم داشـتم، گفتـه ام و نوشـته ام. همـه آنها هم دسـت 
رهبری نیسـت. من فکر می کنـم همه از زیـر کاری که 
برعهده شـان اسـت شـانه خالی می کننـد و می گویند 
همـه می فهمنـد کـه اگـر مـا انجـام ندادیـم، رهبری 

نگذاشـت.
وی تاکید کـرد: من برداشـتم این اسـت که کسـانی با 
علم، یک سـری مسـائل را حـل نمی کننـد و می دانند 
که مـردم این را به حسـاب رهبـری می گذارنـد. وقتی 
می دانـی در موضوعـی که مسـئولیت تو اسـت و انجام 
نمی دهـی، مـردم از چشـم تـو نمی بیننـد و ایـن را به 
حسـاب رهبـری می گذارنـد. بـرای مـردم جـوری جا 
انداختن کـه هـرکاری کـه بخواهیـم بکنیـم، اینگونه 

می شـود.
جهانگیـری خاطرنشـان کـرد: بایـد یـک انسـجام و 
یکپارچگی کامل در کشـور به وجود بیایـد؛ باید گفتگو 
کـرد؛ چـون مسـائل زیـادی اسـت کـه روی آن تفاهم 
داریـم. هیـچ ایرانی نیسـت که بـا هـر قـوم و مذهب و 
گرایشـی، نسـبت به ایران حساسـیت نداشـته باشـد. 
همـه توافق کنیـم بـرای اینکه ایـران در خطر نباشـد، 
کارهایـی کـه نبایـد انجـام دهیـم را انجـام ندهیـم و 
کارهایی کـه باید انجـام دهیـم را انجام دهیـم. این که 

دیگر شـدنی اسـت.

ین
نلا

برآ
 خ

س:
عک

رشد ۶۰ درصدی درآمدهای دولت

هشت پروژه سرمایه گذاری چین در ایران قطعی شد
سـخنگوی اقتصادی دولت از رشـد 60 درصـدی درآمدهای دولـت در 11 
ماهه امسـال نسـبت به مدت مشـابه سـال قبل خبر داد و گفـت: در بخش 

هزینه ها نیـز هزینه هـای دولـت 52 درصد رشـد یافته اسـت.
به گزارش کاغـذ وطن به نقـل از ایرنا، سـید احسـان خاندوزی در نشسـت 
مطبوعاتـی روز گذشـته خـود بـا خبرنـگاران بـا ارائه گـزارش مالـی یازده 
ماهه دولت در سـال 1401 گفت: در ایـن مدت 1147 هـزار میلیارد تومان 
مجمـوع درآمدهـای واریـزی به خزانـه دولت بـوده کـه معـادل 90 درصد 

مبلـغ مصـوب بودجه مجلس اسـت.
وی با اعـلام اینکه درآمدهای دولت در مقایسـه با سـال گذشـته 60 درصد 
درآمدهای واریزی رشـد داشـته اسـت، افزود: در بخش هزینـه های بودجه 
نیـز در این مـدت 1154 هـزار میلیـارد تومان مجمـوع هزینه هـای دولت 
بـوده کـه در مقایسـه بـا مـدت مشـابه سـال گذشـته 52 درصـد افزایـش 

داشـته است.

خانـدوزی دربـاره پرداخت هـای عمرانـی دولـت نیـز توضیـح داد: در ایـن 
مدت میزان پرداخت هـای عمرانی بـه 104 هزار میلیارد تومان رسـیده که 

نسـبت به مدت مشـابه سـال گذشـته 8 درصد رشـد داشـته است.
وزیر اقتصـاد با یـادآوری اینکه مانـده بدهی دولـت به بانک مرکـزی در 11 
ماهه امسـال بـه صفر رسـیده اسـت، گفت: بـه طور متوسـط ماهانـه 11.5 
هزار میلیـارد تومـان از درآمدهـای دولـت صـرف بازپرداخت اصل و سـود 

اوراق سـال های گذشـته شـده است.
وزیر امـور اقتصـادی و دارایـی در ادامه به سیاسـت هـای اقتصـادی دولت 
برای کنتـرل تـورم و نقدینگی اشـاره کـرد و افـزود: با توجـه به آمـار بانک 
مرکزی، در دوازده ماه منتهی به دی 1401 رشـد نقدینگی به 1/34 درصد 
رسـیده اسـت که مثل سـه ماهـه پاییـز امسـال دارای کاهش بوده اسـت. 
دولت در در شـبکه مالـی و نقدینگـی دارای انضبـاط پولی اسـت و از محل 
کسری بودجه و رشـد فزاینده کشـور سـال آینده شاهد شـرایط بهتری در 

تورم خواهیم بـود. وی بیان داشـت: میزان تولیـد صنایع در دی ماه امسـال 
نسـبت به سـال گذشـته 2/7 درصد افزایش داشـته اسـت.

سـخنگوی اقتصـادی دولـت خاطر نشـان کـرد: وضعیـت بودجـه عمومی 
دولت در 11 ماهه امسـال نشـان مـی دهد برخـلاف برخی نگرانی هـا، تراز 
بودجه ضـد تورمـی بوده اسـت بـه طـوری که شـدت رشـد نقدینگـی نیز 

کاهـش یافته اسـت.
سـخنگوی اقتصـادی دولـت در ادامـه بـه ارایـه آمـاری از میـزان تولید در 
واحدهـای بـزرگ صنعتـی پرداخـت و گفت: میـزان تولیـد صنایـع بزرگ 
در دی ماه 1401 نسـبت به ماه مشـابه سـال قبل 7.2 درصد رشـد داشـته 
و رشـد تولیـد در 10 ماهه امسـال نسـبت بـه 10 ماهه سـال گذشـته 6.7 

درصـد بوده اسـت.
خانـدوزی ادامـه داد: در 10 ماهـه امسـال بیشـترین رشـد تولیـد بـرای 
بخـش خـودرو و قطعـات بـا 34.5 درصـد بـوده اسـت. منسـوجات 30.9 

درصد،ماشـین آلات و تجهیـزات 29.4 درصد،محصـولات فلـزی 18 
درصـد،دارو 10.7 رشـد داشـته انـد.

وی همچنیـن دربـاره دسـتاوردهای سـفر رئیـس جمهـور به چیـن اظهار 
داشـت: در حـوزه توافقاتـی کـه در این سـفر قطعی و امضا شـد کـه پس از 
سفر اجرایی شود، غیر از مسـاله تسـهیل مبادلات ارزی و بانکی کشور و نیز 
نقش آفرینی بیشـتر ایـران در تامیـن امنیت انـرژی چین، در مورد هشـت 
پروژه سـرمایه گـذاری توافق قطعـی و با جزئیـات توافق صـورت گرفت که 
با توجـه به تاکیـد طرف چیـن بر حفـظ محرمانگـی توافقـات، جزئیات آن 
اعلام نمی شـود کـه در ماههای آینـده در زمین اقتصـاد ایـران اجرایی می 

شـود و شـاهد اثر آن بر اقتصـاد خواهیـم بود.
خاندوزی تامین امنیـت انرژی چین و تضمیـن بازارهای انرژی بـرای ایران 
را فوری ترین دسـتاورد سـفر چین دانسـت که اثر خـود را بر اقتصـاد ایران 

می گـذارد.

رئیـس جمهـور بـا بیـان اینکـه سـفر به چیـن در 
راسـتای نگاه راهبـردی جمهـوری اسـلامی ایران 
به همـکاری با چیـن اسـت، اظهـار داشـت: چین 
امـروز یکـی از مهمتریـن شـرکای تجـاری ایـران 
اسـت و همکاری های دو کشـور در عرصه دوجانبه 
و نیز منطقه ای و فرامنطقـه ای در یک نقطه عطف 

قـرار دارد.
بـه گـزارش کاغـذ وطـن بـه نقـل از ایرنـا، آیت الله 
سـید ابراهیـم رئیسـی در جریـان سـفر بـه چین 
  Xinwen   Lianbo در گفتگویـی بـا برنامـه
شـبکه جهانـی و ملـی تلویزیون چیـن، در پاسـخ 
به سـوالی دربـاره جایـگاه این کشـور در سیاسـت 
خارجی ایران، با اشـاره به روابط تاریخـی دو تمدن 
کهن ایـران و چیـن از مواضع مشـترک دو کشـور 
در مسـائل بین المللـی گفـت. رئیس جمهـور بـه 
نـگاه مشـترک چیـن و ایـران در زمینـه مبـارزه 
بـا یکجانبه گرایـی در جهـان، حفـظ اسـتقلال 
و ضـرورت قدرتمنـد شـدن اشـاره کـرد و افـزود: 
ظرفیت هـای متقابـل دو کشـور فرصـت بسـیار 
مناسـبی برای گسـترش همکاری های مشـترک 
هم در سـطح آسـیا و هم در عرصـه دو جانبه ایجاد 
کرده اسـت.  رئیسـی با بیان اینکه سـفر به چین به 
عنوان یکـی از مهمترین شـرکای تجاری ایـران در 
راسـتای نگاه راهبردی ایـران به همـکاری با چین 
صـورت گرفته اسـت، افـزود: ایـن نـگاه راهبردی، 
امروز تبدیـل به سـند مشـارکت جامـع راهبردی 
ایـران و چیـن شـده اسـت و بـا توجـه بـه توافقات 
صورت گرفتـه می توان این سـفر را نقطه عطفی در 
جهت ارتقا و توسـعه روابـط و همکاری هـای ایران 
و چیـن در همـه عرصه های سیاسـی، اقتصـادی، 
علمی و فنـاوری دانسـت. رئیس جمهور در پاسـخ 
به سـوالی دربـاره مزایـای ملمـوس توافقنامه های 
امضا شـده برای کسـب و کارهـا، سـرمایه گذاران و 

مـردم عـادی هـم گفـت: بـر پایـه توافقاتـی کـه 
مسـئولین عالی ایران و چین امضا کردند، دو کشور 
می تواننـد همکاری هـا و تعاملاتی متفـاوت از قبل 
در حوزه هـای صنعت، معـدن، کشـاورزی، راه های 
مواصلاتی و در حوزه های فرهنگی و رسـانه ای رقم 
بزنند. بنابرایـن از همه فعالان اقتصـادی در چین و 
ایران می خواهیـم ظرفیت های متنـوع و متقابل را 
بازشناسـی کرده و سـعی کننـد در جهـت ارتقای 

روابـط تجاری فـی مابیـن حرکـت کنند.
آیت الله رئیسـی ابتـکار کمربنـد راه چینی هـا را به 
سود کشورهای در مسـیر این پروژه دانست و اظهار 
داشـت: با احیای این مسـیر اولا آن ارتباط باستانی 
در جاده ابریشـم به شـکل مدرن و نوین در منطقه 
احیا خواهد شـد و در ثانی روابط تجاری و اقتصادی 
منطقـه تسـهیل خواهـد شـد. همچنیـن ایـده 
کمربنـد- راه وضعیت تجـاری و اقتصـادی منطقه 
و حتی بخشـی مهمـی از جهـان را تسـهیل کرده 
و باعـث می شـود کـه بـه ظرفیت های کشـورهای 
این مسـیر توجـه بیشـتری شـود. رئیـس جمهور 
با بیان اینکـه این ایـده می تواند در راسـتای تحقق 
اهداف مهم سـازمان همکاری های شـانگهای و نیز 

اهداف مهم طرح توسـعه جهانی نقش آفرین باشد، 
بـر همـکاری جمهـوری اسـلامی ایـران در جهت 
تحقـق این ایـده تاکید کـرد. رئیسـی در پاسـخ به 
سـوالی دربـاره تحریم هـای 40 سـاله آمریکایی ها 
و ادعای سیاسـتمداران این کشـور مبنـی بر اینکه 
تحریم هـای آنهـا متوجـه دولـت ایـران اسـت و نه 
مـردم، تصریح کـرد: انگیـزه آمریکایی هـا از اعمال 
تحریم، انتقام از ملت ایران بابت 44 سـال مقاومت 
و نـاکام گذاشـتن آمریـکا در رسـیدن بـه اهدافش 
اسـت. تحریم ها قرار بـود ملت مـا را متوقـف کند، 
امـا مـردم و جوان هـای مـا متوقـف نشـدند، دچار 
کندی و ایسـتایی نشـدند و از تحریم ها و تهدیدها 
برای خودشـان فرصت ها سـاختند؛ پیشرفت های 
امروز ایران در صنایع مختلف، پیشـرفت های قابل 
توجهـی اسـت. رئیس جمهـور گفـت: بـاور داریم 
کـه ایـن سـازمان ایـن ظرفیـت را دارد کـه تعامل 
بیـن کشـورهای عضـو را روز بـه روز افزایـش دهد 
و ظرفیت های منطقه آسـیا را بهم نزدیـک کرده و 
باعث تبادل تجربیات بین کشـورها باشد؛ خصوصاً 
در حوزه های اقتصادی و تجـاری و کارهای فناورانه 

می تـوان گام هـای خوبی برداشـت.

محمدرضا فرزین رئیس کل بانک مرکزی گفت: 
نرخ الان بازار بـه دلیل انتظارات تورمـی و عوامل 
مختلفی افزایش دایمی داشـته اسـت که بیشتر 
از سـایت هایی بـا اهداف خـاص دامـن می گیرد؛ 
بایـد جایـی را درسـت می کردیم کـه جایگزین 
بازار آزاد شـود؛ بـه همین دلیـل مرکـز مبادله را 

راه انـدازی کردیم.
رییـس کل بانـک مرکـزی در مراسـم رونمایـی 
از مرکـز مبادلـه ارز و طـلای ایـران گفـت: امروز 
رشـد قابـل توجهـی در آمـار ارز تخصیصـی 

خواهیم داشـت.
بـه گـزارش کاغـذ وطـن بـه نقـل از انتخـاب، 
محمدرضـا فرزیـن رئیـس کل بانـک مرکـزی 
در مراسـم رونمایـی از مرکـز مبادلـه ارز و طلای 
ایران، در تشریح سیاسـت های جدید ارزی اعلام 
کرد: یکی از برنامه هایمـان راه انـدازی این مرکز 
بـود که کمـی بـا تاخیـر انجـام شـد دلیـل انهم 
بحث هـای نرم افـزاری بـود، می خواسـتیم کار را 

بـا قـدرت شـروع کنیم.
وی درباره وضعیـت بـازار ارز گفت: در سـال های 
قبـل بخـش عمـده ای از ارز حوالـه ای در نیمـا 
عرضه میشد و این سیاسـت ادامه داشت و در 50 
روزی که من مسـئولیت بانک را گرفتـم بیش از 
6.5 میلیـارد دلار ارز بـه واردات کالا اختصـاص 
دادیـم؛ 40 درصد بیشـتر از سـال قبل اسـت؛ در 
نیما نیز نـرخ ارز تخصیـص داده شـده 17 درصد 
بیشـتر شـد، ولـی اثـرات را در کالا نمی بینیـم و 

نرخ هـا بیشـتر از 17 درصـد افزایـش یافتند.
وی گفت: نرخ الان بـازار به دلیل انتظارات تورمی 
و عوامـل مختلفـی افزایش دایمی داشـته اسـت 
که بیشـتر از سـایت هایی با اهداف خـاص دامن 
می گیـرد؛ بایـد جایـی را درسـت می کردیـم که 
جایگزین بـازار آزاد شـود؛ به همیـن دلیل مرکز 

مبادلـه را راه انـدازی کردیم.
رییـس کل بانک مرکـزی فراینـد تعیین قیمت 
در مرکـز مبادله را بصورت کشـف قیمـت روزانه 
دانسـت و گفت: از لحاظ منابع ارزی و تراز تجاری 
وضعیـت خیلـی خوبـی داریـم، ولی چیـزی که 
بـازار را بـه هم ریختـه تـورم انتظـاری اسـت که 
کنترلـش بـرای مـا سـخت اسـت و مـا بایـد از 

یک جایـی آن را کنتـرل کنیـم.
وی بـا بیـان اینکه نـرخ براسـاس عرضـه و تقاضا 
تعیین می شـود؛ تصریـح کـرد: امروز رشـد قابل 
توجهـی در آمـار ارز تخصیصی خواهیم داشـت.

وی افزود: تمـام نیاز هـای خدماتی را شناسـایی 
کردیـم و در سـامانه مرکـز مبادلـه ارز بـا نرخی 
کـه در همیـن بـازار کشـف می شـود تامیـن 
خواهیم کـرد کـه ارز مسـافرتی و ماموریتـی و ... 
شامل آن خواهد شـد. تلاش می کنیم ارز مسافر 
را پشـت گیت تحویل بدهیم؛ مدت زیـادی روی 
این طـرح کار کردیـم و تلاش می کنیـم با توجه 
به شب عید مشـکلی برای مسـافران پیش نیاید.

فرزین با بیـان اینکـه ابـزار سـلف ارزی را در این 
مرکز خواهیم داشـت؛ تصریح کرد: بـازار فردایی 

و عملیاتـی کـه الان در بـازار آزاد انجام می شـود 
مورد تایید ما نیسـت، ولی در قالب ابزار سـلف به 
صورت فردایی ارز را می توانیم بفروشـیم؛ در بازار 
متشکل نیز معاملات سـاعت 3 بعدازظهر به بعد 
با نرخ فردا محاسـبه می شـد. نـرخ فردایـی بازار 
آزاد جهـت دهی هـای منفی در بـازار و کسـب و 
کار ها داشـت که سـعی داریم جلوی آنرا بگیریم.
رییس کل بانک مرکزی با بیان اینکـه امیدواریم 
ایـن کمک کنـد بـه مـا تـا انتظـارات را مدیریت 
کنیم، ولی ایـن فراتـر از راه اندازی مرکـز مبادله 
اسـت و باید تمام بخش ها در مدیریـت انتظارات 
اقتصـادی با مـا کمـک کنند افـزود: سـال آینده 
منابـع ارزی مـان خیلـی بهتـر از امسـال خواهد 
بـود؛ اگـر ارز آرام شـود خواهیم توانسـت سـایر 
شـاخص های اقتصاد کلان هـم آرام کنیـم، ولی 

اول بایـد از ارز شـروع کنیم.
وی افـزود: مرکز مبادلـه ارز همیـن بـازار آزاد ارز 
خواهد شـد تا بانـک مرکزی نیـز مدیریـت بازار 
را از ایـن طریق انجـام دهـد؛ این مرکـز نقطه ای 
اسـت بـرای شـروع حکمرانی جدیـد ارزی که از 

تمام نظـرات نیـز بهره منـد خواهیم شـد.

چیزی که بازار را به هم ریخته، تورم انتظاری است که کنترلش همکاری های ایران و چین در یک نقطه عطف قرار دارد
برای ما سخت است
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شـهردار کرمان گفت: با همـکاری اداره کل ارتباطات اسـتان و مشـارکت 
شـهرداری با بخش خصوصی، تونـل ارتباطی فیبـر نوری کرمـان احداث 

می شـود.
سـعید شـعرباف در جلسـه ای که به منظور انعقاد تفاهم همـکاری برقرار 
شـده بود گفت: با احداث این تونل، زیرسـاخت پرسـرعت و پایداری برای 

ارتباطات اینترنـت و اینترانت فراهم خواهد شـد.
او افزود: این قرارداد با سـرعت و کیفیت منعقد شـد که اتفاق زیرسـاختی 
بزرگـی اسـت و سـود اصلـی را مـردم کرمـان خواهنـد بـرد کـه از یـک 
زیرسـاخت پرسـرعت و پایدار برای ارتباطات اینترنت و اینترانت بهره مند 

خواهنـد بود.
شـعرباف بیان کـرد : در آینـده نیـز می توانیم بسـتر های پرسـرعت مانند 
5G را روی زیرسـاخت مناسـب فیبـر پیاده سـازی کنیـم؛ همچنین اگر 

کشـور بـه سـمت تلویزیون هـای کابلی بـرود، این زیرسـاخت پرسـرعت 
آماده اسـت.

شـهردار کرمان اظهـار کرد: بـا پیگیری هایـی که انجـام شـد، کرمان هم 
در ایجـاد این زیرسـاخت و هم در اجرای آن پیشـتاز شـده کـه از زحمات 
و پیگیری هـای مدیـرکل ارتباطـات و فنـاوری اطلاعـات اسـتان کرمـان 

تشـکر می کنـم.
شـعرباف بیـان کـرد: بـا قول هایی کـه پیمانـکار بخـش خصوصـی داده، 
تلاش مـان این اسـت کـه اجـرا در سـریع ترین زمان انجـام شـود و هرچه 

سـریع تر مـودم و زیرسـاخت در اختیار مـردم قـرار گیرد.
سـاجدی مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات اسـتان کرمـان نیز گفت: 
با کمک و حمایت شـهردار و اعضای شورای شـهر، قرارداد FTTH شهر 
کرمان منعقـد شـد و امیدواریم بتوانیـم در کوتاه ترین زمـان ممکن، فیبر 

مناسـب و باکیفیت را درِ منازل و کسـب وکار های مردم برسانیم.
او افـزود: ایـن کار متعلـق به شـهرداری اسـت که بـا کمک اپراتـور بخش 
خصوصی انجام می شـود و امیدواریم آورده خوبی برای شـهرداری داشته 

باشـد و مردم هم از آن اسـتفاده کنند.
سـاجدی تصریـح کـرد: به خصـوص در زمینـه اقتصـاد دیجیتـال کـه 
هدف گذاری شـده، 10 درصد از سـهم GDP در اقتصاد کشـور را تامین 
کنـد، با راه انـدازی ایـن زیرسـاخت در اسـتان کرمـان، اقتصـاد دیجیتال 

محقـق می شـود.
مدیـرکل ارتباطـات و فنـاوری اطلاعـات اسـتان کرمـان تاکیـد کـرد: 
FTTH، یک زیرسـاخت ماندگار برای کرمان اسـت که مردم سـال های 
 5G سـال می توانند از اینترنت پرسـرعت و باکیفیت و به تبع آن اینترنت

برخوردار شـوند.

تونل ارتباطی فیبر نوری شهر کرمان احداث می شود

عکس نوشت

۱۵ هزار متر 
اراضی ملی ریگان 

رفع تصرف شد
رییس دادگستری شهرسـتان ریگان 
از رفـع تصـرف 15 هـزار مترمربـع 
از اراضـی ملـی و دولتـی در ایـن 

شهرسـتان خبـر داد.
جـواد دهقان گفـت: به منظـور حفظ 
حقـوق بیـت المـال و جلوگیـری از 
تصرف اراضی ملی و دولتـی از 2 فقره 
تصـرف اراضـی ملـی بـه میـزان 15 

هـزار مترمربـع رفـع تصرف شـد.
او بـر برخورد قاطـع با زمین خـواران، 
عوامـل ودسـت انـدرکاران تصـرف 
اراضـی ملـی تاکیـد کـرد و افـزود: 
جلوگیری از تغییـر غیرقانونی اراضی 
کشـاورزی و مقابلـه با زمیـن خواری 
از اولویت های دادگسـتری شهرستان 

اسـت.
رییس دادگستری شهرسـتان ریگان 
بیـان کـرد: تعامـل همـه دسـتگاه ها 
و رویکـرد پیشـگیرانه می توانـد در 
حفاظـت از اراضی ملـی و دولتی موثر 

باشد.

مدیـر زراعت سـازمان جهـاد کشـاورزی کرمان از 
افزایش تولیـد ذرت دانه ای وسـیلویی خبـر داد.

آهنگـری گفت:پـس از انقلاب اسـلامی طرح  های 
افزایـش تولید محصـولات اساسـی منجمله طرح 
افزایش تولید ذرت دانـه ای در اسـتان کرمان آغاز 
شد، موجب افزایش سطح زیرکشـت و تولید ذرت 

دانه ای و سـیلویی شد.
 آهنگری مدیـر زراعت سـازمان جهاد کشـاورزی 
اسـتان کرمـان گفـت: پـس از انقـلاب اسـلامی 
طرح هـای افزایـش تولیـد محصـولات اساسـی 
منجملـه طـرح افزایـش تولیـد ذرت دانـه ای کـه 
از ابتـدای دهـه 70 در اسـتان کرمـان آغـاز شـد، 
موجـب افزایـش سـطح زیرکشـت و تولیـد ذرت 

دانـه ای و سـیلویی شـد. او افـزود: در حـال حاضر 
سـطح زیرکشـت ذرت دانـه ای 13هـزار هکتـار با 
عملکرد 9 تـن در هکتـار و تولیـد 117هـزار تن و 
ذرت سـیلویی به 4، هـزارو500 هکتار بـا عملکرد 
55 تـن وتولید 247هزار و500 تن رسـیده اسـت 
که نقـش مهمـی را در تامین جیره غذایـی طیور و 

علوفـه دامداری هـا ایفـا می کنـد.
آهنگـری تصریـح کـرد: توسـعه اسـتفاده از بذور 
اصـلاح و گواهـی شـده در محصـولات زراعـی که 
سـبب افزایش عملکرد مـزارع گنـدم، جـو، پنبه، 
ذرت، یونجه و سـایر محصولات زراعی شـده است 
و هم اکنون سـالیانه حـدود 6هزار تن بـذر گواهی 

شـده تولید و بیـن کشـاورزان توزیع می شـود.

مدیرعامـل سـازمان مدیریـت حمل و نقـل بـار و 
مسـافر شـهرداری کرمان گفت: برای اولین بار در 
سـازمان مدیریت حمل و نقـل بار و مسـافر کرمان 
برای رانندگان تاکسـی و اتوبوس هـای خط واحد، 

شـاخص  ارزیابی گذاشـته می شـود.
رضـا میرزایی گفـت: بـرای اولین بـار در سـازمان 
مدیریـت حمل و نقـل بـار و مسـافر شـهرداری 
کرمـان، بـا هـدف بالابـردن انگیـزه و افزایـش 
بهـره وری در رونـد کار بـرای راننـدگان تاکسـی و 
اتوبوس هـای خـط واحـد، شـاخص های ارزیابـی 

گذاشـته می شـود.
او شـرکت در دوره های آموزشـی مشـخص شـده 

از سـوی سـازمان متبوع، رعایت قوانیـن رانندگی 
آئین نامه هـای حمل و نقـل درون شـهری،  و 
آراسـتگی راننـده، نظافت ماشـین، رعایـت آداب 
اجتماعی، و رضایت شـهروندان را از شـاخص های 

ارزیابـی برشـمرد.
ــار  ــل ب ــت حمل و نق ــازمان مدیری ــل س مدیرعام
و مســافر شــهرداری کرمــان افــزود: اولیــن دوره 
آموزشــی راننــدگان تاکســی و اتوبوس هــای 
خــط واحــد نیــز، شــامل دوره آموزشــی 
گردشــگری بــا همــکاری اداره میــراث فرهنگــی 
و گردشــگری اســتان کرمــان در اســفندماه 

برگــزار می شــود.

تولید سنتی زغال
یکـی از مراکـز تولید زغـال به روش سـنتی در 
نزدیکـی روسـتای صـرم از توابـع شهرسـتان 
کهـک قـم اسـت. کار در کوره هـای زغـال 
تهدیـدی جـدی بـرای سـلامت کارگـران 
محسـوب می شـود و غالبـاً دسـتگاه تنفسـی 
آنها بـه خطـر مـی افتـد. از آنجا کـه کارگـرانِ 
بومی بـه دلیـل سـختی کار و دسـتمزدِ اندک، 
حاضـر بـه کار در ایـن مجموعـه هـا نیسـتند، 
کارگران مهاجر در گرمای تابسـتان و سـرمای 
زمستان با سـختی های این کار دسـت و پنجه 

گـرم میکننـد.

عکاس: حمید عابدی

افزایش تولید ذرت دانه  ای در کرمان

مدیرعامل سازمان مدیریت حمل و نقل بار و مسافر شهرداری کرمان خبر داد:

ارزیابی رانندگان تاکسی و اتوبوس برای افزایش بهره وری

خودروهای حامل اتباع غیرمجاز دوباره در استان کرمان حادثه آفریدند

۱8 مصدوم در تصادف زنجیره ای در 
محور سیرجان-شیراز

رئیس اورژانس سـیرجان از برخورد چهار خودروی پژو پـارس، دو پراید و کامیون در 
محور سـیرجان - شـیراز و مصدومیت 18 نفر در این حادثه خبر داد.

نبـی الله حیدرپـور در گفت وگـو بـا ایسـنا دربـاره این واقعـه گفـت: این حادثه شـب 
دوشـنبه در سـاعت 21:20 دقیقـه در کیلومتـر 65 محور سـیرجان به شـیراز بعد از 
معدن گل گهر رخ داد. او افـزود: خودروی پژو پارس حامل اتباع افغانسـتانی غیرمجاز 
بود و علـت تعداد زیاد مصدومـان این حادثه همین اسـت. حیدرپور بیـان کرد: تعداد 
سرنشـینان این خودروها حـدود 23 نفر بـود که چند نفـر از صحنه تصـادف متواری 
و فقـط 18 نفر آنها به بیمارسـتان های سـیرجان منتقل شـدند که حـال راننده یکی 

از خودروهای پراید وخیم گزارش شـده اسـت.

سومین گام از طرح ملی نذر آب در 
رودبار جنوب

معاون امـور داوطلبان هلال احمر اسـتان کرمان از اجرای سـومین گام طرح 
ملی نذرآب در قالب کاروان سلامت در شهرسـتان رودبارجنوب خبر داد.

سـام زاده معاون امـور داوطلبان هـلال احمر اسـتان کرمان گفـت: در ادامه 
اجرای طرح ملی نـذرآب 5 در مناطق کم برخوردار اسـتان، کاروان سـلامت 

در شهرسـتان رودبارجنوب برگزار شـد.
او با اشـاره به اینکه این برنامه یک روزه در 7 روسـتا در رودبـار جنوب برگزار 
شـده اسـت، افزود: بیـش از 200 نفـر از اهالی روسـتا های دازان یـک، دازان 
دو، دازان سـه، تنگه جدایـی، طبق 2 و روسـتای زیران از خدمات پزشـکی و 

دارویـی رایـگان جمعیت هـلال احمر بهره مند شـدند.
معـاون امـور داوطلبـان جمعیـت هـلال احمـر اسـتان کرمان بـا اشـاره به 
حضور پزشـکان عمومی، متخصص قلب، فوریت های پزشـکی، داروسـاز در 
این برنامـه بیان کـرد: ارزش ریالـی خدمات ارائه شـده 150 میلیـون تومان 

برآورد شـده اسـت.

خبر

به منظـور کسـب آمادگـی لازم در پیک تابسـتان 
1402، واحـد اول نیروگاه از مدار تولید خارج شـد.

رضـا کاویانـی، مدیر عامـل  نیـروگاه زرند  بـا اعلام 
ایـن خبـر گفـت: تعمیـرات واحدهـای نیروگاهی 

طبق برنامـه زمانبنـدی در حـال انجام اسـت.
کاویانـی افزود: تیم هـای تعمیراتـی در بخش های 
مختلـف نیـروگاه، عملیـات تعمیـرات پیشـگیرانه 
ویـژه تابسـتان پیـش رو را بـر روی واحـد اول آغاز 

کردنـد.
او ادامــه داد: در ایــن دوره از تعمیــرات کــه توســط 
ــق و  ــزار دقی ــک، اب ــک، الکتری ــای مکانی ــم ه تی
شــیمی انجــام مــی شــود، فعالیــت هایــی از جمله 
ــا  ــرات بویلره ــوی، تعمی ــار ق ــر فش ــض هیت تعوی

و والوهــا، ســرویس کلیــه بریکرهــا، ســرویس 
ــای  ــه ه ــت رل ــس TPR ، تس ــر تران ــپ چنج ت
حفاظتــی ولتــاژ متوســط، ســرویس و تعمیــر 
تمامــی تجهیــزات انــدازه گیــری، کنترلــی و 
ــای آب،  ــدازی کنتوره ــب و راه ان ــی، نص حفاظت
کالیبراســیون تجهیــزات انــدازه گیــری ملــزم بــه 
خــروج واحــد، قلیاشــویی بویلرهــا، تمیز ســازی و 
رســوب زدایــی مبــدل هــای حرارتــی، در دســتور 

ــت. ــه اس ــرار گرفت کار ق
گفتنی اسـت، نیروگاه حرارتی زرند بـا برخورداری 
از 2 واحـد به ظرفیـت 60 مگاوات در شـمال غربی 
اسـتان کرمان و در مجـاورت شهرسـتان زرند واقع 

شـده است.

مدیرعامل آب منطقـه ای کرمان از کاهـش منابع آبی 
سدهای اسـتان نسبت به سـال گذشـته خبر داد.

علـی رشـیدی بیـان کـرد: امسـال در مجموع شـاهد 
افت میـزان بارندگـی در اسـتان کرمـان هسـتیم و به 
همین نسـبت نیز میـزان آب سـدهای اسـتان کاهش 
یافته اسـت که می تواند در فصل تابسـتان اسـتان را با 

چالـش تأمیـن آب مواجـه کند.
او خواسـتار صرفه جویـی در بخش هـای مختلـف بـه 
خصوص در زمینه کشـاورزی شـد و افزود: تا کنون 68 

میلیمتـر بارندگـی در کرمان روی داده اسـت.
مدیرعامـل آب منطقـه ای کرمـان گفت: میـزان حجم 
بارش های اخیـر یـک میلیـون مترمکعب به سـد بم و 
حـدود یـک میلیـون متر مکعـب هـم به سـد جیرفت 
وارد شـده اسـت که در مقایسـه با سال گذشـته حجم 

آب ایـن سـدها نیز کمتر اسـت.
رشـیدی بیان کرد: بارندگـی کرمان کمتر از سـال قبل 
اسـت و میزان آبگیری سـدها نیـز 37 درصـد کمتر از 

سـال قبل است.

تعمیرات میان دوره ای واحد اول نیروگاه حرارتی زرند آغاز شد

مدیرعامل آب منطقه ای کرمان مطرح کرد

آبگیری سدهای کرمان 3۷ درصد کمتر از سال گذشته

اتمام حجت با نانوایی های یارانه ای 
فاقد کارتخوان در کرمان

مسـئولان کرمان در نشسـت سـتاد تنظیم بازار اعـلام کردند 
کـه نانوایی هایی کـه آرد یارانـه ای دریافت می کننـد اما هنوز 
کارتخـوان جدیـد نصـب نکـرده انـد، مهلتشـان بـرای مهم تا 

پایان اسـفند ماه جـاری اسـت وگرنـه آزادپز خواهند شـد.
مدیـرکل امـور اقتصـادی اسـتانداری کرمـان در ایـن جلسـه 
تاکید کـرد: بـا توجه بـه اینکـه تخصیـص آرد و سـهمیه های 
شـناور صرفـا از طریـق سـامانه نانـی نـو انجـام می شـود، لذا 
هیـچ نانوایـی، خـارج از کارتخـوان جدیـد نبایـد عرضـه نـان 

داشـته باشـد.
همچنین امیر حسـن زاده سرپرسـت معاونـت هماهنگی امور 
اقتصـادی اسـتانداری کرمان نیـز در این جلسـه گفـت: از 15 
اسـفند گشـت های نظارتی کار خـود را به صورت هوشـمند و 
هدفمند در مـورد کالاهای اساسـی در سـطح بازار شـکل می 

دهنـد و اولویت نیـز با کالاهای اساسـی اسـت.

فراخوان بین المللی هنرهای تجسمی 
 UPWARD و صنایع دستی

Gallery با موضوع احساسات و 
عواطف منتشر شد

مهلت: 21 فروردین 1402
نحوه ثبت نام

آثـار بایـد توسـط کیوریتـور ارسـال شـود. بـرای ارسـال آثار، 
کیوریتـور بایـد با نوع حسـاب کاربـری Curator در سـایت 
ثبت نـام کـرده باشـد. او مـی توانـد اثـر فـرد دیگـری را برای 
مسـابقه ارسـال کنـد. هـر کیوریتـور و هنرمنـد یـک صفحه 
 UPWARD شـخصی )نمایشـگاه انفـرادی( در گالـری
دریافـت مـی کنـد. آثـار بایـد بـه صـورت فایل هـای 
https:// به صـورت آنلایـن در )PNG یـا( JPG دیجیتـال

upwardgallery.com در طـول دوره ثبـت نـام ارسـال 
شـوند. فایل ها باید کمتـر از 10 مگابایـت باشـند. تصاویر باید 

بیـن 800x800 و 2000x2000 پیکسـل باشـند.
لینک های مرتبط

وبسـایت فراخـوان بیـن المللـی هنرهـای تجسـمی و صنایع 
UPWARD Gallery دسـتی

برگزاری جشن پسماند در کرمان
جشـن پسـماند ویژه دانش آمـوزان با هدف آمـوزش تفکیـک زبالـه از مبدا در 

کرمان در حـال برگزاری اسـت.
مصطفی عسـکری، مدیرعامـل سـازمان مدیریت پسـماند شـهرداری کرمان 
گفت: جشـن پسـماند ویـژه دانش آموزان بـا هدف آمـوزش فرهنـگ تفکیک 
زبالـه از مبـدا، از ابتـدای دهه فجر، آغاز شـده اسـت و تا سـوم اسـفندماه ادامه 
دارد. او افـزود: محل برگزاری جشـن پسـماند، سـالن ایـرج بسـطامی واقع در 
پارک مادر اسـت.   عسـکری بیان کرد: در ایـن رویداد که با مشـارکت اداره کل 
آموزش و پـرورش شهرسـتان کرمان برگزار شـد، 8 هـزار نفـر از دانش آموزان 

نواحـی یـک و 2 اداره کل آمـوزش و پرورش شـرکت کردند.
او تصریـخ کـرد: از آغـاز دهه فجر، جشـن پسـماند، شـنبه تـا چهارشـنبه هر 
هفته در 2 سـانس برگزار شـده است و تا سـوم اسـفندماه، ادامه خواهد داشت.


